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روزنامه
مراسم معارفه سرپرست استانداری قم، روز شنبه با حضور محمدحسین مقیمی معاون و قائم مقام 

وزیر کشور در امور سیاسی و جمعی از مدیران استانی برگزار شد.
معاون و قائم مقام وزیر کشور در امور سیاسی در این مراسم ، همدلي و همزباني به وجود آمده در استان قم طي 
دو سال اخیر را مورد توجه قرار داد و گفت: این مسئله موجب جهش بسیار خوب قم در زمینه هاي مختلف از جمله 

امنیتي، عمراني و فرهنگي شده است. محمدحسین مقیمی با اشاره به حساسیت و اهمیت استان قم اظهار کرد: همه 
ي تلاش وزارت کشور این بود که انتخاب سرپرست جدید استانداري قم هر چه زودتر انجام شود. وی ضمن قدرداني 
از خدمات حجت الاسلام والمسلمین صالحي منش، از وي به عنوان فردي سختكوش و خوشرو و از استانداران بسیار 

خوب دولت تدبیر و امید یاد کرد و گفت: آثار خدمات حجت الاسلام صالحي منش براي مردم قم مشهود است...

مقیمی: صالحی منش قم را در مسیر توسعه قرار داد

دفاع جانانه معاون سیاسی وزیر کشور از »صالحی منش«
صالحی منش فردسخت کوش، خوش رو و از استانداران بسیار خوب دولت تدبیر و امید بود

آثار خدمات صالحی منش برای مردم قم مشهود است

درخواست تعدادی از فرهنگیان قم:

برای تجزیه ناحیه 4 نظرسنجی کنید

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان هشدار داد!

باغ های قم قربانی 
طرح های توریستی

مدیر کل پزشکی قانونی استان قم  خبرداد:

نزاع و درگیری درصدر مراجعات
 به پزشکی قانونی قم 

مدیر کل پزشکی قانونی استان قم گفت: مراجعات  به پزشکی قانونی قم مربوط به نزاع و درگیری اگرچه در سال  گذشته 
نسبت به سال قبل از آن کاهش 7 درصدی داشته  است  ولی این جرایم  با 8 هزار و 310 مورد در صدر آمار مراجعات قرار دارد. 
دکتر حمید صدیقی آخا روز گذشته در جمع خبرنگاران  اظهار داشت :پس از نزاع و درگیری بشترین  مراجعات مربوط به تصادف است که 
با 7 هزار و 648 مورد کاهش 5 درصدی نسبت به سال 92 داشته است.وی در بخش اول سخنان خود  ضمن گرامیداشت هفته قوه قضائیه 
با اشاره به حدیت العدل اساس الملک ازمولای متقیان علی )ع( اظهار داشت: بر پایه همین اصل در ساختار حكومتی جمهوری اسلامی ایران 

نیز تشكیلات قوه قضائیه برای دادرسی و احقاق حق ایجاد شده و سازمان پزشكی قانونی ...

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: برای توسعه گردشگری نباید به تخریب باغ ها و ایجاد طرح های توریستی 
اقدام شود و تغییر کاربری جزء خطوط قرمز جهاد است و از آن صیانت می کنیم.

محمدرضا طلایی با اشاره به اینكه گردشگری را بر دیده منت می گذاریم، اظهار کرد: در حوزه گردشگری اشتباهی که در بخش دیگری 
صورت گرفته را نباید در بخش های دیگر تكرار کنیم. وی ادامه داد: اگر امروز روی ظرفیت گردشگری این بخش های خوش آب و هوای قم 

حساب باز می کنند به خاطر همین باغات و آب است، اگر اینها را نتوانیم حفظ کنیم، دیگر گردشگری در این بخش ها معنا ندارد...

8

2

موج جدید ابطال کارت های پایان خدمت

رئیس پلیس آگاهي استان قم اعلام کرد:

دستگیري جاعل سند وکالت ملک 
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سرمقاله: محمد رضا حاج اسماعیلی

اگر بخواهیم یكی از چالش های 
بزرگ مدیریت شهری در شهرهای 
کوچک را نام ببریم، باید به نحوه 
کسب درآمد توسط شهرداری این 
مناطق اشاره کنیم. کسب درآمد از 
منابع پایدار در طول زمان موجب 

تقویت ...

راهکارهای کسب درآمد پایدار 
برای شهرداری های کوچک

احمدی نژاد سکه را با چه قیمتی تحویل گرفت
 و با چه قیمتی به روحانی تحویل داد؟

سکه ای که 
خاطره شد 

اداره کل هواشناسی استان قم پیش بینی کرد:

افزایش گرما در قم 
طی روزهای آینده

این روزها بازار سكه تقریبا شرایط کم نوسانی را طی می کند 
و حتی در هفته های گذشته بیش از این که افزایش در رقم سكه 
را شاهد باشیم، مردم کاهش قیمت ها را لمس می کردند. این در 
شرایطی است که طی سال های گذشته مردم به عدم ثبات و 
حتی رشد شوک گونه قیمت ها عادت کرده و هر روز منتظر رشد 
قابل توجه قیمت ها بودند. این موضوع به خصوص از سال 1391 
به بعد منجر به شكل گیری بازار سفته بازی و دلالی شده بود و گاها 
دیده می شد که مردم پول های خود را از بانک ها خارج می کردند 
تا به جای سود حدود 20 درصد، با سودهای بالای 100 درصد 
روبه رو شوند. گزارش های رسمی دولت نشان می دهد که در طول 
سال های 1384 تا 1392 )دوره فعالیت دولت نهم و دهم(، یعنی 
از خردادماه 1384 که محمود احمدی نژاد دولت نهم را از دولت 
اصلاحات تحویل گرفت تا خردادماه سال 1392 که دولت دهم 
را به حسن روحانی، رییس دولت یازدهم تحویل داد، قیمت سكه 
116 هزار و 988 تومان به یک میلیون و 266 هزار و 872 تومان 
افزایش پیدا کرده است. این نشان می دهد که در طول 8 سال 
فعالیت دولت احمدی نژاد، قیمت سكه 982.9 درصد رشد پیدا 

کرده است.

نظر به اینكه هیات اجرایی انتخابات هیات مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم،  
انتخابات هیات مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان استان را از ساعت 8 الی 17 روز 
پنج شنبه مورخ 94/7/9 برگزار خواهد نمود، لذا بدینوسیله از کلیه داوطلبان دارای پروانه اشتغال 
به کارمهندسی در یكی از رشته های اصلی معماری، عمران، تاسیسات مكانیكی، تاسیسات برقی، 
شهرسازی، ترافیک، نقشه برداری که واجد شرایط مندرج در ماده11 قانون نظام مهندسی و کنترل 
ساختمان و ماده 59 آئین نامه اجرایی آن )دارای پروانه اشتغال به کار پایه )2( و یا بالاتر( می باشند و 
از 5 سال قبل از تاریخ اعلام داوطلبی فاقد محكومت انتظامی از درجه 3 یا بالاتر بوده و علاقه مند به 
عضویت در هیات مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان استان هستند دعوت می شود 

با در دست داشتن:
1- اصل و تصویر مصدق پروانه معتبر اشتغال به کار مهندسی.

2- اصل و تصویر مصدق کارت یا گواهی معتبر عضویت در سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان.

3- اصل و تصویر مصدق مدرک تحصیلی در رشته اصلی )مبنای صدور پروانه اشتغال 
بکار مهندسی(

4- اصل و تصویر مصدق تمام صفحات شناسنامه.
5- اصل و تصویر مصدق کارت ملی.

6- دو قطعه عکس 3×4
7- تصویر مصدق نامه استعفا و برگ پذیرش آن برای بازرسان، اعضای شورای انتظامی 

و کارکنان سازمان استان و کارکنان وزارت راه و شهرسازی.
8-گواهی عدم سوء پیشینه کیفری

9-گواهی عدم اعتیاد به مواد مخدر از آزمایشگاههای مورد تائید هیات اجرائی و 
دستگاه نظارت استان.

از تاریخ 94/4/6 الی 94/5/1 به محل هیات اجرائی انتخابات واقع در 75متری عمار یاسر-
مجتمع ادارات –ساختمان شماره یک اداره کل راه و شهرسازی – اتاق 203 تلفن 37780026-8  

مراجعه  و ثبت نام نمایند .
بدیهی است، مدت فوق به هیچ وجه قابل تمدید نمی باشد و به درخواست های ناقص یا درخواست 
هائی که پس از اتمام مدت مذکور و درخواست هایی که داوطلب عضویت در هیات مدیره دارای 
مدرک تحصیلی در رشته های مرتبط یا رشته ها یا گروه هایی است که اعضای آن کمتر از 7 نفر 
موضوع تبصره 1 ماده61 می باشد، ترتیب اثر داده نمی شود و ثبت نام فقط از اعضایی صورت خواهد 

گرفت که دارای مدرک تحصیلی در رشته های اصلی ساختمان می باشند.

آگهی دعوت از داوطلبان نامزدی 
عضویت د ر هیات مدیره سازمان نظام 

مهندسی ساختمان استان قم

هیات اجرایی انتخابات هیات مدیره سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم
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اگر خون دل بود ، ما خورده ایم
»صالحی منش« در اینستاگرام خود نوشت
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سرمقاله

اخبار
حجت الاسلام والمسلمین رفیعی:

فریاد »بگویم ها« برای جامعه خطرناک است 
استاد حوزه علمیه قم با بیان اینکه فریاد بگویم ها خطرناک بوده و ایجاد شایعه 
در جامعه است، گفت: اینکه فلان لیست منتشر می شود خطرناک است و مسائل 
بین مسئولان باید در جلسات داخلی حل شده و نباید به سطح جامعه کشیده شود.

حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی ظهر دیروز در جمع زائران و نمازگزاران حرم 
حضرت معصومه)س( با تسلیت سالروز وفات حضرت خدیجه)س( بیان کرد: ایشان بانویی 
فداکار، ایثارگر و شجاع بودند و به روح پرفتوح این بانوی بزرگوار درود فرستاده و تعجیل 
فرزندش را از خداوند مسئلت می کنیم.  وی با بیان اینكه در تاریخ اسلام نسبت به دو 
شخصیت کمتر توجه شده و بی مهری هایی صورت گرفته است گفت: این دو شخصیت 
حضرت خدیجه)س( و ابوطالب هستند و حتی در بین شیعیان نیز اهتمام لازم نسبت 
به این دو شخصیت بزرگوار صورت نگرفته است.رفیعی با اشاره به اینكه برخی از ازدواج 
ها ممكن است که زن نسبت به مرد توفق داشته باشد، بیان کرد: در روایات داریم زنی 
که ثروت خود را به رخ مرد بكشد و منت بگذارد اعمال او هبط می شود.وی با بیان اینكه 
حضرت خدیجه)س( نهایت تمكین را نسبت به پیامبر داشتند گفت: بسیاری از طلاق ها 
ناشی از عدم تمكین ها و از بین بردن مدیریت مرد در خانواده است و متاسفانه فیلم ها و 
شبكه های اجتماعی در حال شكستن اقتدار مرد در خانواده هستند. به گزارش فارس ، وی 
با بیان اینكه یكی از بزرگترین گناهان و خطرناک ترین معاصی، شایعه، تهمت و آبروریزی 
است اظهار کرد: نخستین کسانی که باید عیب پوشی کنند مسئولان هستند و نباید 
روزنامه ها و رسانه ها پر از شایعات و حتی واقعیات باشد؛ فریاد بگویم ها خطرناک بوده و ایجاد 
شایعه در جامعه است. فریاد اینكه فلان لیست منتشر می شود خطرناک است. مسائل بین 
مسئولان باید در جلسات داخلی حل شده و نباید به سطح جامعه کشیده شود.استاد حوزه 
علمیه قم با اشاره به اینكه کم کم به ایام انتخابات نزدیک می شویم گفت: هدف گروه های 

سیاسی نباید این باشد که برای پیشبرد اهداف خود دیگران را تخریب کنند.

آیت ا... علیدوست عضو جامعه مدرسین:

دستگاه قضایی نسبت به رفع اطاله دادرسی 
اهتمام بیشتری داشته باشد

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم بر لزوم رفع معضل اطاله دادرسی و 
کاهش مدت زمان رسیدگی به پرونده ها از سوی قوه قضاییه تاکید کرد.

آیت ا... ابوالقاسم علیدوست در گفتگو با خبرنگار خبرگزاری»حوزه«، ضمن گرامیداشت 
یاد و خاطره شهید بهشتی و اشاره به فرارسیدن هفته قوه قضاییه گفت: امروز یكی از 
مشكلات مردم همین بحث اطاله دادرسی است و چنانچه دستگاه قضایی کشور، با برنامه 
ریزی بهتر و فعالانه تر در این خصوص وارد عمل شود، می توان به کاهش مدت زمان 
رسیدگی به پرونده ها امُید بست. وی همچنین افزود: البته باید توجه داشت که حل این 
مساله در بلندمدت منوط به تامین امكانات زیرساختی لازم و به خصوص حل مشكل 
کمبود نیروی انسانی و نیز منابع مالی مربوطه است و باید دولت و مجلس در این خصوص 
به یاری قوه قضاییه بشتابند. رئیس انجمن فقه و حقوق اسلامی حوزه علمیه قم با اشاره به 
حساسیت و دشواری امر قضاوت در راستای تحقق عدالت در جامعه بیان داشت: یكی از 
بایسته های جدی دستگاه قضایی در انجام ماموریت های محوله ، قاطعیت در اجرای قانون 
و البته دقت و موشكافی در بررسی دعاوی حقوقی و شنیدن آرا و نظرات طرفین دعواست.

وی قاطعیت و ثبات لازم در برخورد با قانون شكنان و هنجارگزیران را لازمه تحقق 
امنیت و عدالت عنوان کرد و افزود: با وجود همه تلاش های صورت گرفته در قوه قضاییه 
که حقیقتاً قابل تقدیر و ستایش است اما نباید چشم را بر روی ایرادات و نقاط ضعف بست 
و اگر یک رصد دقیق و منصفانه ای صورت گیرد ، به یقین در ادامه فعالیت دستگاه قضایی 
بسیار موثر خواهد بود. عضو هیئت علمی پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی همچنین 
خاطرنشان کرد: آنچه مهم است این که مردم در مراجعه به قوه قضاییه برای احقاق حق 
خود احساس عدالت و امنیت داشته باشند و بدانند که در اسرع وقت به حق و حقوق آن 

ها بر اساس مبانی اسلامی رسیدگی می شود.

دبیر ستاد اسکان فرهنگیان استان قم خبرداد:  

اختصاص 40 واحد آموزشی برای اسکان مسافران  
دبیر ستاد اسکان فرهنگیان استان قم از اختصاص 40 واحد آموزشی برای 

اسکان مسافران در قم تا پایان تابستان خبر داد. 
حسن عبداللهی مهر در گفتگو با مهر با بیان اینكه در تابستان سال جاری 40 واحد 
آموزشی برای اسكان مسافران در نظر گرفته شده است، گفت: مسافران می توانند برای 
اسكان به تالار فرهنگیان واقع در خیابان ساحلی بعد از فرمانداری، نبش کوچه 23 از ساعت 
هشت صبح تا ساعت 20 در ماه رمضان و از ساعت هشت صبح تا 23 در بعد از ماه رمضان 
 www.eskan.medu.ir  مراجعه کنند. وی ادامه داد: برخی از مدارس از طریق سامان
پذیرش می شوند. رئیس اداره تعاون و رفاه کارکنان آموزش و پرورش استان قم بیان کرد: از 
هر ناحیه 10 واحد آموزشی درجه یک برای اسكان در نظر گرفته شده که برای بعد از ماه 

رمضان افزایش 10 درصدی اسكان در مدارس پیش بینی شده است.

اخبار
رئیس پلیس آگاهي استان اعلام کرد: 

دستگیري جاعل سند وکالت ملک 
رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان از دستگیري فردي به اتهام 

جعل سند وکالت ملک به ارزش 800 میلیون ریال در قم خبر داد. 
به گزارش پایگاه خبري پلیس، سرهنگ  مهدي قدمي با اعلام این خبر افزود: با مراجعه 
فردي به پلیس آگاهي و اعلام شكایت مبني بر جعل سند وکالت، ماموران این پلیس با 
انجام تحقیقات ، موفق به شناسایي و دستگیري متهم شدند.وي افزود: متهم در تحقیقات 
تكمیلي به ارتكاب جرم پیش گفته اعتراف و به همراه پرونده تشكیل شده به دادسرا ارسال 
و در نهایت با صدور قرار قانوني مناسب روانه زندان شد.سرهنگ قدمي در پایان خاطر نشان 
کرد: شهروندان در معاملات املاک تا حصول اطمینان کامل از مالكیت طرف مقابل، از 
تنظیم هر گونه قرارداد و پرداخت وجه خودداري کنند و حتي الامكان سعي شود قرارداد 
ها در مراجع رسمي و با رعایت تشریفات قانوني منعقد گردد تا از دخل و تصرف در مفاد 

قرارداد و امضاي آن جلوگیري شود و قابل انكار و تردید از سوي طرفین نباشد.

رئیس پلیس راه استان قم  خبرداد:

10 کشته و مجروح در تصادفات
 48 ساعت گذشته

رئیس پلیس راه استان قم  از کشته و مجروح شدن 10 نفر در تصادفات 48 
ساعت گذشته در استان قم خبر داد.

 سرهنگ  اردشیر جمشیدي راد در تشریح جزییات این حوادث اظهار داشت: در 48 
ساعت گذشته دو تصادف در محورهاي مواصلاتي استان بوقوع پیوست که در نتیجه دو نفر 
کشته و 8 نفر مجروح برجاي گذاشت. وي ادامه داد: در یكي از این تصادفات که  به علت 
ناتواني راننده پراید در کنترل وسیله نقلیه در کیلومتر 45 " محور گرمسار به قم " اتفاق 
افتاد، یک دختر بچه شش ساله کشته و سرنشین خودرو مجروح شد.  رئیس پلیس راه 
استان اضافه کرد: در حادثه دیگر که در کیلومتر " 35 آزاده راه قم – کاشان" بوقوع پیوست 
در برخورد کامیون با خودروي سواري MVM به علت عدم توجه به جلو از جانب راننده 
کامیون، منجر به فوت سرنشین خودروي MVM شد. وي خاطرنشان کرد: در پنج فقره 
تصادف جرحي نیز 8 نفر مجروح شدند که براي مداوا به مراکز درماني استان اعزام شدند 
.سرهنک جمشیدي راد تصریح کرد: ترافیک محور هاي مواصلاتي استان در ماه مبارک 
رمضان ،عادی و روان است ولی بی احتیاطی بعضی از رانندگان نسبت به قوانین و مقررات 

راهنمایي و رانندگي و ایمني چنین حوادث تلخی را رقم زد .

معاون وظیفه عمومي استان قم :

مهلت اعزام به خدمت مشمولان کنکوري 
سال94 تمدید شد

معاون وظیفه عمومي فرماندهي انتظامي استان قم در اطلاعیه مهمي از 
تمدید مهلت اعزام مشمولان کنکوري سال94 خبر داد.

سرهنگ ولي ترابي اظهار داشت: در راستاي خدمت رساني به مشمولان شرکت 
کننده در کنكور94 ، تمام مشمولان غیرغایب اعزامي در مورخه هاي 19تیر،19مرداد 
و 19شهریور در صورتي که متقاضي تمدید مهلت اعزام هستند، مي توانند با مراجعه 
به دفاتر پلیس +10نسبت به ثبت درخواست تمدید تا زمان اعلام نتایج کنكور یا موعد 
ثبت نام دانشگاه ها اقدام کنند. معاون وظیفه عمومي فرماندهي انتظامي استان قم تاکید 
کرد:متقاضیان دقت کنند که متصدیان دفاتر پلیس +10لزوما" مي بایست تاریخ درخواستي 

مشمولان را براي مهرماه سال جاري ثبت کنند. 

اداره کل هواشناسی استان قم پیش بینی کرد:

افزایش گرما در قم طی روزهای آینده
کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی استان قم از افزایش دمای هوا طی 

روزهای آینده در این استان خبر داد. 
محمدجواد ترابیان اظهار داشت: طی سه روز آینده آسمان قم صاف همراه با وزش باد 
و امروز همراه با گرد و غبار خواهد بود. وی گفت: امروز و یكشنبه سرعت وزش باد بین 30 
تا 45 کیلومتر بر ساعت با جهت غربی و در روز دوشنبه سرعت وزش باد بین 30 تا 45 
کیلومتر بر ساعت با جهت شرقی پیش بینی می شود. وی عنوان کرد: حداقل دمای هوای  
امروز 27 درجه و حداکثر دمای هوا 42 درجه و حداقل دمای هوای دوشنبه 27 درجه و 
حداکثر دمای هوا نیز 43 درجه خواهد بود.کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی استان 
قم بیان کرد: دمای هوای قم تا اواسط هفته روند افزایشی را طی خواهد کرد و سپس ثابت 
باقی خواهد ماند. وی گفت:  امروزآلودگی هوا نیز کاهش می یابد اما از روز دوشنبه مجددا 

آلودگی هوا در قم افزایش خواهد یافت.

معاون توانبخشی بهزیستی استان قم عنوان کرد: 

 پرداخت بیش از 650 میلیون تومان کمک 
هزینه کاشت حلزون به 22 مددجوی ناشنوا 

معاون توانبخشی بهزیستی استان قم گفت: امروزه بیش از 188000 نفر در 
سراسر دنیا از کاشت حلزونی به عنوان ابزاری مفید برای بازگردانی عملکرد 

شنوایی استفاده می کنند
مصطفی علیزاده اظهارداشت : کاشت حلزونی، ابزاری الكترونیكی است که از طریق 
جراحی در گوش داخلی قرار گرفته و احساس شنیدن صدا در افراد ناشنوا یا کم شنوای 
عمیق را فراهم می کند و نوعی درمان برای افراد با کم شنوایی شدید تا عمیق بوده و به 

شكل موثری برای کودکان و بزرگسالان کم شنوا قابل استفاده است.
وی افزود: با توجه به حساسیت کاشت حلزون در مدت زمانی خاص،  سال گذشته بالغ 
بر 22 نفر از توانخواهان بهزیستی،  جهت کاشت حلزون شناسائی و معرفی شدند که از 
کمک هزینه کاشت حلزون شنوایی و تعمیر قطعات با هزینه ای  بالغ بر 600/000/000 /6 
ریال برخوردار شدند.وی در ادمه با اشاره به اینكه بهترین سن برای کاشت حلزون قبل از 3 
سالگی است، یادآور شد: در صورتی که مراحل توانبخشی قبل و بعد از عمل به خوبی طی 
شود، موجب رشد مهارت های گفتار و زبان، آموزش مفاهیم و درک مطلب می شود و فرد 
معلول می تواند همچون افراد با شنوایی طبیعی در فعالیت های اجتماعی حضور یابد.علیزاده 
با بیان اینكه کاشت حلزون، شنوایی را برای کودکانی که با استفاده از سمعک نیز قادر به 
شنیدن نیستند ایجاد می کند، گفت: کاشت حلزون شنوایی، طی عمل جراحی با قرار دادن 
پروتز خاص در حلزون گوش بیمار صورت می گیرد و با توانبخشی بعد از آن برای افراد 
ناشنوای عمیق می تواند، موجب رشد مهارت های گفتار و زبان شود و نهایتاً توانمندسازی 
فرد را در جامعه به دنبال داشته باشد. خیرین می توانند از طریق واریز مبلغ مورد نظر به 
شماره حساب جام بانک ملت به شماره2345340874 و شماره حساب بانک مهر ایران به 
شماره6063731011901148 ویا تماس با 09195889199 یا 37765755  ما را در 

این امر خداپسندانه یاری نمایند.

سرپرست مدیریت راهداری استان قم خبر داد:

آغاز عملیات بهسازی و روکش آسفالت 
در قطعه نخست بزرگرراه قم-سلفچگان

سرپرست مدیریت راهداری استان قم با اعلام آغاز عملیات بهسازی در 
بزرگراه قم-سلفچگان اظهار داشت: طول مسیر بهسازی بیش از 6 کیلومتر و 
از تپه سلام آغاز و تا شاه اجمال )تقاطع غیر همسطح خرمشهر( امتداد می یابد.

داود طلوعی با اشاره به اینكه هزینه اجرای این پروژه قریب 30 میلیارد ریال می باشد 
افزود: طول قطعه نخست بیش از 6 کیلومتر و در حد فاصل تپه سلام تا شاه جمال )تقاطع 
غیر همسطح خرمشهر( واقع شده است. طلوعی بازه زمانی تكمیل پروژه را یكماه برآورد 
کرد و خاطر نشان ساخت: انشاءاله با توجه به حجم ترافیک سنگینی که بر این محور 
مواصلاتی جاده ای استان سوار است بتوانیم در پایان ماه مبارک رمضان شاهد بهره برداری 

کامل از این پروژه باشیم. 
سرپرست مدیریت راهداری استان قم اولویت بندی در اجرای پروژه های عمرانی را 
منوط به حجم تردد و ضرورت اصلاح برشمرد و توضیح داد: با توجه به اینكه محورهای 
جاده ای استان قم وظیفه دشوار و سنگین ترافیک 17 استان غربی و جنوبی با مرکز 
کشور را عهده دار می باشند صیانت از آنها در قالب ارتقاء و نگهداری نیاز به تامین اعتبارات 
گسترده دارد. وی در پایان به تلاش جمعی این اداره کل در راستای ارتقاء سطح ایمنی و 
تسهیل ترافیک سفرهای برون شهری در محورهای جاده ای استان قم اشاره کرد و افزود: 
باید ساز و کار مناسبی جهت تخصیص اعتبارات در حوزه راه براساس تعداد تردد اندیشیده 

و تنها طول راههای هر استان مبنای تقسیم اعتبارات نباشد.

معاون تعلیم و تربیت بسیج استان قم با اشاره به اجرای طرح جوانه های صالحین 
گفت: این طرح در 195 پایگاه بسیج قم اجرا می شود.

به گزارش روابط عمومی سپاه استان قم، حجت الاسلام اسماعیل امیرزاده طی سخنانی با 
اشاره به طرح شجره طیبه صالحین در پایگاه های بسیج اظهار کرد: این طرح از سال 1387 
و در چهار بعد تربیتی، معرفتی، مهارتی و بصیرتی آغاز به کار کرد و برای متربیان، مربیان، 

سرگروه ها و سرمربیان برنامه ارائه داده است. 
وی با اشاره به این موضوع که ارکان شجره طیبه صالحین مشخص بوده و آیت ا... سعیدی 
استاد آن است افزود: سرمربیان به عنوان زیر مجموعه استاد بوده و مربیان نیز زیر مجموعه های 
سرمربیان هستند؛ سرگروه ها نیز در این طرح زیر مجموعه مربیان به حساب می آیند و متربیان 

نیز همان بسیجیان هستند که نیروهای فعال در سطح استان به شمار می روند.
معاون تعلیم و تربیت بسیج استان قم مسیر طی شده در چند سال اخیر شجره طیبه 
صالحین را موفق ارزیابی و بیان کرد: بسیاری از بسیجیان ما در قالب حلقه های صالحین در 

پایگاه های مقاومت سازماندهی شده اند.
وی در ادامه ضمن اشاره به آغاز تابستان و طرح های تابستانی بسیج بیان کرد: برای 
تابستان امسال که با ماه مبارک رمضان شروع شده است 195 پایگاه بسیج اجرای 
برنامه های قرآنی، فرهنگی-هنری، سبک زندگی اسلامی، ورزشی، علمی و تفریحی را 
از 25 خرداد ماه در دستور کار خود قرارداده اند که این برنامه ها تا 24 شهریور ماه ادامه 

خواهد داشت.

فاضلاب  و  آب  شرکت  عامل  مدیر 
روستایی استان قم انشعابات غیر قانونی 
و  دانست  کمبود آب  عامل  ترین  مهم 
گفت: در حال حاضر میزان تولید آب سه 

برابر حد استاندارد است.
امام  دیدار  در  نیز  پور  علی جان صادق 
جمعه بخش جعفریه اظهارداشت: روستا هایی 
از این بخش که در انتهای خطوط انتقال آب 
قرار دارند، اگر با مشكل کم آبی مواجه هستند 
به خاطر کمبود آب نیست بلكه عمده آن ناشی 

از نحوه مصرف مشترکین است.
عدم استفاده از کنتور توسط عده ای که 
از  یكی  را  دارند  هم  بالایی  معمولا مصرف 

عوامل کم بود آب دانست.
صادق پور، وی انشعابات غیر قانونی را از مهم ترین عوامل 
کمبود آب عنوان کرد و افزود: علاوه بر آن فرسودگی شبكه 

ها و خطوط انتقال نیز موجب این امر می شود.
صادق پور خبرداد: اکنون توانسته ایم که با بكار گیری 
پیمانكار توانمند زمان رفع حادثه و پرت آب را به میزان قابل 

توجه ای کاهش دهیم.
وی گفت: در این بخش با اصلاح برق و تعویض ترانس 

برق یكی از چاه ها، میزان تولید آب را افزایش خواهیم داد.
مدیر عامل شرکت آبفار با بیان اینكه اگر مردم قانون و 
صرفه جویی را رعایت کنند یک نفر بی آب نخواهد بود، 
ادامه داد: تولید بیش از حد آب در درازمدت به منابع آبی 
آسیب می رساند و هر چه زودتر جلوی آن گرفته شود نتیجه 

بهتری خواهد داشت.

وی در پایان گفت: در راستای فرهنگ سازی مصرف 
آب به حمایت و ارشادات ائمه جمعه وجماعات در روستاها 

نیازمندیم.
خطوط و شبکه آب روستاهای بخش جعفریه با هدف 

کاهش هدر رفت اصلاح شود
امام جمعه بخش جعفریه نیز دراین دیدار طی سخنانی 
آب را مایه حیات و صرفه جویی در مصرف آن را نیز امری 
حیاتی دانست و گفت: فرهنگ صحیح مصرف آب باید به 

مردم آموزش و در میان آن ها نهادینه شود.
حجت الاسلام والمسلمین دهقان پور عدم اصلاح الگوی 
مصرف را یكی از مشكلات جامعه عنوان کرد و اظهارداشت: 
مقام معظم رهبری نیز بار ها به این امر تأکید کرده اند و حتی 
سالی را به این نام اختصاص دادند تا اصلاح الگوی مصرف 

میان مردم فرهنگ سازی شود.

وی به استفاده بی رویه برخی مردم در 
استفاده از آب اشاره کرد و افزود: با فرهنگ 
سازی می توان از هدر رفت مقدار زیادی آب 
والمسلمین  الاسلام  کرد. حجت  جلوگیری 
دهقان پور نام گذاری هفته صرفه جویی را 
اقدام شایسته ای خواند و تصریح کرد: خوب 
است تا یک روز به نام زندگی بدون آب نام 
گذاری شود. وی عنوان کرد: اگر مردم قدر 
آب را بدانند و یک قطره آن برایشان ارزشمند 
باشد در هیچ منطقه ای حتی این بخش دیگر 
مشكل کم آبی نخواهیم داشت. امام جمعه 
جعفریه با بیان اینكه طبق گزارشات شرکت 
آبفار سه برابر الگوی مصرف آب تولید می شود، 
اظهار داشت: اگر رفتار و مصرف مردم اصلاح 
شود با خیلی کم تر این میزان تولید آب هم می توان زندگی 
کرد و کمبودی نداشت. وی ادامه داد: بارها در خطبه های 
نماز جمعه تأکید کرده و باز هم خواهیم کرد: زندگی ما به آب 
وابسته است پس باید قدر آن را بدانیم ودر مصرفش صرفه 
جویی کنیم. حجت الاسلام والمسلمین دهقان پور در بخشی 
از سخنان خود کسانی را که از انشعابات غیر مجاز استفاده 
می کنند خطاب قرار داد و گفت: گرفتن انشعاب غیر مجاز 
و استفاده غیر قانونی از آب برای هر جهتی که باشد استفتاء 
شرعی دارد. امام جمعه جعفریه از ائمه جماعات خواست تا با 
اقدامات فرهنگی و تبلیغ در روستاها به اصلاح الگوی مصرف 
کمک کنند. وی در پایان از شرکت آبفار خواست تا با اصلاح 
خطوط و شبكه آب روستاهای این بخش میزان هدر رفت 

آب را به حداقل خود برساند.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
قم گفت: برای توسعه گردشگری نباید به 
تخریب باغ ها و ایجاد طرح های توریستی 
اقدام شود و تغییر کاربری جزء خطوط 
قرمز جهاد است و از آن صیانت می کنیم.

اینكه  به  اشاره  با  طلایی  محمدرضا 
گردشگری را بر دیده منت می گذاریم، اظهار 
در  که  اشتباهی  گردشگری  حوزه  در  کرد: 
در  نباید  را  گرفته  صورت  دیگری  بخش 

بخش های دیگر تكرار کنیم. 
ظرفیت  روی  امروز  اگر  داد:  ادامه  وی 
گردشگری این بخش های خوش آب و هوای 
قم حساب باز می کنند به خاطر همین باغات و 

آب است، اگر اینها را نتوانیم حفظ کنیم، دیگر گردشگری در 
این بخش ها معنا ندارد. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با تاکید بر اینكه 
حفظ کاربری نیاز ضروری ماست، گفت: گردشگری را نباید 
در باغ ها ببریم، اگر می خواهیم به گردشگری در این بخش 
بپردازیم باید روی گردشگری عمومی کار کنیم، اینكه یک 

شخصی بیاید و یک باغی را تغییر کاربری بدهد و به عنوان 
ویلا و یا مجتمع توریستی از آن استفاده کند، کار درستی 
نیست.  وی اضافه کرد: حضور گردشگر در یک منطقه باید 
منتج به درآمدزایی پایدار برای ساکنین آن منطقه شود نه 
اینكه موجب ایجاد بحران در یک روستایی شود، بنده هشدار 
می دهم، امروز بخش خلجستان به دلیل شرایط آب و هوایی 

که دارد مورد تهدید است که باید مراقب بود. 
طلایی با تاکید بر اینكه تغییر کاربری خط 
قرمز ما است افزود: اینكه یک کشاورزی بیاید 
و در یک باغی قصد داشته باشد یک اتاق 30 
متری برای کارگر احداث کند، منت داریم و 
اینكه بخواهد یک مجوز 30 متری از ما بگیرد، 
بعد 30 متر دیگر هم تخلف کند و با احداث 
بنایی باغ خود را به قیمت بالا بفروشد، به نفع 
هیچ کس نیست و ما نیز از وقوع چنین اتفاقاتی 

به شدت جلوگیری می کنیم. 
در  جهاد  دیدگاه  تبیین  با  مسئول  این 
بخش حفظ کاربری اراضی کشاورزی گفت: 
معتقدیم اگر گردشگری وجود دارد به خاطر 
درخت و آب است و باید به هر طریق این 
اگر کسی  این تدبیر ماست، ولی  منابع را حفظ کنیم. 
می خواهد یک طرح عمومی ایجاد کند، بیاید ما زمین 
دولتی داریم به این کار اختصاص می دهیم، چرا باید یک 
باغ 5 هزار متری را خشک کند، به این بهانه که می خواهد 

یک طرح توریستی اجرا شود.

معاون تعلیم و تربیت بسیج استان قم:

طرح جوانه های صالحین در 195 پایگاه بسیج قم اجرا می شود

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم عنوان کرد:

انشعابات غیر قانونی مهم ترین عامل کمبود آب

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان هشدار داد:

باغ های قم قربانی طرح های توریستی

فاضلاب  و  آب  مدیرعامل شرکت 
استان قم با بیان اینکه برای حفظ و 
حراست از منابع آبی باید اقدام عملی و 
جدی صورت بگیرد گفت: تنها با شعار 
و همدردی با متولیان بخش آب مشکل 

کمبود آب برطرف نمی شود.
عبدالحمید توکلی بینادیروز همزمان با 
ششمین روز از هفته صرفه جویی در مصرف 
آب در برنامه زنده تلویزیونی صبح تازه با 
اشاره به افزایش دمای هوا و کاهش منابع 
آب های در دسترس اظهار کرد: بحران آب 
یک هشدار جدی نه تنها مختص به ایران 

بلكه در تمام جهان است. 
وی با بیان اینكه برای حفظ و حراست 
از منابع آبی باید اقدام عملی و جدی صورت 
با  و همدردی  با شعار  تنها  بگیرد گفت: 

آب  کمبود  مشكل  آب  بخش  متولیان 
برطرف نمی شود.

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب استان قم با تاکید بر اینكه 
هر کس در هر جایگاهی که قرار دارد باید 
مصرف درست آب را سرلوحه زندگی خود 
قرار دهد، اضافه کرد: باید سبک زندگی را بر 

اساس خشكسالی تغییر دهیم.
وی با اشاره به روند رو به رشد کمبود 
در  باید  کرد:  خاطرنشان  جهان  در  آب 
زندگی های روزمره از شست وشوی حیاط 
و ماشین گرفته تا استفاده از آب در بخش 
صنعت و کشاورزی عادات مصرف خود را 

اصلاح کنیم.
توکلی بینا بر لزوم توجه ویژه به بحث آب 
مجازی تاکید کرد و یادآور شد: آب مجازی و 

یا آب پنهان میزان آبی است که یک کالا و یا 
محصول کشاورزی طی فرایند تكمیل خود 
مصرف می کند. وی با بیان اینكه بسیاری از 
این محصولات پس از تولید صادر می شود، 
تصریح کرد: استانی که با مشكل کمبود آب 
مواجه است باید در این زمینه دقت لازم را 
داشته باشد و به دنبال تولید محصولات کم 

آب بر باشد.
فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
استان قم همچنین راندمان آب در بخش 
کشاورزی را در کشور بسیار پایین دانست 
و اظهار کرد: حدود 90 درصد آب کشور 
استفاده می شود که  در بخش کشاورزی 
در همین راستا استفاده از فناوری های نوین 
برای آبیاری و همچنین کشت محصولاتی 
متناسب با وضعیت کمبود آب در کشور 

ضروری است. وی تاکید کرد: مصرف آب 
استراتژیک  بسیار  کشاورزی یک موضوع 
است که بعضاً در زمینه آب در این بخش 
شاهد بی توجهی کشاورزان در امر صرفه 
جویی هستیم. توکلی بینا با بیان اینكه کشور 
با بحران آب دست و پنجه نرم می کند، 
خاطرنشان کرد: هم حاکمیت و هم آحاد 
و  مصرف  الگوی  اصلاح  زمینه  در  مردم 
استفاده درست از آب مسئول هستند و باید 

در این زمینه گام بردارند.
وی در پایان با اشاره به عدم توجه برخی 
از همشهریان به استفاده درست از آب گفت: 
امروز امر به صرفه جویی در مصرف آب یک 
معروف جدی و نهی از اسراف آب یک منكر 
جدی است که باید همه اقشار جامعه به آن 

توجه داشته باشند.

مدیرعامل شرکت آبفای استان قم:

همدردی مشکل کمبود آب را برطرف نمی کند

راهکارهای کسب درآمد پایدار 
برای شهرداری های کوچک

اگر بخواهیم یكی از چالش های بزرگ مدیریت شهری 
در شهرهای کوچک را نام ببریم، باید به نحوه کسب درآمد 
توسط شهرداری این مناطق اشاره کنیم. کسب درآمد از 

منابع پایدار در طول زمان موجب تقویت شهرداری می شود که این خود سبب می گردد 
شهرداری نقش فعال تر و مفیدتری در محیط شهری ایفا نماید و پاسخگویی مناسبی 
به نیازهای شهروندان در محیط شهری داشته باشد. بالاخره امروز برای شهرداری ها در 
شهرهای کوچک وظایف مشخصی تعریف شده است و با توجه به اینكه اکثر شهرهای 
کوچک استان قم از یک بافت روستایی تبدیل به شهر شده اند، برای توسعه و عمران نیاز به 
یک جهش دارند. همگان می دانیم که اداره مطلوب شهرها و ارائه خدمات مناسب و کنترل 
و هدایت پروژه های عمرانی علاوه بر اعمال مدیریت صحیح مستلزم کسب اعتبارات کافی و 
هزینه صحیح آن می باشد، لذا شهرداری ها به عنوان سازمان های محلی جهت انجام وظایف 

خود می باید از امكانات مناسب مالی برخوردار باشند.
در این مقال قصد نداریم به منزلت و جایگاه شهرداری ها در دیگر نقاط دنیا بپردازیم، 
فقط در همین حد بدانید که شهرداری ها در کشورهای پیشرفته جهان با هماهنگی کامل 
دستگاه های ذی ربط اداری به انجام وظایف گسترده در خصوص مدیریت شهری می پردازند 
در این کشورها شهرداری و شهرداران از منزلت والایی برخوردارند و دارای اختیارات ویژه ای 

می باشند.
متأسفانه در کشور ما و در کلان شهرها و شهرهای بزرگ اتكای بیش ازحد اکثر 
شهرداری های کشور به درآمدهای حاصل از مسكن و فروش تراکم باعث افزایش و تشدید 
قیمت مسكن و بروز مشكلات و بحران های مالی در مقاطع مختلف زمانی برای شهرداری ها 

شده است که البته شهرهای کوچک استان قم از این درآمد هم بی بهره هستند.
به هر صورت با توجه به مواردی که ذکرشده، امروزه دستیابی به روش های جدید و 
پیش بینی منابع درآمدی مطمئن و پایدار و تعدیل هزینه های شهرداری دغدغه اصلی 

مدیران و برنامه ریزان امور شهری ازجمله شوراهای اسلامی شهرها و شهرداران می باشد.
اگر بخواهیم برای دستیابی به روش های جدید منابع درآمدی راهكارهایی را ارائه کنیم 
باید به این نكته توجه داشته باشیم که شهرداری ها باید رویكرد تازه ای نسبت به مسائل 

داشته باشند.
بازنگری و اصلاح قوانین شهرداری ها با توجه به قدمت آن ها به منظور افزایش کارایی 
و متناسب با اختیارات شهرداری ها یكی از ضروریات کسب درآمد پایدار است. تسریع در 
اجرای مدیریت واحد شهری و واگذاری وظایف دستگاه های اجرائی مرتبط به شهرداری ها، 
گسترش برنامه های آموزشی و ترویجی و ایجاد زمینه تفاهم و همكاری بین مردم و 
شهرداری ها در راستای جلب مشارکت عمومی فراهم گردد، به کارگیری و استخدام 
نیروها با توجه به نیازهای تخصصی و افزایش بهره وری نیروی انسانی در شهرداری ها، 
آموزش شهروندان به منظور گسترش همكاری با شهرداری درزمینه هایی نظیر مدیریت 
پسماند، فضای سبز، مبلمان شهری و… از دیگر راهكارهای ایجاد درآمد نوین و پایدار برای 
شهرداری ها به شمار می رود. از سوی دیگر ایجاد منابع درآمدی جایگزین روش های متداول 
موجود در شهرداری به جای افزایش و فروش تراکم و …، مشارکت با بخش خصوصی در 
راستای اجرای طرح های عمرانی و خدماتی و فروش خدمات مناسب به متقاضیان، اتخاذ 
روش های تشویقی و ایجاد زمینه مناسب در پرداخت عوارض از سوی شهروندان و تقویت 

سیستم مالیاتی نیز می تواند به عنوان راهكار دیگری در این زمینه مدنظر قرار گیرد.
معتقدم استفاده مناسب و صحیح از املاک و مستغلات شهرداری در راستای افزایش 
افزایش درآمد از طریق احداث  درامد شهرداری می تواند نقش بسزایی داشته باشد. 
کارخانجات تولیدی متناسب با وظایف شهرداری و فروش کالاها و مصالح تولیدی یكی 

دیگر از راهكارهای ایجاد درآمدهای نوین برای شهرداری است.
برنامه ریزی و اعمال و اجرای طرح های درآمدزا مانند:

احداث مجتمع توریستی تفریحی در مناطق دارای استعداد و پتانسیل طبیعی، احداث 
کارخانه تولید مصالح شن و ماسه و قطعات بتنی، تولید انبوه گل و گیاه و نهال و گیاهان 
گلخانه ای و فروش آن ها با توجه به اقلیم و آب وهوای منطقه، اجرای طرح تفكیک زباله های 
شهری، به کارگیری و اجرای روش های جدید مكانیزه به منظور کاهش هزینه پرسنلی 
در خدمات شهری، ایجاد صنایعی تبدیلی چون بازیافت کاغذ و پلاستیک با مشارکت 
بانک ها و بخش خصوصی، ایجاد مرکز اجاره )بانک( ماشین آلات عمرانی شهرداری، افزایش 
بهره وری و نیروی کار با استفاده از ارتقاء آموزش و دوره های بازآموزی، بررسی دقیق و توجیه 
اقتصادی و فنی طرح های خدماتی موردنیاز شهروندان و… می تواند از دیگر راهكارهای 

ایجاد درآمد پایدار برای شهرداری شهرهای کوچک باشد.
* رئیس شورای اسلامی شهر کهک

محمد رضا حاج اسماعیلی *

مدیر کل پزشکی قانونی استان قم 
گفت: مراجعات  به پزشکی قانونی قم 
در  اگرچه  درگیری  و  نزاع  به  مربوط 
سال  گذشته نسبت به سال قبل از آن 
کاهش 7 درصدی داشته  است  ولی 
این جرایم  با 8 هزار و 310 مورد در 

صدر آمار مراجعات قرار دارد. 
دکتر حمید صدیقی آخا روز گذشته 
در جمع خبرنگاران  اظهار داشت :پس از 
نزاع و درگیری بشترین  مراجعات مربوط 
به تصادف است که با 7 هزار و 648 مورد 
کاهش 5 درصدی نسبت به سال 92 داشته 

است.
یک سوم  پرونده های قضایی به 

پزشکی قانونی ارجاع می شود 
وی در بخش اول سخنان خود  ضمن 
گرامیداشت هفته قوه قضائیه با اشاره به 
حدیت العدل اساس الملک ازمولای متقیان 
علی )ع( اظهار داشت: بر پایه همین اصل در 
ساختار حكومتی جمهوری اسلامی ایران نیز 
تشكیلات قوه قضائیه برای دادرسی و احقاق 
حق ایجاد شده و سازمان پزشكی قانونی به 
عنوان یكی از اجزای مهم آن در راستای 
کشف حقیقت و گسترش عدالت فعالیت 
می کند.دکتر صدیقی آخا افزود: پزشكی 
قانونی یک سازمان تخصصی بوده و کار 
اصلی آن پاسخگویی به استعلامات قضایی 
موجود  پزشكی  ابهامات  حل  راستای  در 
قضایی  است. عضو شورای  ها  پرونده  در 
استان افزود: در حدود یک سوم از پرونده 
های قضایی برای کارشناسی به پزشكی 
در حالیست  این  ارجاع می شود.  قانونی 
که در سال 93 تعداد 38 هزار و 291 مورد 
کارشناسی به این اداره ارجاع شده که البته 

این آمارنسبت به سال 92 کاهش 8درصدی 
داشته است.

مراجعه 37 هزار مورد سرپایی
مدیر کل پزشكی قانونی قم با بیان اینكه 
37 هزار و 5 مورد مراجعه سرپایی در سال 
93 در این اداره ثبت شده است افزود: آمار 
مذکور حدود 96درصد از حجم فعالیت این 

اداره کل را شامل می شود. 
وی همچنین اعلام کرد:  تنها 2و نیم 
درصد از پرونده های ارجاعی به این اداره 
مابقی  و  بوده  متوفیات  بخش  به  مربوط 
هم در بخش های کمیسیون و آزمایشگاه 

رسیدگی شده است. 
صدور 104 مجوز سقط جنین 

 به گزارش روابط عمومی پزشكی قانونی 
استان قم ،وی همچنین به آمار مجوز های 
سقط جنین درمانی صادر شده اشاره کرد 
و افزود:از 115 مورد پرونده تشكیل شده 
دراین راستا تعداد 104 مجوز برای سقط 
جنین صادر شده است.متخصص پزشكی 
قانونی به تشریح علل صدور مجوز برای 

سقط درمانی اشاره کرد و افزود: بطور کلی 
مجوز سقط فقط قبل از ولوج روح در جنین 
یعنی قبل از 4 ماهگی و به شرطی صادر می 
شود که جنین ناقص الخلقه باشد بطوریكه 

نگهداری آن برای مادر ایجاد حرج کند. 
وی همچنین بیماری پیشرفته مادر را 
به عنوان علت دیگر صدور مجوز برای سقط 
جنین دانست و افزود: در صورتیكه بیماری 
مادر به نحوی باشد که ادامه بارداری سبب 
مرگ مادر گردد می توان نسبت به سقط 
درمراکز  قانونی  مراجع  طریق  از  جنین 

بیمارستانی اقدام کرد.
دکتر صدیقی آخا ضمن تاکید مجدد 
بر زمان صدور مجوز سقط جنین قبل از 
دمیده شدن روح تصریح کرد: در مواردی 
ممكن است پزشک به جهت نجات جان 
یک مادر باردار از خطر مرگ، به موضوع 
از دید درمانی نگاه کند به نحوی که نجات 
جان مادر منوط به ختم حاملگی باشد که 
در این مورد تا جایی که امكان دارد دوران 
بارداری ادامه می یابد و این به معنای سقط 

کردن جنین نیست بلكه مساله، درمان یک 
انسان است.

 ارجاع 19 مورد فوت مشکوک به 
پزشکی قانونی 

فوت  موارد  قانونی  پزشكی  کل  مدیر 
مشكوک را 19 مورد اعلام کرد که از آن 
جمله می توان به قتل، خود کشی، مرگ در 
معابر عمومی یا مجامع عمومی مثل هتل ها، 
مرگ در اثر حوادث کار، حوادث ورزشی یا 
اقدامات درمانی اشاره کرد.صدیقی آخا اعلام 
کرد: آمار فوت های مشكوک ارجاع شده به 
پزشكی قانونی استان در سال 93 به میزان 
989 مورد بوده که نسبت به سال قبل از آن 
11درصد رشد داشته است. وی افزود: تعداد 
اجساد ارجاعی مردان 4 برابر زنان بوده است.

 ارجاع 66 مورد خودکشی 
موارد  استان،  قضایی  شورای  عضو 
خودکشی ارجاع شده در سال 93 را 66 
مورد اعلام کرد و افزود: از این تعداد 15 
مورد زن و مابقی مرد بوده اند و بیشترین 
نحوه انجام این عمل نیز استفاده از روش 
حلق آویز کردن بوده است. وی همچنین 
80درصد از اجساد ارجاعی مربوط به دیگر 
کشی را مرد اعلام کرد و تنها20 درصد را از 

آن زنان دانست. 
صدیقی آخا بیشترین علت مرگ در 
این خصوص را مرگ به دنبال اصابت جسم 
برنده )سلاح سرد( اعلام کرد که نیمی از 
این نوع مرگ ها را شامل می شود. مدیر 
کل پزشكی قانونی در پایان ضمن تشكر از 
اصحاب رسانه اظهار امیدواری کرد تلاش 
های انجام شده در راستای احقاق حقوق 
مراجعه کنندگان مثمر ثمر و مرضی خداوند 

متعال قرار گیرد.

مدیر کل پزشکی قانونی استان قم  خبرداد:

نزاع و درگیری درصدر مراجعات به پزشکی قانونی قم 



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,018,000یک مثقال طلا

927,560یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,060,000سکه بهار آزاد ی

9,080,000سکه امامی

4,600,000نیم سکه

2,580,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خود رو

 20634,400,000 تیپ 5

 206SD37,200,000وی 8

GLX 405 32,400,000پژو 

SLX 405 32,600,000پژو 

ELX 43,600,000پژو پارس 

 39,000,000پژو پارس سال

E2 90 46,000,000تند ر 

LX 33,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

LX 30,200,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خود رو

300 S 75,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 21,000,000سایپا 111

 20,500,000سایپا 131

 20,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 



قیمت بازارنام خود رو

315 MVM41,500,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3368,000,000 

 MVM X3375,000,000 جد ید اتومات

 MVM11020,500,000 چهار سیلند ر

رئیس اتحادیه لوازم خانگی پیشنهاد داد ؛

واردات لوازم خانگی با 
رعایت دو شرط ممنوع شود 

رئیس اتحادیه لوازم خانگی با بیان اینکه صنایع داخلی توان تامین بازار مصرف 
لوازم خانگی کشور را دارد، گفت: درصورتی که صنایع داخلی با رعایت حقوق 
مصرف کننده، کیفیت تولیدات را افزایش و قیمت را کاهش دهند، می توان جلوی 

واردات را گرفت. 
درباره وضعیت تامین لوازم خانگی در بازار مصرف کشور، اظهار داشت: در صورت کنترل 
واردات، امكان تامین نیاز بازارمصرف لوازم خانگی و نیاز مردم از طریق تولیدات داخلی وجود 

دارد اما باید کیفیت را افزایش و قیمت را کاهش داد.
رئیس اتحادیه لوازم خانگی  ادامه داد: در صورتی که جلوی واردات لوازم خانگی به کشور 
گرفته شود و تولیدکنندگان لوازم خانگی انحصار داشته باشند، این امكان وجود دارد که 
وضعیت کیفیت تولیدات لوازم خانگی کاهش و قیمت این محصولات افزایش پیدا کند و در 

نتیجه به مصرف کنندگان فشار مضاعفی وارد شود.
طحان پور اظهار داشت: برای نمونه علت اینكه مردم کالاهای خارجی ای مانند خودرو را 
کمتر از تولیدات داخلی خریداری می کنند کیفیت بالای تولیدات داخلی ما نیست، بلكه به 

دلیل واردات با قیمت بالا است.
این مقام مسئول با تاکید بر اینكه در کنار حمایت از تولیدات داخلی، حقوق مصرف کننده 
را نیز باید در نظر داشت، اضافه کرد: در برخی از لوازم خانگی مانند لباس شویی 7 کیلویی، 

نمونه های کره ای از تولیدات داخلی ارزان تر در بازار مصرف عرضه می شود.
وی با بیان اینكه برخی از صنایع خود را پشت کارگر پنهان می کنند، گفت: برخی ازصنایع 
ما به بهانه حمایت از تولیدات داخلی واشتغال زایی ثروت فراوانی نصیب خود کرده اند اما 

حقوق کارگران را به درستی رعایت نمی کنند.

معاون نعمت زاده حرف نوبخت را تایید کرد؛

یارانه بالاخره به صنعت هم رسید
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با تایید حرف های رییس سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی مبنی بر پرداخت یارانه به تولید، از پرداخت 143 میلیارد تومان 

یارانه به بخش صنعت در سه ماهه نخست سال جاری خبر داد. 
علی یزدانی  در نشست خبری در آستانه روز صنعت و معدن گفت: از 143 میلیارد 
تومان یارانه پرداخت شده در بهار امسال، 50 میلیارد تومان مربوط به صادرات غیرنفتی، 
83 میلیارد تومان مربوط به واحدهای سیمانی مازوت سوز و 10 میلیارد تومان مربوط به 

کارخانجات قند از جمله کارخانه دزفول است. 
وی در پاسخ به اینكه وزیر صنعت تاکنون این موضوع را رد می کرد، اظهار کرد: آقای 
نعمت زاده 143 میلیارد تومان را به نسبت به جمع 2100 میلیارد تومان یارانه بخش 
صنعت و معدن عدد ناچیزی می داند اما هماهنگی کاملی در وزارت صنعت وجود دارد و 

هیچ اشكالی هم ندارد که اگر کسی اشتباهی کرده آن را بپذیرد. 
یزدانی با بیان اینكه تخصیص ها متناسب با وصول درآمدها انجام می شود، گفت: معمولا 
در سه ماهه نخست سال میزان درآمدهای وصول شده خیلی کم است؛ بنابراین نمی توان 
گفت چون در این سه ماه 143 میلیارد تومان به عنوان یارانه صنعت و معدن پرداخت 

شده، تا پایان سال چهار برابر این مقدار خواهد بود.
 به گفته وی تاکنون 93 میلیارد تومان از 143 میلیارد تومان تخصیص یافته توزیع شده 

و مابقی آن نیز در سازمان توسعه تجارت در حال پیگیری است. 

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی:

دولت اصراری بر آزادپز شدن نانوایی ها ندارد
مدیر عامل شرکت بازرگانی دولتی گفت: رییس جمهور و دولت برای افزایش 
نانوایی های آزادپز اصراری ندارد و با نانوایی هایی که قیمت های خارج از عرف 

داشته باشند، برخورد می شود.
 علی قنبری - معاون وزیر جهاد کشاورزی - اظهار کرد: بر اساس مصوبه دولت، قرار بود 
نانوایی های آزادپز در کشور به 20 درصد افزایش یابند اما میزان آنها در حال حاضر 15.5 
درصد است، چراکه کارگروه های نانوایی ها در هر استان به ریاست استاندار برگزار می شود 
و در هر استانی که کشش افزایش تعداد نانوایی های آزادپز وجود ندارد این طرح به صورت 

کامل اجرا نشده است. 
وی افزود: رییس جمهور و دولت هم به همین دلیل تاکیدی بر افزایش نانوایی های آزادپز 
نداشته اند و در حال حاضر نیز تصمیمی برای تغییرات در این زمینه و افزایش تعداد این 

نانوایی ها در کشور نداریم. 
مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی گفت: از آنجاکه نانوایی های آزادپز طبق مصوبه دولت 
مقرر شده بود که کیفیت را افزایش دهند می توانند بسته به کشش بازار و مشتریان خود، 
قیمت محصول خود را تعیین کنند اما در صورت بالا بودن قیمت نان آزاد در هر خبازی، 

خارج از قیمت عرف، بر اساس شكایات صورت گرفته با آن نانوایی برخورد می شود. 
قنبری اظهار کرد: از آنجاکه دولت به اندازه نیاز کشور، نان یارانه ای در اختیار مردم قرار 
می دهد مصوبه نان آزادپز به دنبال افزایش کیفیت تولید نان در کشور اجرایی شده است 
و در صورتی که این نانوایی ها بخواهند قیمت محصول خود را بیش از هر حد معمول 
افزایش دهند نه تنها توسط دستگاه های نظارتی مانند سازمان حمایت مصرف کنندگان و 

تولیدکنندگان با آنها برخورد می شود، بلكه مردم نیز از آنها خرید نخواهند کرد.

عضو هیات مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران؛

ایجاد مدارس خصوصی و دولتی
 طراحی و مدپوشاک

عضو هیات مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران از ایجاد 
مدارس دولتی و غیردولتی طراحی پوشاک در آینده نزدیک خبر داد.

سعید حسین زاده، با بیان اینكه کشور ما سال های سال دور از مد و طراحی بوده است، 
گفت: مسلما در حال حاضر از کشورهای دیگر فاصله زیادی داریم و باید برای رسیدن به 
آنها مدارسی را ایجاد کنیم.  وی با اشاره به تعداد بیشتر قشر بانوان ایران نسبت به آقایان 
اظهار کرد: می توانیم از این موضوع بهترین استفاده را برای طراحی کنیم و خودمان را از 
کپی کاری خارج کنیم.  عضو هیات مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران 
با بیان اینكه کشورهای پیشرفته در حوزه پوشاک برای خود صاحب سبک هستند، ادامه 
داد: ما باید به جای اینكه به خارج از کشور رفته و طرح های کپی برداری شده را به داخل 
بیاوریم از این کشورها نیروهای کارآزموده را وارد کشور کنیم و به بچه های خود آموزش 
دهیم.  حسین زاده با اشاره به تاثیر برگزاری نمایشگاه مد و طراحی در زمینه پوشاک گفت: 
باید در حوزه پوشاک نمایشگاه هایی را برگزار کنیم در حالیكه گویا نمایشگاه مد برای ما 
تبدیل به یک موضوع عجیب و غریب شده است، درصورتیكه می توان نمایشگاه های مردانه 
را به راحتی و نمایشگاه های مد زنانه را در محل های خاص خود برگزار کرد.  وی با بیان 
اینكه در آخرین جلسه صنعتگران حوزه پوشاک با وزیر صنعت، معدن و تجارت ایجاد 
مدارس خصوصی و دولتی طراحی و مد در دستور کار قرار گرفته است، اظهار کرد: متولی 
ایجاد این مدارس وزارت صنعت است و اتحادیه نیز باید پیگیر این موضوع باشد و بخواهد 

که این کار اجرایی شود.

 قابل توجه مودیان محترم مالیاتی:
مهلت ارائه الكترونیكی اظهارنامه برارزش 

افزوده دوره بهار 94 از طریق سامانه 
www.evat.ir حداکثر تا

 15 تیر ماه می باشد.
روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم 

معاون سازمان امور مالیاتی خبر داد؛ 
3۱ تیر؛ آخرین مهلت ثبت نام مودیان برای اظهار مالیات 

معاون سازمان امور مالیاتی کشور گفت: مودیان 
برای انجام امور مالیاتی خود از تسلیم اظهارنامه تا 
پرداخت الکترونیکی فقط تا پایان تیر فرصت دارند 

در پایگاه الکترونیکی این سازمان ثبت نام کنند. 
حسین وکیلی با اشاره به اینكه تشكیل پرونده الكترونیكی 
نخستین گام برای انجام الكترونیكی امور مالیاتی مودیان 
است ، افزود: اگر مودیان در پایگاه الكترونیكی سازمان امور 
مالیاتی ثبت نام  و شماره منحصربفرد دریافت نكنند ؛ 

امكان ارائه اظهارنامه نخواهند داشت.
وی تاکید کرد: مهلت تسلیم اظهارنامه های مالیاتی از 
طریق پایگاه www.tax.gov.ir طبق قانون 31 تیر و غیر 
قابل تمدید است و مودیان تا قبل این تاریخ فرصت دارند 
در سامانه ثبت نام و شماره منحصربفرد خود را دریافت 

کنند.
* تاخیر در ارائه صورتحساب معاملات مشمول 

جرائم سنگین
معاون سازمان امور مالیاتی کشور درباره صورتحساب 
معاملات موضوع ماده 169 مكرر نیز گفت:  مودیان باید 
فهرست معاملات خود را هر سه ماه به سازمان امور مالیاتی 
ارسال کنند و مهلت ارسال هم یک ماه بعد از پایان هر 

سه ماه است.
وکیلی افزود: به عنوان مثال مهلت ارسال صورتحساب 

معاملات فصل بهار ؛ پایان تیر است.
معاون سازمان امور مالیاتی کشور با اشاره به اهمیت ارائه 
فهرست معاملات بر مبنای اطلاعات دقیق  و در جهت 
عدالت مالیاتی و مشارکت مردم در تامین مالیات ، گفت: 
تاخیر در ارائه فهرست معاملات، مشمول جرائم سنگین 

است و قابل بخشودگی هم نیست.
وکیلی با اشاره به نرخ موثر 2 تا 3 درصدی مالیات ، 

افزود: اگر مودیان صورتحساب معاملات را در زمان مقرر 
رقم  درصد   10 نكنند  ارسال  مالیاتی  امور  سازمان  به 
صورتحساب جریمه خواهند شد که بخشودگی هم ندارد و 

این جریمه سنگینی محسوب می شود.
امور مالیاتی کشور به مودیان توصیه  معاون سازمان 
کرد، تكالیف مالیاتی خود را به موقع انجام دهند تا جریمه 

نشوند.
مالیاتی  فرار  مصداق  اینترنتی  فروشگاههای   *

نیست
معاون سازمان امور مالیاتی کشور درباره وضع مالیاتی 
فروشگاههای اینترنتی که روز به روز هم در حال گسترش 
هستند ، گفت: فروش اینترنتی نوعی روش فروش یا تبلیغ 

کالاست.
وکیلی با بیان اینكه در فروشگاههای اینترنتی در فضای 
فراهم  پرداخت  و  سفارش   ، کالا  تبلیغ  امكان  مجازی 
می شود، افزود: همه مراحل در فروشگاههای اینترنتی برای 
سازمان امور مالیاتی قابل رصد است. وی گفت: کالایی که 
به روش اینترنتی به فروش می رسد از  طریق تولید داخل 
یا واردات تامین شده است و آمارهای آن موجود است 

و فقط فضای مجازی بستر معامله را آسان تر کرده است.
معاون سازمان امور مالیاتی کشور خاطرنشان کرد: علاوه 
بر مزیت های خرید و فروش اینترنتی کالا، این روش برای 
مدیریت شهری نیز مفید است و مردم را تشویق می کنیم 
در صورت وصول اطمینان ، با این روش خرید انجام هند.

گزارش / سمیه رضایی

مشخصا باید سرمایه های مالی مردم هر استان در همان 
منطقه گردش مالی داشته باشد اما وقتی بانک یک بنگاه 
اقتصادی  بدون شک بهبود وضعیت معیشت مردمی منوط 
به بهبود وضعیت رشد اقتصادی است و این مولفه نیز جز با 
افزایش سرمایه گذاری ها محقق نخواهد شد. راه اندازی هر 
بنگاه اقتصادی نیازمند میزانی از سرمایه است و اگر بازارهای 
پولی و مالی نتوانند این سرمایه را فراهم کنند آنگاه رشد 
اقتصادی و کیفیت زندگی شهروندان نیز کاهش پیدا می کند.

در اغلب اقتصادهای آزاد مكانیسم سرمایه گذاری معطوف به پس 
اندازهای مردمی است اما در ایران به دلیل اتكای به منابع نفتی همه 
نگاه ها به سرمایه گذاری های دولتی است. امری که با تحریم های 
اقتصادی غرب و افزایش هزینه های بخش های دولتی عملا مختل 

شده است و روند تولید اشتغال از سوی دولت ساکن مانده است.
تحقیقات انجام شده در این خصوص نشان از آن دارد که پیشرفت و 
توسعه نهادهای مالی می تواند عاملی موثر در تامین سرمایه و در نتیجه 
توسعه اقتصاد باشد. اما متاسفانه نگاهی به کشورهای در حال توسعه  
از جمله ایران نشان می دهد که این نهادها و بازارهای مالی نتوانسته 
است به خوبی رشد یابد و رسیدن به رشد اقتصادی نیازمند توسعه این 

بازارها و موسسات مالی است.

پایین  کشورها سطح  این  نیافتن  توسعه  در  عامل  اصلی ترین 
سرمایه گذاری است که می توانند با روش های مختلف از جمله کمک 
گرفتن از سرمایه های خارجی و همچنین بهره بردن و استفاده از 
سرمایه های موجود در زمینه های صنعتی پربازده بر حل این چالش 
کمک کنند. همگان بر این مسئله واقفند که برای انجام هر نوع فعالیت 
اقتصادی نیاز اولیه سرمایه است و بدون سرمایه راه اندازی یک بنگاه 

اقتصادی امكان پذیر نیست.
رشد اقتصادی بازارهای مالی و بخش خصوصی

در این میان این انتظار وجود دارد که بخش خصوصی بتواند در 
زمینه بازار مالی و پولی کشور موفق باشد و راه را برای حمایت از 
تولیدکنندگان فراهم کند. در چند سال اخیر چندین موسسه پولی و 
مالی در کشور در کنار شبكه بانكی آغاز به کار کرد و امید بود که این 
موسسه ها به دلیل مدیریت خصوصی به دنبال حمایت از تولید باشند 
اما متاسفانه تجربه و آمار حاکی از آن است که برخی از این موسسات 
عملا تبدیل به بنگاه های اقتصادی برای کسب سود شده اند و به جای 
سرمایه گذاری در بخش های تولیدی بخش عمده ای از دارایی های 
مردم نزد خود را در بازارهای کاذب وارد می کنند و عملا به جای 

حمایت از تولید اقدام به دلالی می کنند.
بنگاه ها و  این  بالای  اصلی ترین دلایل سوددهی  از  شاید یكی 
همچنین مخالفت بانک مرکزی با ادامه کار این موسسات هم در 
همین نكته نهفته باشد. اکنون آنچه مورد توجه است و ما می خواهیم 

در این مجال به  آن بپردازیم بررسی نقش و فعالیت همین موسسات 
مالی در توسعه اقتصاد قم است.

به خوبی می دانیم که آنچه نقش کلیدی در رشد اقتصادی هر کشور 
و حتی هر استانی بازی می کند بازارهای مالی هستند و این نظام 
مالی و همچنین بازار اوراق بهادار و واسطه ها زمینه رشد و توسعه 
را برای کارآفرینان فراهم می کند. اما متاسفانه این مسئله مهم در 
استان قم به درستی مورد توجه قرار نمی گیرد و بسیاری از موسسات 
و نهادهای مالی سرمایه لازم را در اختیار فعالان اقتصادی قرار نداده 
و یا در شهرهایی دیگر سرمایه گذاری می کنند و بدین طریق سرمایه 
را از استان خارج کرده و توسعه اقتصادی استان را با چالش مواجه 
می سازند. شاید دیگر این مسئله به یک ضرب المثل تبدیل شده باشد 
که برای اخذ تسهیلات از بانک ها در زمینه تولید باید کفش آهنین 
پوشید! اما این همه داستان نیست چرا که نرخ بالای تسهیلات که به 
30 درصد نیز می رسد عملا بخش تولیدی را برای تامین سرمایه در 

گردش با مشكل مواجه می کند.
نقش منفی موسسات مالی در اقتصاد قم

در همین خصوص سید رضا دهناد رئیس کارگروه اشتغال و 
سرمایه گذاری استان معتقد است: در زمان کنونی و وجود تحریم ها 
اقتصاد کشور در شرایطی ویژه است و نیازمند تدوین برنامه هایی 
برای حل مشكلات هستیم. وی با بیان اینكه قم از مزیت های ویژه ای 
برخوردار است ادامه داد: قم می تواند با وجود این ظرفیت ها مشكلات 

اقتصادی دیگر استان ها را نیز رفع کند.
رئیس کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری استان قم ادامه داد: البته در 
قم مشكلاتی همچون افزایش نرخ طلاق و زندانیان و بالا رفتن سن 
ازدواج را شاهد هستیم که همه نشان از وضعیت نامطلوب اقتصادی 

قم است.
وی یكی از دلایل اصلی این رکود اقتصادی را به عملكرد موسسات 
مالی و اعتباری در قم مربوط دانست و افزود: بعضی از این موسسات 
استان دارای عملكردی مخرب هستند و منابع موجود را صرف 

سرمایه گذاری در دیگر استان ها می کنند.
دهناد گفت: برای عبور از این شرایط در حال تهیه بسته خروج 
از رکود هستیم که بر اساس آن وظایف و عملكردهای دستگاه های 

اجرایی معین می شود.
شبکه بانکی دفاع از تولید ملی و یا گرایش به دلالی؟!

مرتضی خیرخواه کارشناس علوم اقتصادی نیز در این خصوص در 
گفت وگو با خبرنگار فارس گفت: بستر شبكه بانكی کشور و به ویژه 
موسسات مالی و اعتباری در راستای دفاع از تولید ملی شكل نگرفته 

است.
وی با اشاره به اینكه فلسفه تشكیل بانک تسهیل گری در امور 
مربوط به تامین سرمایه تولیدکنندگان است ادامه داد: اما متاسفانه در 
کشور ما بانک به عنوان یک بنگاه اقتصادی مطرح شده است که هدف 

اصلی آن تامین سود است.
خیرخواه با بیان اینكه چنین نگاهی در واقع چرخ تولید کشور را با 
اخلال مواجه می سازد، یادآور شد: حضور در بازارهای صوری مانند 
خرید و فروش ارز، سكه و طلا، خرید و فروش مسكن و... از جمله 
راهكارهایی است که شبكه بانكی کشور برای تامین نگاه سودمحوری 
مد نظر قرار می دهد و بر همین اساس سرمایه های مردمی و دولتی 

به جای دفاع از تولید ملی تنها در حوزه دلالی گردش پیدا می کنند.
این کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینكه به دلیل فقدان نظارت های 
کافی بر موسسات مالی و اعتباری وضعیت این بخش از بانک های 
دولتی و خصوصی هشداردهنده تر است ادامه داد: بانک مرکزی اخیرا 
نیز سعی دارد تا این موسسات را مورد نظارت شدید خود قرار دهد و 
با آن بخش هایی هم که این نظارت را نپذیرند برخورد جدی کند و 

حتی احتمال انحلال این موسسات جدی است.
خیرخواه همچنین به نقش و جایگاه شبكه بانكی در توسعه اقتصاد 
استان اشاره کرد و گفت: مشخصا باید سرمایه های مردمی هر استان 
در همان منطقه گردش مالی داشته باشد اما وقتی شما بانک را یک 
بنگاه اقتصادی تعریف می کنید دیگر نمی توان انتظار داشت این بنگاه 
دغدغه اقتصاد استانی را داشته باشد بلكه در هر فضایی که سود 
بیشتری وجود داشته باشد حضور پیدا می کند حتی اگر این حضور به 

ضرر فعالان اقتصادی خود استان باشد.
بر این اساس آنچه مهم است اینكه باید تمام مسئولان و ارگان ها 
و نهادهای اقتصادی با برنامه ریزی صحیح و الگوبرداری از کشورهای 
توسعه یافته و موفق در این زمینه قدم در راه ایجاد تغییر و تحول در 

بسترهای نظام بانكی کشور بردارند.
حمایت از تولیدکنندگان، کارآفرینان و صنعتگران برای تولید بیشتر 
و افزایش بهره وری یكی از مهمترین راه های رسیدن به توسعه پایدار 
است که متاسفانه این مسئله در اقتصاد ما مورد توجه قرار نمی گیرد 
و بسیار کسانی هستند که به جای کمک در این امر به دنبال سنگ 

اندازی و جلوگیری از فعالیت فعالان اقتصادی هستند.
از دیگر کارهایی که می توان در این زمینه انجام داد آموزش و 
برگزاری کلاس هایی توسط اساتید برجسته اقتصاد برای کارکنان 
بانک ها و دیگر مسئولین است تا آنها روشهای رسیدن به توسعه 
اقتصادی را به  مسئولان آموزش دهند. این یک واقعیت است که هنوز 
برخی از مدیران شبكه بانكی کشور اطلاعات دقیقی در زمینه اهمیت 

این نهاد مالی ندارند. 

نقش منفی موسسات مالی در اقتصادهای محلی؛

وقتی همه دلال می شوند!
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بحران نفتی در تهران!

چی�زی کمتر از دو ماه به دیدار مرحل�ه یک چهارم نهایی نفت تهران مقابل 
الاهلی امارات زمان باقی است اما این تیم روز به روز با از دست دادن بازیکنانش 

نحیف تر می شود.
 تیم فو تبا ل نفت تهران که با حضور قدرتمند خود در فصل گذشته به همگان ثابت کرد 
با بازیكنان نه چندان اسم و رسم دار، قراردادهای مالی کم و با تشكیل تیمی یک دست 
هم می توان در سه جام مدعی بود این روزها با بحران جدیدی دست و پنجه نرم می کند؛ 
بحرانی که در حال  حاضر به از دس��ت دادن بازیكنان خوبش که ستون هایی از این تیم 
بوده اند، خلاصه می شود. ابتدا که قرار بود علیرضا منصوریان این تیم را به مقصد استقلال 
تهران ترک کند قابل پیش بینی بود که با رفتن او بسیاری از بازیكنان این تیم نیز جدا 
شوند، اما علیرضا منصوریان با مخالفت باشگاه نفت و نیز فشارهای عدیده ای که از سوی 
برخی عوامل باشگاه استقلال توسط منصوریان "ناپختگی" خوانده شده بود در این تیم 
ماندنی شد. ماندن علیرضا منصوریان هم در روزهای اخیر سبب نشد که برخی از بازیكنان 
نفت این تیم را ترک نكنند تا هر چند نفتی ها از طرفداران زیادی برخوردار نباشند، اما سیل 
جمعیتی از هو اد ا ران فو تبا ل که به عنوان تیمی ملی حامی و نگران نفت و سرنوشت آن در 
آسیا باشند، بیش از هر زمانی سرنوشت این باشگاه تهرانی را در آسیا شبیه همه تیم های 

تضعیف شده ایرانی در مراحل بالاتر لیگ قهرمانان آسیا ببینند.
غلامرضا رضایی

مهاجم خوب و تند و تیز نفت در فصل گذشته که در بسیاری از بازی ها برای منصوریان 
یک مهره خوب و حساب شده بود، لیگ پانزدهم را در کرج پشت سر خواهد گذاشت. 

رفتن او از تیم نفت جرقه خروج بازیكنان این تیم در فصل نقل و انتقالات بود.
امین حاج محمدی

مدافع جوان و آینده دار تیم فو تبا ل نفت تهران در لیگ چهاردهم نیز تیم خوبش را به 
مقصد استقلال تهران ترک کرد. او که یكی از وزنه های علیرضا منصوریان در فصل قبل 
بود، سرانجام زودتر از آنچه تصور می شد به استقلال آمد تا هر  چه  ز و د تر برای خودش نام و 
نشانی به دست آورد و زودتر از مسیری که در تیم سابقش می بایست طی کند در استقلال 

مسیری کوتاه تر را طی کند.
کمال الدین کامیابی نیا

دیگر بازیكن نفتی ها که در میانه میدان برای تیمش به موقع موثر واقع شده بود به دیگر 
تیم پایتخت پیوست تا قراردادی دو ساله را با پر سپولیس امضا کند و دست مربی جوان 

نفتی ها بیش از گذشته خالی شود.
 علیرضا بیرانوند و لئوناردو پادوانی 

علیرضا بیرانوند، د ر وازه بان خوب نفت تهران که فصل بسیار درخشانی را پشت سر گذاشت 
و مورد توجه چند تیم خارجی نیز قرار گرفته است، در فصل پیش رو با چالشی جدید 
نسبت به سرمربی اش مواجه شده است. شنیده های علیرضا بیرانوند مبنی بر این که سید 
مهدی رحمتی در لیست منصوریان برای لیگ پانزدهم در تیم نفت قرار داشته هر چند 
با انكار باشگاه مواجه شده اما این د ر وازه بان را ناراحت کرده است. بیرانوند که یكی دیگر از 
گزینه های جدی جدایی از نفت به شمار می رود معتقد است که به هیچ وجه ماندنش در 
تیم نفت با توجه به پیشنهادهای جدی که دارد قطعی نیست.  لئوناردو پادوانی نیز که تا 
حدودی پیوستنش به سپاهان قطعی شده بیش از هر زمان دیگری خط دفاعی نفت را با 
بحرانی جدید مواجه می کند. منصوریان که حاج محمدی را از دست داده با رفتن پادوانی 
-که در فصل گذشته بیش از یک مهاجم گلزن برای نفت ظاهر شد- خط دفاعی اش با 

بحرانی جدی مواجه می شود. 
سونامی نفتی!

 حال باید منتظر ماند و دید با توجه به بازیكنان جدا ش��ده و گزینه های جدایی این 
تیم آیا باز هم منصوریان و تیمش می توانند در لیگ قهرمانان بدرخشند. هر چند قرعه 
آنها در مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آس��یا چندان س��خت نیست، اما با جدا 
شدن بازیكنان این تیم و ادامه دار بودن این روند احتمال دارد روزهای خوشی پیش روی 

نفتی های تهرانی نباشد. 

معاون  ورزش و جوانان قم:

شهروندان قمی در مسابقات ورزش همگانی 
محلات قم شرکت می کنند

مع�اون  ورزش و جوانان قم با بیان اینکه هزار ش�هروند قمی در مس�ابقات 
ورزش همگانی محلات قم شرکت می کنند گفت: 12 دوره مسابقات ورزشی با 

نام جام رمضان در قم برگزار می شود.
اسماعیل زند  اظهار داشت: برگزاری مسابقات ورزشی در ماه مبارک رمضان در ساعات 
افطار تا س��حر در دس��تور کار اداره کل ورزش و جوانان ق��رار گرفته و با هماهنگی با 
هیئت های ورزشی مسابقاتی در رشته های مختلف در سطح استان در حال برگزاری 

است.
وی افزود: 12 دوره مسابقات ورزشی با نام جام رمضان در قم برگزار می شود که عهده 
این مس��ابقات در رشته فوتسال است و برگزاری این مسابقات نیز محدود به شهر قم 

نیست بلكه در شهرها و بخش های تابعه نیز برگزار می شود.
معاون ورزش همگانی اداره ورزش و جوانان قم گفت: هدف از برگزاری مسابقاتی تحت 
عنوان جام رمضان، توسعه ورزش همگانی در ماه رمضان با توجه به شرایط خاص بدنی 
روزه داران و عدم امكان انجام فعالیت های ورزشی در ساعات معمول است تا روزه داران 

در این ماه از فضای ورزش و تحرک بدنی فاصله نگیرند.
زند با اش��اره به همكاری های مشترک دبیرخانه کانون مساجد استان قم و اداره کل 
ورزش و جوانان بیان کرد: براساس همین همكاری ها، برگزاری مسابقات همگانی ورزش 
محلات قم  در دس��تور کار قرار گرفت و اس��تقبال از این مسابقات در رشته فوتسال 
به حدی بود که 100 تیم برای حضور در این مسابقات ثبت نام کردند و بیش از یک هزار 

ورزشكار درگیر برگزاری این مسابقات شدند.
وی عنوان کرد: این مس��ابقات در ساعات پس از افطار در سالن شهدای صادقیه قم 
برگزار می ش��ود و با توجه به همزمانی با هفته مبارزه با مواد مخدر، شعار ورزش آری 

اعتیاد هرگز برای این مسابقات انتخاب شده است.
معاون ورزش همگانی اداره ورزش و جوانان قم تصریح کرد: علاوه بر این مس��ابقات، 
رقابت های ورزشی در رشته های والیبال، تنیس روی میز و طناب کشی در ایام باقی مانده 

ماه مبارک رمضان با همكاری دبیرخانه کانون مساجد برگزار می شود.

 رئیس هیئت هندبال قم:

مشکلات مالی توان هیئت هندبال قم را 
محدود کرده است

رئیس هیئت هندبال قم گفت: مش�کلات مالی ت�وان هیئت هندبال قم را 
محدود کرده است و نمایندگان قم در لیگ دسته اول مردان و لیگ برتر زنان 

فاقد حامی مالی هستند.
س��ید علیرضا طباطبایی اظهار داشت: وضعیت فعلی هندبال قم به دلیل مسائلی و 
مش��كلات بودجه ای تیم ها، وضعیت مناسبی نیست و در شرایطی که ظرفیت فنی 
حضور در رده های بالای کش��ور را داریم به دلیل مس��ائل مالی در اجرای برنامه ها با 

موانعی روبرو شده ایم. 
وی افزود: نمایندگان قم در لیگ دسته اول مردان و لیگ برتر زنان فاقد حامی مالی 
هستند چنان که هم تیم صبای قم در لیگ دسته اول مردان و هم تیم هدف پویان در 

لیگ برتر بانوان نتوانسته اند برای حضور در لیگ اسپانسری جذب کنند. 
رئیس هیئت هندبال استان قم گفت: در ماه های آینده حضور در مسابقات هندبال 
جوانان و نوجوانان کشور و مسابقات جام ریاست جمهوری را در دستور کار داریم اما 
هزینه های بالای اعزام به مسابقات سبب شد حضور تیم های قمی در این مسابقات با 

اما و اگر همراه باشد. 
طباطبایی بیان کرد: بزرگترین دغدغه هندبال قم در حال حاضر وضعیت تیم هدف 
پویان جوان در لیگ برتر هندبال بانوان است در حالی که این باشگاه فرصت بسیار کمی 
برای واریز ورودی حضور در لیگ برتر هندبال و آغاز لیگ دارد اما هنوز نتوانسته حامی 

مالی جذب کند. 
وی عنوان کرد: هدف پویان برند ورزش بانوان قم در سطح کشور است و نباید مورد 
بی مه��ری قرار بگیرد زیرا تیمی که 6 بازیكن ملی پ��وش بومی و یک مربی قمی در 
تیم های ملی دارد و بازیكنان آن با پیشنهادات خوبی از سایر تیم ها روبرو هستند نباید 

به دلیل نبود بودجه ای نه چندان بالا از حضور در لیگ محروم بماند. 
رئیس هیئت هندبال استان قم تصریح کرد: می توانیم با بودجه ای 40 الی 50 میلیون 
تومانی وارد لیگ برتر هندبال بانوان شویم در حالی که این بودجه در مقایسه نمایندگان 
لیگ برتری فوتبال و فوتسال قم بسیار ناچیز است اما در تامین همین پول هم با مشكل 

مواجه شده ایم. 
طباطبایی خاطرنشان کرد: از مسئولان و بخش خصوصی درخواست می کنم به یاری 
و حمایت تیم هدف پویان بشتابند زیرا جایگاهی که هدف پویان در آن قرار دارد، آرزو و 

هدف بسیاری از تیم ها و استان ها است و باید قدر و منزلت این تیم را دانست.

مدافع تیم فوتبال صبای قم:

تمدید قرارداد بازیکنان صبا 
منوط به حل مشکلات مالی است 

 مدافع تیم فوتبال صبای قم با بیان این که چند پیش�نهاد رسمی دریافت 
کرده ام که برخی از این پیشنهادات از تیم های بالای جدولی لیگ برتر است 

گفت: تمدید قرارداد بازیکنان صبا منوط به حل مشکلات مالی است.
مسعود حق جو اظهار داشت: در حال حاضر با صبا قرارداد ندارم اما برای تصمیم گیری 
در مورد آینده و احتمال تمدید قراردادم با صبای قم، منتظر تعیین تكلیف واگذاری 
صبا هستم. وی افزود: چند فصل در صبا بازی کرده ام و نمی توانم نسبت به سرنوشت 
تیمم بی تفاوت باشم و به همین با وجود قرارداد نداشتن با صبا و دریافت چند پیشنهاد 
از تیم های دیگر، باز هم منتظر تكلیف صبا هستم. مدافع تیم فوتبال صبای قم گفت: 
چند پیش��نهاد رس��می دریافت کرده ام که برخی از این پیشنهادات از تیم های بالای 
جدولی لیگ برتر است اما زمانی به طور جدی به مذاکراتم ادامه می دهم که مطمئن 
شوم نمی خواهم در صبا بمانم. حق جو بیان کرد: در صورتی که شرایط مالی و مدیریتی 
باشگاه متحول شود و دغدغه های مالی صبا برطرف شود، هم من و هم سایر بازیكنانی 
که قراردادشان با صبا تمام شده به طور جدی به تمدید قرارداد فكر می کنند البته در 
جریان هس��تم که آن ها هم پیش��نهاد دارند و در حال حاضر بلاتكلیف هستند. وی 
عنوان کرد: صبا هنوز مطالبات این فصل بازیكنانش را پرداخت نكرده و اگر این اتفاق 
رخ دهد و قرارداد خوبی پیشنهاد کنند صبا برای من یک اولویت است اما با توجه به 
محدودیت زمانی، اگر همه چیز به زودی مشخص نشود با تیم جدیدی قرارداد می بندم. 
مدافع تیم فوتبال صبای قم تصریح کرد: قرار بود در هفته ای که س��پری شد تكلیف 
خصوصی سازی صبا مشخص شود اما ظاهراً قول صبا مبنی بر مشخص شدن تكلیف 
باشگاه هم مثل قول باشگاه در زمینه مسائل مالی و پرداخت ها است و وضعیت آینده 

صبا مشخص نیست.

حسن زاده به تاسیسات دریایی پیوست

بازیکن تیم فوتس�ال نوریل نیکل روسیه با مسئولان تاسیسات دریایی به 
توافق رسید تا فصل آینده برای این تیم بازی کند.

 اصغر حس��ن زاده بازیكن فصل گذشته تیم فوتسال نوریل نیكل روسیه با مسئولان 
تاسیسات دریایی به توافق رسید تا فصل آینده برای این تیم بازی کند. تیم فوتسال 
تاسیسات دریایی نماینده ایران در  جام باشگاه های آسیا خواهد بود که از 9 مرداد ماه 
در اصفهان برگزار خواهد شد. شاگردان وحید شمسایی با تیم های القادسیه کویت و 

الخلیج امارات هم گروه هستند.

بیست و ششمین لیگ جهانی والیبال؛

هیجان در گروه ایران بالا گرفت

آرامش  با  جهانی  لیگ   A گروه  دیدارهای  حالیکه  در 
پی  گرفته می شود، هیجان در دیدار سرنوشت سازامروز ایران 
و لهستان به اوج خود می رسد و تاحدود بسیاری تکلیف تیم 

صعود کننده از این گروه را مشخص می کند.

 هفته هفتم رقابتهای لیگ جهانی والیبال هیجانات را در گروه B به 
اوج خود رسانده است. جمعه شب در دو بازی که به میزبانی روسیه 
و ایران برگزار شد تیم های آمریكا و ایران برابر حریفان خود به برتری 

دست یافتند.

تیم آمریكا که از قبل صدرنشین گروه B بود در زمین روسیه بازی 
قدرتمندانه ای را ارایه داد و 3 بر صفر این تیم را پشت سر گذاشت تا 
دست کم در هفته پایانی با استرس کمتری به میدان برود. در سالن 
12 هزار نفری مجموعه ورزشی آزادی تهران هم بازی ایران و لهستان 

3 ساعت به طول انجامید تا تیم کشورمان برابر قهرمان جهانی در سال 
2014 به برتری 3 بر 2 دست یابد.

با نتایجی که بدست آمد آمریكا جمع امتیازاتش را به عدد 20 رساند 
و در صدر جدول باقی ماند. لهستان با 17 امتیاز دوم است و ایران هم 
با 15 امتیاز در رده سوم قرار دارد. با توجه به اینكه در مسابقات امسال 
تعداد بردهای تیم ها برای صعود به مرحله نهایی ملاک اصلی است و 
تعداد امتیازات کسب شده در درجه دوم اهمیت قرار دارد بازی های 
دوم روسیه با آمریكا و ایران مقابل لهستان از اهمیت فوق العاده ای 

برخوردار است.
پیش بینی ها بر این است که آمریكا شنبه شب دومین برد خود را 
هم مقابل روسیه کسب کند تا با 8 برد خیال خود را برای صعود تا 
حد زیادی راحت کند اما اگر روسیه دست به شگفتی بزند و آمریكا را 

شكست دهد معادلات را برای هفته پایانی بر هم خواهد زد.
اما اوج حساسیت و هیجان در بازی امشب ایران و لهستان وجود 
دارد. هر دو تیم برای صعود به مرحله نهایی این رقابتها نیاز مبرمی به 
برد دارند و با توجه به اینكه لهستان یک برد بیشتر از ایران در کارنامه 
دارد شاگردان کواچ باید تحت هر شرایطی این بازی را برنده شوند تا در 
دو بازی هفته پایانی برابر روسیه کار را تمام کنند. در صورتی که ایران 
این دیدار را واگذار کند اختلاف تعداد بردهای دو تیم ایران و لهستان 
به عدد 2 می رسد که با در نظر گرفتن میزبانی لهستان از آمریكا در 
هفته پایانی، این تیم با کسب یک برد دو دیدار باقی مانده برابر حریف، 

صعود خود را مسجل خواهد کرد.
در گروه A اما خبری از هیجان نیست. با توجه به اینكه برزیل 
میزبان مرحله نهایی لیگ جهانی 2015 است صدرنشینی این تیم 
باعث شده تا سه تیم از این گروه به مرحله بعدی راه یابند. از قبل 
معلوم بود که استرالیا در این گروه حرفی برای گفتن ندارد و ایتالیا و 

صربستان به راحتی صعود خواهند کرد.
صرب ها جمعه شب برابر ایتالیا برتری 3 بر یک را رقم زدند تا با توجه 
به برابر بودن تعداد بردهای دو تیم، امتیازات بیشتر صربستان این تیم را 

بالاتر از ایتالیا در رده دوم گروه A قرار دهد.
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س�رمربی تیم فو تبا ل دانش�جویان با بیان این که 
تی�م ایران در گروه بس�یار س�ختی در رقابت های 
یونیورس�یاد جهانی ق�رار گرفته اس�ت، گفت: در 
صورت صعود از این گروه قول می دهم به جمع چهار 

تیم نهایی صعود کنیم.
 فرشاد کرمی در آستانه اعزام تیم  ملی فو تبا ل دانشجویان 
ایران به رقابت های یونیورس��یاد جهان��ی، در گفت وگو با 
خبرنگار ورزش��ی خبرگزاری دانش��جویان ایران )ایسنا(، 
درباره آخرین وضعیت این تیم، اظها ر کرد: خدا را ش��كر 
در طول 8 ، 9 ماه گذش��ته به صورت منقطع در اردوهای 
مختلف بودیم و بازیكنان از وضعیت بدنی و روحی خوبی 
برخوردار هستند. امروز )شنبه( عازم کره جنوبی می شویم 
تا ان شا ء الله در اولین بازی خود روز پنجشنبه مقابل ژاپن 

به میدان برویم. 
سرمربی تیم فو تبا ل دانشجویان افزود: در طول 8 ، 9 ماه 
گذشته سعی کردیم بهترین بازیكنان که از بدنه ورزشی 

دانشگاه بودند و از نظر فنی و اخلاقی در شرایط خوبی قرار 
داشتند را به ترکیب تیم اضافه کنیم و آنها را در اردوهای 
مختلف تست کردیم تا در نهایت نفرات نهایی را انتخاب 
کنیم. ما به هیچ وجه به نام شان توجهی نكرده ایم و آنهایی 
که در بازی ها و اردوها به صورت منظم حضور داشتند را در 

ترکیب نهایی قرار دادیم. 
وی درب��اره همگروه��ی ایران با ژاپن، مال��زی و برزیل و 
پیش بینی خود از نحوه نتیجه گیری ایران در این رقابت ها، 
گفت: تمام تلاش خود را می کنیم تا از این گروه س��خت 
صع��ود کنیم و به عنوان تیم اول یا دوم راهی مرحله بعد 
شویم. اگر از گروه مان صعود کنیم قول می دهم به جمع 
چهار تیم نهایی راه پیدا کنیم. البته کار بس��یار س��ختی 
داریم، چرا که ژاپن و برزیل از تیم های بس��یار خوب دنیا 
محسوب می شوند.  کرمی درباره علت اضافه نشدن سجاد 
شهباز زاده و امید عالیشاه به این تیم نیز، تصریح کرد: آنها 
مسابقات باشگاهی شان را به حضور در تیم  ملی دانشجویان 

ارجحیت دادند و در اردوها و بازی های تدارکاتی ما حضور 
پیدا نكردند. ما نیز سعی کردیم از نفراتی استفاده کنیم که 
کام��لا همراه این تیم بودند. البته تا لحظه آخر هم راضی 
بودیم این دو بازیكن را به همراه خود به کره جنوبی ببریم، 
ولی آنها هیچ تماسی با ما نگرفتند و علاقه ای نداشتند که به 
همراه تیم  ملی دانشجویان در رقابت های یونیورسیاد جهانی 

شرکت کنند. 
وی در پایان با تشكر از همكاری خوب باشگاه پر سپولیس، 
پدیده و اس��تقلال با این تیم گفت: گروسیان و حیدری، 
د ر وازه بان استقلال و پدیده مشهد، استانی، بازیكن تیم صبا، 
حسین پور، بازیكن تیم راه آهن، سامان آقازمانی، بازیكن 
آرارات ارمنستان و علی فاطمی از پر سپولیس در ترکیب 
تیم دانش��جویان حضور دارند و با توجه به تجربه ای که از 
حضور در لیگ برتر دارند به موفقیت تیم کمک خواهند 
کرد. به مردم اطمینان می دهم از جان مایه می گذاریم و تا 

آخرین لحظه می جنگیم تا موفق شویم. 

بال راس�ت ملی پوش نایمخن هلند می گوید که 
 یک س�ال دیگر با این تیم هلندی قرارداد دارد و 
علاوه بر این پیش�نهاد جدی از باشگاه آلکمار به 

او شده است. 
علیرضا جهانبخش در ارتباط با مسایل مختلفی همچون 
رد پیش��نهاد جدی برایتون انگلیس، پیشنهاد سلتیک 
اسكاتلند، پیشنهادهایی که از سایر باشگاه های اروپایی، 
آمریكایی و روسی به ویژه پیشنهاد هایش از آیندهوون و 
آلكمار هلند، پایان روند مصدومیتش، جوانگرایی در تیم 
ملی بزرگسالان فوتبال ایران و نیز شرایط پیش روی تیم 
المپیک برای صعود به المپیک 2016 ریو صحبت کرد 

که در ادامه آن را می خوانید.
* پیش�نهادهای متعددی در طی چند روز اخیر 
برای فصل بعد به ش�ما ش�ده بود که یکی از آنها 
پیش�نهاد برایتون بود که توس�طتان رد شد. این 

مساله چه علتی داشت؟
پیشنهاد برایتون به من بسیار جدی بود. آنها چندین 
ب��ار با خودم و باش��گاه مربوطه صحبت کردند. آنها می 
خواس��تند که ای��ن اتفاق خیل��ی زود رخ دهد و من به 
انگلیس رفتم و از امكانات و ش��رایط این باشگاه دیدن 
کردم. یكی از دلایل رد کردن پیشنهاد آنها این بود که 
می خواستند هر  چه  سریع تر به آنها جواب بدهم. هر چند 
آنها به دنبال کار هستند و با من صحبت کرده اند که اگر 

نظرم عوض شد با آنها صحبت کنم.
* مس�ائل دیگری نیز در  رابطه با این پیش�نهاد 
مطرح شده بود مبنی بر این که گویا منطبق نبودن 
ش�رایط فیزیکی رقابت های باش�گاهی انگلیس 
با ش�رایط فیزیکی خودت و مش�ورت هایی که با 
کا ر لوس کی روش داشته ای از عوامل رد پیشنهاد 

برایتون بوده است.
 من تنها از نظر فنی از کی روش س��وال پرس��یدم و او 
به من گفت که چمپیونزش��یپ انگلیس فیزیكی است. 
سرمربی تیم  ملی تنها نظرش را راجع  به رقابت های این 
لیگ به من گ��وش زد کرد. فیزیكی بودن این رقابت ها 
ب��رای من خیلی هم مهم نیس��ت، چرا ک��ه باید در هر 
لیگی که بازی می کنم خودم را با شرایط آنها وفق دهم. 
اصلی ترین دلیل رد این پیش��نهاد این بود که آنها می 
خواس��تند خیلی سریع تر به آنها پاسخ بدهم. شاید اگر 
دو، سه هفته  به من وقت می دادند نظرم تغییر می کرد. 

* پیشنهادهای دیگری نیز برای فصل بعد شده 
اس�ت. رس�انه ها از تیم هایی همچون سلتیک و 

برخی تیم های از باشگاه های آمریکا و روسیه نام 
می برند. 

پیشنهاد سلتیک به من رسمی نبود و تنها در رسانه ها 
مطرح ش��د، اما پیشنهادهایی از آمریكا، روسیه، چین و 
حوزه خلیج فارس داشتم، اما اصلا دوست ندارم به این 

پیشنهادها فكر کنم. 
* علاوه بر این پیش�نهادها نام تیم های همچون 

آیندهوون و آلکمار هلند به چشم می خورد. 
پیشنهاد آیندهوون جدی نبود و تنها صحبت های در 
این زمینه صحبت شد، اما آلكمار پیشنهاد جدی تری به 
من ارائه کرده است. هر چند پیشنهادهایی از آژاکس و 
فاینورد هم شده است. اما این پیشنهادها چندان جدی 
نبود و تنها صحبت هایی در این زمینه مطرح شده بود. به  
هر  حال فعلا جدی ترین پیشنهاد در لیگ هلند مربوط 
به آلكمار اس��ت. هر چند فصل نقل و انتقالات در هلند 
آرام اس��ت و از جولای ش��روع ش��ده و تا آگوست ادامه 

خواهد داشت. 
* به  هر  حال با توجه به زمان پیش روی تو، تصمیم 
قطعی ات را برای انتخاب تیم باشگاهی فصل آینده  

کی خواهی گرفت؟ 
هر چند تاکنون تیم هایی پیش��نهادهای خود را ارائه 
کرده اند اما فكر کن��م طی 10 تا 14 روز آینده تصمیم 
قطعی خود را خواهم گرفت. من چهارشنبه به هلند باز 

می گردم تا شرایط خود را دنبال کنم. 
* امروز س�ایت باشگاه نایمخن نیز خبری مبنی 
بر این که تو به تمرینات این تیم باز خواهی گشت 
مخابره کرده است. آنها عنوان کرده اند که با توجه 
به پایان یافتن مصدومیت علیرضا او به تمرینات 

تیم نایمخن باز می گردد. 
همان طور که من گفتم چهارشنبه به هلند باز خواهم 
گرفت. به  هر  حال من یک سال دیگر با این تیم قرارداد 
دارم. امكان دارد که کار خود را با این تیم در فصل بعد 
ادامه دهم. جدایی من از نایمخن قطعی نیست و احتمال 
دارد که فصل بعد نیز در این تیم بازی کنم. مگر این که 
پیش��نهاد بهتری طی روزهای آینده به من ارائه شود و 
پس از بررسی های صورت گرفته تصمیم جدیدی اتخاذ 

کنم.
 * درباره مصدومیتت نیز توضیح می دهی؟ گویا 
روند درمانت کامل شده است و طی روزهای آینده 

تمرینات جدی ات را دنبال می کنی.
 مصدومیت من روز به روز بهتر می ش��ود. قبل از جام 

ملت های آسیا از ناحیه زانو دچار مصدومیت شده بودم، 
چرا که فشار بسیار زیادی به روی پایم آمده بود، ولی هم 
اکنون شرایط با گذشت زمان بسیار بهتر شده است و با 
ریكاوری هایی که انجام می دهم 10 روز دیگر با قطعیت 

کامل باز خواهم گشت. 
* درباره تی�م ملی نیز صحبت کنیم. با توجه به 
مصدومیتت نتوانستی تیم  ملی فو تبا ل ایران را در 
اردوها و دیدارهای مقابل ازبکستان و ترکمنستان 
همراهی کنی اما تیم  ملی بس�یار جوان ش�ده و 
بسیار پوس�ت انداخته اس�ت. نظرت در این باره 

چیست؟ 
جوانگرایی در تیم  ملی بس��یار مثبت اس��ت. بازیكنان 
جوان می توانند در کنار بازیكنان با تجربه از این فرصت 
استفاده کنند. آنها علاوه بر رقابت با یكدیگر می توانند از 
تجربه بازیكنان با تجربه تیم  ملی بهره ببرند. تیم  ملی به 
این سمت می رود که جوان شود و بازیكنان جدیدی به 
تیم  ملی اضافه شده اند. هر چند که این موضوع مزیت و 
ضررهایی نیز خواهد داشت. مزیت این مساله این است 
که تیم  ملی جوان ش��ده و در چند سال آینده تیمی با 
تجربه خواهد شد و ضرر آن نیز این است که جوانگرایی 
در تیم  ملی زمان می برد و نیاز به هماهنگی است بنا بر این 

ممكن است نتایج را تحت تاثیر قرار دهد.
 * شرایط حال حاضر تیم المپیک چگونه ارزیابی 
می کنی. با توجه به مس�ائل پیش رو ارزیابی  شما 
از مس�یر ایران برای صعود ب�ه المپیک 2016 ریو 

چیست؟ 
م��ن یک اردو در خدمت تیم المپیک بوده ام. ما تیمی 
هستیم که بازیكنان آن در تلاش برای موفقیت هستند 
و کادرفنی نیز کوش��ش می کند از نظر فنی آنچه را که 
می خواهد ب��ه بازیكنان منتقل کند. ه��م اکنون چند 
بازیكنان ما به تیم  ملی اضافه شده اند. اردوهای تیم  ملی 
المپیک نیز شروع شده و به امید خدا شرایط به گونه ای 
پیش خواهد رفت که بتوانیم به نحو مطلوب کار را دنبال 

کنیم.
 م��ردم با توجه به عدم کامیابی تیم  ملی در صعود 40 
ساله به المپیک نس��بت به این موضوع بسیار حساس 
شده اند. ما تمام تلاش��مان را برای صعود خواهیم کرد. 
تیم  ملی امید ایران نسل های بسیار خوبی را داشته که 
از صعود به المپیک آن هم به دلایل مختلف ناکام مانده 
است، ولی ما تمام تلاشمان را خواهیم کرد تا در المپیک 

صعود و دل مردم را شاد کنیم. 

سرمربی تیم فوتبال دانشجویان: از جان مایه می گذاریم تا از گروه صعود کنیم

جهانبخش:مردم به المپیک بسیار حساس شده اند

آگهی مزایده اموال غیر منقول ) اسناد رهنی(
 آگهی مزایده پلاک ثبتی 2266/187/323 اصلی بخش 2 قم مربوط به کلاسه پرونده اجرایی 9300774

 به موجب کلاسه پرونده 9300774، له: موسسه سامان قم ، و علیه: آقای علی رضا منتش نیک مستند سند رهنی 
73452-1392/9/26 دفتر اسناد رسمی 1 قم ششدانگ پلاک ثبتی 2266/187/323 اصلی ثبت شده در دفتر 584 
صفحه 102 ذیل ثبت 102872 بخش 2 قم واقع در : قم – 45 متری مدرس خ خیام جنوبی- کوچه 22 پلاک 21 کد 

پستی 3718944496 متعلق به آقای علی رضا منتش نیک از طریق مزایده به فروش می رسد:
 حدود و مشخصات پلاک ثبتی پلاک مذکور:

 شمالا: بطول دیوار و پنچره بصورت پیشرفتگی به فضای خیابان بطول هشت متر به کوچه شش متری
شرقا: در دو قسمت اول دیواری است پیشرفتگی بطول 43 سانتی متر به فضای کوچه شش متری دوم دیوار به دیواراست 

بطول 16/07 متر به ملک مجاور شماره 188 فرعی از شماره 2266 اصلی 
جنوبا: دیوار و نرده است بطول 8 متر به فضای حیاط مشاعی

 غربا: در شش قست که قسمت دوم آن شمالی و قسمت چهارم آن جنوبی است اول دوار به دیواراست بطول 7/52 متر 
به ملک مجاور شماره 186 فرعی از شماره 2266 اصلی دوم درب و دیواریست بطول 2/50 متر به راه پله مشاعی سوم 
دیواریست بطول 4 متر به راه پله مشاعی چهارم دیواریست بطول 2/50 متر به راه پله مشاعی پنجم دیوار به دیوارست به 
طول 4/55 متر به ملک مجاور شماره 186 فرعی از شماره 2266 اصلی ششم دیواریست پیشرفتگی بطول 43 سانتی متر 

به فضای کوچه شش متری
 سقف با کف پشت بام اشتراکی است کف با سقف طبقه زیرزمین و طبقه همكف محوطه پارکینگ  اشتراکی است .

حدود پارکینگ قطعه 4 عبارت است از :
 شمالا: درب و دیواریست به طول 4 متر به کوپه 6 متری

شرقا: دیوار به دیوار است بطول 4/55 متر به ملک مجاور شماره 188 فرعی از 2266 اصلی 
جنوبا: دیواراست بطول 4 متر به فضای داخلی زیرزمین 

غربا: خط فرضی است بطول 4/55 متر به پارکینگ قطعه 3
 سقف آن با کف طبقه یک اشتراکی است کف با سقف زیرزمین اشتراکی است.

مساحت مورد مزایده 122/04 متر مربع واقع در طبقه اول به انضمام پارکینگ قطعه 4 به مساحت 18/2 متر مربع واقع 
در همكف که شرقی است و اختصاص به طبقه اول دارد.

حقوق ارتفاقی : طبق قانون تملک آپارتمان ها

 مشخصات فنی ملک:
 ساختمان آپارتمان مورد مزایده در شارع 6 متری واقع شده است این ساختمان بصورت جنوبی ساز بوده و در دو طبقه 

احداث شده است اسكلت ساختمان متشكل از دیوارهای باربر بنایی و سقف ضربی آهنی می باشد.
از سنگ کاری و آجر کاری برای نماسازی ساختمان استفاده شده است برای گرمایش از بخاری گازی و برای سرمایش 
از کولر آبی استفاده شده است این ساختمان دارای انشعابات آب برق و گاز می باشد این آپارتمان دارای یک سالن مشترک 

نشیمن و پذیرایی دو اتاق خواب یک آشپزخانه سرویس بهداشتی و حمام می باشد.
سالن مشترک نشیمن و پذیرایی و اتاق خواب ها دارای موزائیک فرش بوده و دیوارها و سقف آنها گچ کاری شده است 
آشپزخانه بصورت اوپن بوده و دارای کابینت فلزی و موزائیک فرش می باشد دیوارهای آشپزخانه کاشی کاری شده و 
سقف آن گچ کاری شده است حمام دارای سرامیک فرش بوده دیوارهای آن کاشی کاری و سقف آن گچ کاری شده است 
سرویس بهداشتی )شامل توالت ایرانی و روشویی( دارای سرامیک فرش بوده و دیوارهای آن کاشی کاری شده و سقف 
آن گچ کاری شده است تراس مشرف به این واحد دارای نرده و موزائیک فرش بوده و بدنه آن سنگ کاری و آجر کاری 

شده است.
پارکینگ متعلق به این واحد دارای موزائیک فرش بوده و دیوارها وسقف آن گچ کاری شده است حیاط مشاعی دارای 
سنگ فرش و باغچه سازی بوده ودیوارهای آن فاقد نماسازی می باشد پشت بام دارای عایق کاری رطوبتی ایزوگام می باشد.

نظربه کارشناسی: با توجه به موقعیت محل کمیت و کیفیت آپارتمان احداثی و سایر عوامل موثر ارزیابی آپارتمان موصوف 
از قرار هر متر مربع 17/000/000 ریال ومجموعا 122/04 متر مربع آن مبلغ 2/074/680/000 ریال) دو میلیارد و هفتاد 

و چهار میلیون و ششصد و هشتاد هزارریال( می باشد.
مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 روز یكشنبه مورخ1394/06/01 در اجرای ثبت قم واقع در خیابان ساحلی 
انجام می شود مزایده از مبلغ پایه 2/074/680/000 ) دو میلیارد و هفتاد و چهار میلیون و ششصد و هشتاد هزار ریال( 
شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد. حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده 
خواهد بود. در ضمن بدهی ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینكه رقم 
قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. خریداران می بایست مبلغ پایه را بعنوان سپرده شرکت 
در مزایده به  حساب این اداره واریز نمایند و درصورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانكار و نسبت به مازاد با بدهكار براساس 
توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه  گردد مزایده روز اداری بعد از تعطیل 

درهمان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.
واحد اجرا اداره ثبت اسناد و املاک قم 



علمی و سلامت

یک متخصص طب سنتی تشریح کرد؛ 

دلایل بروز احساس سنگینی، کسالت و 
خمودگی از منظر طب سنتی 

یک متخصص طب سنتی دلایل بروز احساس سنگینی, کسالت و خمودگی از 
منظر طب سنتی را تشریح کرد. 

سید سعید اسماعیلی اظهار داشت: هضم اول از دهان شروع می شود و در معده و روده 
ادامه پیدا می کند در کبد هضم دوم شروع می شود و روی این ماده جذب شده فعل و 

انفعالاتی صورت می پذیرد و 4 ماده اصلی خون. صفرا. سودا و بلغم تولید می شود.
به گفته وی همچنین هضم سوم در داخل عروق و خون اتفاق می افتد و فرآیندهای 
دیگری روی مواد جذب شده صورت می پذیرد و هضم چهارم در سلول ها و بافت ها صورت 

می پذیرد و ماده غذایی تبدیل می شود به موادی که در بافت ها و سلول ها استفاده شود.
این متخصص طب سنتی افزود: در تمام چهار مرحله هضم یک سری مواد زائد ایجاد 

می شود که از راه های مختلف باید دفع شوند. از راه عرق. ادرار. مدفوع و حتی در بازدم.
اسماعیلی گفت: منتها این دفع همیشه به صورت کامل اتفاق نمی افتد و انباشتی از مواد 
زائد داریم و اخلاطی که تولید می شود که برای بدن لازم است میزانشان بیش از حد نیاز 
می شود و باعث می شود بدن مانند ماشینی شود که با 5 نفر ظرفیت 10 نفر بر آن سوار 

هستند و  بدن احساس سنگینی. کسالت و خمودگی دست می دهد.
وی ادامه داد: راهكار اول روش های پاکسازی مانند فصد. حجامت. استفراغ. قی. خوردن 

مسهل و ... راهكارهایی است که باعث می شود این مواد زائد دفع شود.
این متخصص طب سنتی افزود: راهكار دوم که خیلی آرام این کار را انجام می دهد همین 
گرسنگی است. وقتی که غذا را کم می کنیم و گرسنگی می کشیم به بدن اجازه می دهیم 

که خودش این مواد را تشخیص دهد و کم کم از بدن دفع کند.
اسماعیلی خاطرنشان کرد: روزه گرفتن. منع غذایی و کاهش غذا را در طب سنتی به 
عنوان درمان داریم و در طب جدید هم ندانسته و ناخواسته این کار را انجام می دهند بعضی 
مواقع در بالای سر مریض می نویسند nto یعنی از راه دهان هیچ چیز نباید بخورد. خیلی 

مواقع بدون هیچ عمل درمانی یا گرفتن دارو درمان می شود.

اجازه دهید بدن تان گرسنگی را تجربه کند! 
یک فوق تخصص بیماری های گوارش و کبد با اشاره به مفید بودن روزه داری 
فواید  از  بهره مندی  برای  افراد  کرد:  تاکید  گوارش،  دستگاه  سلامت  برای 
روزه داری، باید اجازه دهند بدن آنها در طول مدت روزه داری گرسنگی را تجربه 

کند. 
دکتر مهدی زبیری اظهار کرد: روزه نوعی استراحت برای دستگاه گوارش انسان محسوب 

می شود تا بتواند پس از 11 ماه کار مداوم، استراحت یک ماهه ای را داشته باشد. 
زبیری تصریح کرد: در زمان روزه داری، با ایجاد گرسنگی بدن برای تامین سوخت و ساز 
خود به سمت استفاده از چربی های ذخیره شده که عمدتا تجمع آنها در بدن مضر است، 
پیش می رود و از بین رفتن این چربی ها قطعا نقش بسزایی در سلامت بدن خواهد داشت. 
رییس دانشكده پزشكی دانشگاه علوم پزشكی کرمانشاه خاطرنشان کرد: زمانی روزه 
گرفتن در ماه مبارک رمضان برای بدن مفید خواهد بود که فرد طی مدت روزه داری، 
گرسنگی را احساس کند و قطعا در صورت گرسنه شدن، بدن از ذخایر چربی برای سوخت 

و ساز استفاده خواهد کرد. 
زبیری یادآور شد: متاسفانه برخی افراد برای پیشگیری از گرسنگی در طول مدت 
روزه داری حجم بسیاری غذا را در طول فاصله افطار تا سحر مصرف می کنند که این مسئله 

موجب می شود روزه داری نتواند کمكی به دستگاه گوارش آنها کند. 
وی با بیان اینكه حجم بالای مصرف غذا می تواند به ارگان های مختلف بدن آسیب وارد 
کند، افزود: در مجموعه دستگاه گوارش، کبد تنها عضوی است که مصرف غذای زیاد بر آن 

تاثیر مستقیم داشته و دچار آسیب می شود. 
این فوق تخصص بیماری های گوارش و کبد توصیه کرد: افراد در ماه رمضان از مصرف 
غذاهای پرحجم و پر کالری خودداری کرده و میزان مصرف غذای خود را متناسب انتخاب 

کنند و اجازه دهند بدن در طول روزه داری گرسنگی را تجربه کند. 

چرا دندان ها می پوسند؟ 
رییس دانشکده دندانپزشکی دانشگاه علوم پزشکی شهید صدوقی یزد با 
تاکید بر این که شروع اختلالات و بیماری های لثه با التهاب در آنها آغاز می  شود، 

پیشگیری از ادامه پیشرفت این عارضه را با اقدامات خودمراقبتی توصیه کرد. 
دکتر سید حسین طباطبایی عمده مشكل در بحث دندان را پوسیدگی دندان و 
بیماری های لثه بیان کرد و گفت: پوسیدگی دندان در واقع یكی از شایع ترین بیماری های 

عفونی است و متاسفانه در یزد نیز شایع است. 
وی عامل این عارضه را میكروبی خواند که با مصرف مواد قندی بین دندان ها،  تولید اسید 

می  کند و همین عامل نیز منجر به تخریب سطح دندان  ها می  شود. 
طباطبایی با اشاره به وجود برخی از میكروب   ها در دهان به طور طبیعی، اظهار کرد: البته 
عدم رعایت بهداشت صحیح دهان و دندان منجر به تجمع این میكروب   ها و قدرتمندتر 

شدن آنها و در نهایت نیز التهاب لثه می   شود. 
سرپرست کلینیک تخصصی دندانپزشكی خاتم الانبیاء در یزد، التهاب لثه را آغازگر 
بیماری های لثه خواند و تصریح کرد: در واقع با تداوم التهاب لثه، مشكل پریودنتیت)پیوره( 

و نهایتا از دست  رفتن دندان ها را شاهد خواهیم بود. 
وی در مورد علائم بروز التهاب در لثه اظهار کرد: با التهاب لثه، شاهد پرخون و حجیم 
شدن آنها و در وهله بعد خونریزی آنها به صورت خودبخودی یا در اثر کوچک ترین تحریک 
خواهیم بود؛ به نحوی که موقع مسواک زدن از دهان، خونریزی زیاد از دندان  ها رخ می  دهد 
یا حتی خودبخود در شیارهای لثه خون بالا می آید و از طرف دیگر نیز این موضوع منجر 

به بوی بد دهان می   شود. 
طباطبایی گفت: با ادامه این روند، جرم در ناحیه لثه و دندان   ها تشكیل شده و به تدریج 
نیز تعداد آنها زیادتر و منجر به جدا شدن دندان از لثه می   شود و در ادامه هم استخوان 
زیرین که ریشه دندان ها در آن قرار گرفته، در اثر این عوامل محرک، کم کم تخریب و 

تحلیل می رود که به این مرحله پیوره گفته می شود. 
وی لق شدن دندان را از نتایج پیوره شدن دندان ها ذکر کرد و گفت: اگر این عارضه تحت 
درمان قرار نگیرد باعث از دست  رفتن دندان ها می شود که در این صورت یا باید دندان را 

کشید یا آن قدر دندان لق می   شود که خیلی راحت جدا می شود. 
رییس دانشكده داندانپرشكی یزد خودمراقبتی را مهمترین روش پیشگیری از این عوارض 
بیان و خاطرنشان کرد: سه مرتبه مسواک زدن در شبانه روز به مدت هر بار دو تا سه دقیقه و 
استفاده از نخ دندان حداقل قبل از خواب شب از روش  های موثر در پیشگیری بیماری های 

لثه و دندان است. 
وی با بیان این که بهترین دهان شویه آب نمک رقیق است، تاکید کرد: استفاده از 
دهان شویه هیچ گاه نمی تواند جایگزین مسواک زدن شود و تنها می تواند یک عامل کمكی 

باشد. 
طباطبایی درمان بیماری در مراحل پیشرفته تر را از طریق جرم گیری دندان ها ممكن 
دانست و افزود: علی رغم تصور مردم، جرم گیری باعث خراب شدن دندان یا آسیب به مینای 
دندان نمی شود و در صورتی که توسط دندان پزشک آگاه و متخصص انجام شود، نه تنها 
هیچ گونه آسیبی به دندان نمی رساند بلكه از بیماری های پیشرفته لثه پیشگیری می کند. 

این متخصص در پایان با بیان این که هدف از اقدامات پیشگیرانه حفظ دندان های 
طبیعی افراد است، گفت: البته در صورتی که تخریب استخوان اتفاق افتد، نیاز به درمان های 

پیشرفته تری مثل جراحی لثه نیز برای حفظ دندان ها ضرورت دارد. 

رابطه صرف صبحانه خانوادگی و کاهش چاقی
براساس تحقیقات انجام شده احتمال چاقی در کودکانی که با خانواده خود 

صبحانه می خورند کمتر است. 
تحقیقات دانشمندان اروپایی نشان می دهد کودکانی که صبحانه و شام خود را با پدر و 

مادر می خورند، کمتر احتمال دارد به اضافه وزن یا چاقی دچار شوند.
به گفته متخصصان، غذا خوردن با خانواده ممكن است الگوهای غذا خوردن سالم را 
تحت تاثیر قرار دهد و به پدر و مادر اجازه می دهد تا کودکان خود را در موضوع خوردن 

تحت نظر داشته باشند.
طبق این تحقیق، کودکانی که صبحانه یا شام را با پدر و مادر خود در بین پنج تا هفت 
روز در هفته می خوردند در مقایسه با افرادی که کمتر این کار را انجام می دادند کمتر 

دچار اضافه وزن بودند.
در تحقیقاتی که بر روی 8000 کودک در میان 8 کشور انجام شد از پدر و مادرها درباره 
همراه شدن آنها در صبحانه و ناهار و شام با کودکانشان سوال شد. در این تحقیقات قد و 

وزن کودکان نیز مورد بررسی قرار گرفت.
کودکانی که 5 تا 7 بار در هفته با پدر و مادر خود صبحانه خورده بودند در مقایسه با 
افرادی که کمتر با پدر و مادر خود صبحانه خورده بودند 40 درصد کمتر به اضافه وزن 

دچار شدند.
با این حال کودکانی که با پدر و مادر خود در وعده ناهار همراه بودند 20 درصد کمتر 
به اضافه وزن دچار می شدند و همراهی در زمان شام خوردن احتمال اضافه وزن را تا 30 

درصد کاهش می داد.
به گفته محققان، نتایج این تحقیقات نشان داده است که داشتن وعده های غذایی همراه 
با خانواده، از جمله صبحانه و شام ممكن است در وضعیت وزن سالم کودکان حائز اهمیت 

باشد.
این تحقیقات در نروژ، هلند، یونان، بلژیک، مجارستان، اسپانیا، سوئیس و اسلوونی انجام 

شده است.

خرما فواید بسیاری دارد و  مخصوصا برای افراد سالمند و بچه ها بسیار مفید است 
و می توان از آن به عنوان بهترین غذا برای افرادی که دچار کم خونی هستند، نام 

برد.
 خرما میوه ای شیرین، خوش طعم و خوش خوراک و در ردیف میو هایی قرار می گیرد که 
سرشار از کلسیم، فسفر، منیزیم و ویتامین ها بوده که برای تأمین سلامتی بدن بسیار مفید و 

ضروری می باشند.
در واقع فواید خرما آنقدر زیاد است که می گویند اگر هر روز یک خرما بخورید و یكی از 
خواص آن را بشمارید، در پایان سال باز هم روزها کم می آید و خواص خرما به پایان نمی رسد.

برخی از مهم ترین خواص خرما:
• طبع خرما گرم و خشک است.

• انرژی خرما بسیار کمتر از انرژی قند ساده است و به همین دلیل مصرف آن بسیار بهتر و 
مناسب تر از قندهای ساده است.

• فسفری که در خرما وجود دارد باعث سر زنده نگاه داشتن سلول های عصبی می  شود.
• پتاسیم در این میوه به میزان قابل توجهی موجود است که برای جلوگیری از پرفشاری خون 

و برای کار صحیح عضلات و اعصاب ضروری است.
• ویتامین C یكی دیگر از مواد مغذی خرماست که این ویتامین برای جلوگیری از بیماری های 
خطرناک خونریزی دهنده یا همان اسكوربوت لازم است و باید بدن هر فرد در طول روز، 60 
 C دریافت کند که تقریباً در هر 100 گرم خرما 14  میلی گرم ویتامین C میلی گرم ویتامین

موجود است.
• خرما علاوه بر نكات گفته شده، مقدار قابل توجهی فولات و یا همان اسیدفولیک به بدن 
می رساند که جهت خون رسانی برای بدن لازم است و زنان هنگام بارداری مجبور می شوند علاوه 

بر دریافت فولات از طریق غذا، قرص آن را نیز مصرف کنند.
• فولات به عنوان ماده خون ساز در خرما موجود است؛ هرچند که مقدار آهن خرما آنچنان 
زیاد نیست، اما برای خون سازی، بدن احتیاج به 3 ماده ی مغذی فولات، آهن و ویتامین 12 
B دارد که در غذاهای حیوانی یافت می شوند. پس برای این منظور بایستی از غذاهای متنوع 

استفاده کرد.
• برای رفع خشونت و نرم کردن سینه 50 گرم خرما در 1000 گرم آب جوشانده صاف نموده 

روزی 2 تا 3 استكان بخورید. البته این برای افراد سرد مزاج بسیار خوب است.
• برای تقویت کلیه از شربت فوق استفاده کنید.

• کسانی که درد کمر یا درد مفاصل دارند می توانند از شربت خرما که در شماره 2 آمده 
است استفاده کنند.

• کسانی که می خواهند چاق شوند صبحانه گردو یک عدد + خرما 7 عدد و یک لیمو شیرین 
استفاده کنند.

• خوردن خرما صبح ناشتا باعث از بین رفتن کرم ها می شود.
• به خاطر وجود ویتامین B در خرما میوه خوبی برای تعادل اعصاب و نیز باعث رشد است.

• از ابتلاء به سرطان مصون نگاه می دارد.
•  منیزیم و فسفری که در خرما وجود دارد تقویت کننده اعمال فكری است.

• چون منیزیم مغز در افراد پیر رفته رفته کم می شود به همین علت سالمندان در برنامه خود 
باید خرما را بگنجانند.

• منیزیم برای حفظ سلامتی پروستات و کلیه لازم است. می دانیم که در هر 100 گرم خرما 
حدود 63 میلی گرم منیزیم وجود دارد در نتیجه خوردن خرما هرگز فراموش نشود.

•  کسانی که می خواهند چاق شوند از رطب با بادام استفاده کنند )رطب خرمای تازه است(.
•  خرما به خاطر داشتن ویتامین A باعث تقویت مو و ناخن، تقویت قوه بینایی و رشد اندامها 

در اطفال و نوجوانان می شود.
• یک غذای خوب برای کسانی که ضعیف شده اند و کم خون هستند بادام زمینی همراه 

خرما و شیر استفاده شود.
• به خاطر وجود ویتامینهای B در خرما برای نمو جنین ، سوخت و ساز مواد پروتئینی و 

جذب قندها و  کبد یک میوه بسیار مؤثر است.
• کسانی که شب کوری دارند روزانه خرما بخورند.

• خرما از پوسیدگی و کرم خوردگی دندان جلوگیری می کند به شرط آنكه بعد از خوردن 
خرما چند برگ تلخون بجویم.

• خرما بوی بد بدهان را از بین می برد.
• کسانی که رماتیسم دارند از شربت خرما استفاده کنند.

• شیرگرم همراه خرما برای بیماری های ریوی، سرفه، آسم و برونشیت نافع است.
• برای کسانی که می خواهند حافظه خوبی داشته باشند صبحانه همراه غذا خرما میل کنند.

• بهترین غذای زمستان خرما است چون انواع املاح معدنی را دارد و انرژی کافی به بدن 
می رساند.در خرما، مقداری فیبر غذایی موجود است که برای سلامت دستگاه گوارش و تغذیه 

بسیار مناسب است.
• علاوه بر آن خرما حاوی کاروتنوئیدها یا مواد رنگی است که پیش ساز ویتامین A و آنتی 

اکسیدان محسوب می شود و جلوی ضایعات و سرطانی شدن سلول ها را می گیرد.
• خرما در درمان یبوست، اختلالات روده ای، مشكلات قلبی و اسهال مفید است و جزو مواد 
غذایی ملین به شمار می آید و به همین دلیل برای افرادی که از یبوست رنج می برند، مفید اعلام 

شده است.
• برای اینكه هر چه بهتر و بیشتر از خواص خرما استفاده شود، بهتر است خرما را یک  شب 

کامل در آب خیس کنید و صبح روز بعد خرماهای خیس خورده، مانند شربت مصرف شود.
• خرما مقدار قابل توجهی فولات یا همان اسیدفولیک به بدن می رساند که برای خون رسانی 
برای بدن لازم است و زنان هنگام بارداری مجبور می شوند، علاوه بر دریافت فولات از طریق 

غذا، قرص آن را نیز مصرف کنند.
• هر چند که مقدار آهن خرما آن چنان زیاد نیست اما برای خون سازی، بدن احتیاج به سه 
ماده مغذی فولات، آهن و ویتامین B 12 دارد که در غذاهای حیوانی یافت می شوند و لذا برای 

این منظور باید از غذاهای متنوع استفاده کرد.
• ویتامین C یكی دیگر از مواد مغذی خرما است که این ویتامین برای جلوگیری از 
بیماری های خطرناک خونریزی دهنده لازم است و باید بدن هر فرد در طول روز، 60 میلی گرم 
ویتامین C دریافت کند که تقریباً در هر 100 گرم خرما 14 میلی گرم ویتامین C موجود است.

** با توجه به فوایدی که از خرما گفته شد، بهتر است این ماده غذایی را در برنامه غذایی 
خانواده خود جای دهید، اما هنگامی که می خواهید خرما بخرید، حتماً توجه داشته باشید خرما 

تازه باشد و مزه و بوی ترشیدگی ندهد.
مضرات خرما :

• برای کسانی که طبیعت گرم دارند ممكن است باعث زخم دهان خارش بدن ناراحتی های 
کبدی شود.

• اگر در جایی از بدنتان تاول دارید از خوردن خرما پرهیز کنند.
• کسانی که فشار خون دارند خرما کمتر مصرف کنند.

• مواظب باشید در خوردن آن افراط نكنید زیرا دارای قند زیادی است . در این صورت آنهایی 
که لوزالمعده حساس دارند و یا آنهایی که بیماری قند در خانواده آنها وجود دارد باید کمتر از 

این میوه استفاده کنند.
• خوردن خرما برای افراد مبتلا به سندرم متابولیک، بیماری های قلبی و عروقی زیاد توصیه 

نمی شود.
• افراد دیابتی در مصرف خرما احتیاط کنند. روزانه 2 عدد خرمای متوسط برای دیابتی ها 

متناسب است و بیشتر از آن توصیه نمی شود.
• خرما برای افراد مبتلا به عارضه تبخال مناسب نیست زیرا خرما قند خون را بالا می برد و 

ویروس های تبخال در رشد خود از قند موجود در خرما استفاده می کنند.
• مصرف بسیار بالای آن باعث آسیب  دیدن کبد و طهال و ایجاد جوش در دهان و پوسیدگی 

دندان ها می شود.

5

شرکت »لگو« به دنبال آن است که در ساخت لگوها یا همان آجرهای اسباب بازی 
محبوب کودکان، از مواد پایدار و سازگار با محیط زیست استفاده کند.

شرکت لگو می خواهد که کودکان در آینده همچنان به لذت بردن از این آجرهای اسباب بازی 
ادامه دهند، اما نه به بهای آسیب به محیط زیست.

گروه دانمارکی سازنده این اسباب بازی اعلام کرده، به دنبال یافتن مواد پایداری است که تا 
سال 2030 جایگزین پلاستیک مورد استفاده در لگوها شوند. همچنین بیش از 150 میلیون 

دلار برای راه اندازی یک مرکز مواد زیست محیطی پایدار هزینه کرده  است.
کجلد کرک کریستیانسن، صاحب شرکت لگو گفت: این اقدام عهدی است در راستای آرزوی 
همیشگی ما مبنی بر باقی گذاشتن اثرات مثبت بر روی این سیاره که نسل آینده آن را به ارث 

می برند.
از سال 1963 تاکنون آجرهای اسباب بازی لگو از ماده مقاوم و سختی به نام آکریلونیتریل 

بوتادئین استیرن )ABS(ساخته می شوند.
»لگو« بیش از 6000 تن پلاستیک را هر ساله به مصرف می رساند تا سازه های اسباب بازی 

خود را تولید کند. 

ابررایانه آی بی ام سرآشپز می شود

تأثیر لاک زدن بر بروز سرطان و مشکلات باروری

ساخت بال های خودترمیم شونده هواپیما

ساخت نخستین پهپاد ماهی گیر  

محققان دانشگاه بریستول انگلستان به تازگی موفق به ساخت بال های هواپیمای 
مجهز به فناوری خودترمیم کننده شده اند که پس از آسیب دیدگی، خود را حین 

پرواز هواپیما ترمیم می کنند.
دانشمندان مدعی اند این فناوری به زودی رایج خواهد شد و راهكارهایی برای ترمیم 
صفحه های تلفن همراه ترک خورده ارائه می دهد. محققان از مواد کامپوزیت فیبر کربنی برای 
ساخت این بال ها استفاده کردند. چنین موادی محكم اما سبک هستند و به طور وسیعی در 
تولید بال های هواپیماهای تجاری، راکت های ورزشی و دوچرخه های با عملكرد بالا استفاده 
می شوند. دانشمندان میكروکره های توخالی را به ماده کربنی افزودند و این میكروکره ها به 
اندازه ای کوچک اند که برای چشم انسان مانند پودر به نظر می رسند. این پودر نوعی عامل 
التیام بخش مایع آزاد می کند. این رویكرد تامین ایمنی خطوط هوایی را بسیار مقرون به صرفه 
می کند، زیرا افزودن میكروکره ها به ماده کربنی موجب می شود هر نوع آسیب دیدگی به 
هواپیما مانند یک کبودی و بنابراین قابل رویت به نظر برسد. چنین موضوعی به مهندسان 
امكان شناسایی نواحی آسیب دیده بال هواپیما را می دهد و تضمین می کند که هیچ ناحیه ای 
در هواپیما بدون بررسی نمانده است. قرار است جزئیات این موفقیت علمی در نشست انجمن 

سلطنتی در لندن ارائه شود. 

هواپیماهای  سازنده  آمریکایی  مخترع  یک 
ساخت  به  موفق  جالب  اقدامی  در  رادیوکنترل، 

نخستین پهپاد ماهیگیر شد.
دنیل ماریون از سان دیگو، با ترکیب شیوه ماهی گیری به 
کمک حشره مصنوعی و پهپاد دارای چهار پروانه ضد آب، 
اولین پهپاد قابل کنترل ماهی گیری در جهان موسوم به 

AguaDrone را ساخت.
این پهپاد به فناوری آشكارساز زیرسطحی امواج سونار 

مجهز شده که در صورت قرار گرفتن در آب می تواند امواج 
وای فای را تا شعاع 90 متر در آب ارسال کند. پس از اسكن 
اولیه و تصویرسازی به کمک نرم افزار، تصویر تشكیل شده از 
دنیای زیر آب مستقیما به گوشی هوشمند یا تبلت کاربر 

ارسال می شود.
استفاده از امواج سونار به کاربر اجازه می دهد تا عمق آب را 
تشخیص داده و از وجود ماهی در آب اطمینان حاصل کند.

پهپاد AguaDrone علاوه بر تجهیزاتی مثل سونار که 

به یافتن ماهی کمک می کند مجهز به یک گیره انتقال قلاب 
است. این وسیله به ماهیگیر اجازه می دهد طعمه را تا فاصله 
بسیار بیشتری پرتاب کند، اما برای حفظ شرایط ایمنی و 
جلوگیری از خسارت، نمی توان از آن برای بیرون کشیدن 

ماهی از آب استفاده کرد.
طبق اعلام شرکت سازنده قیمت فروش محدود پهپاد 
ماهیگیر حدود 800 دلار است. این قیمت شامل پهپاد، 
کنترل از راه دور، سونار و ابزارهای مورد نیاز ماهی گیری است. 

شارژ تلفن همراه با امواج رادیویی
دانشمندان دانشگاه اوهایو ابزاری ارائه داده اند که با شکار امواج رادیویی تلفن 

همراه هوشمند، می تواند عمر باتری را تا 30 درصد افزایش دهد.
محققان پیش تر سیستم هایی ارائه داده ا ند که به ابزار الكترونیكی، امكان شكار نیرو از منابع 

انرژی الكترومغناطیسی مانند امواج رادیویی را می دهد.
در حالی که این فناوری هنوز به ابزار کوچكی مانند حسگرهای بی سیم محدود شده، تیمی 
از محققان به تازگی سیستمی ارائه داده اند که باتری گوشی هوشمند را شارژ کرده و در هر بار 

شارژ، 30 درصد انرژی باتری را تامین می کند.
سیستم مهارکننده ابداعی این کار را با استفاده از سیگنال های رادیویی منتشرشده از 
خود گوشی انجام می دهد. دانشمندان اعلام کرده ا ند یكی از ویژگی های کلیدی این سامانه، 
برداشت کردن امواج رادیویی این امواج درست در منشا آن ها و جایی است که هنوز قوی 
هستند. ابزار جدید که در محفظه گوشی هوشمند کار گذاشته می شود، با تحلیل کردن 
این موضوع عمل می کند که کدام بخش های یک سیگنال خروجی گوشی هوشمند به 
برج تلفن یا روتر وای فای نمی رسند. چون تلفن ها معمولا سیگنال ها را در هر بار در تمامی 
جهات مخابره می کنند و تا به نزدیک ترین برج برسند، اغلب درصد بزرگی از سیگنال آن ها 
هدر می رود. با استفاده از سامانه ابداعی، سیگنال رادیویی اضافی که در واقع شكلی از جریان 
متناوب با فرکانس بالاست، به جریان مستقیم تبدیل شده و برای شارژ باتری به کار می رود. 
در نتیجه، نه تنها باتری دوام بیشتری دارد، بلكه در مخابره داده ها یا کیفیت صدا نیز اختلالی 
وارد نمی شود. شرکت امریكایی Nikola Labs در حال جمع آوری بودجه برای تولید انبوه 
این ابزار است و تصور می شود محصول نهایی که شكل پوست قابل چسبیدن به گوشی 

هوشمند را به خود بگیرد، 100 دلار ارزش داشته باشد. 

ساخت لگوهای سازگار با محیط زیست تا 2030

دانشمندان شرکت آی بی ام برنامه ای نرم افزاری را بر روی ابررایانه واتسون این 
شرکت نصب کرده اند که آن را به یک سرآشپز تمام عیار تبدیل می کند.

ایده محققان، نمایش این موضوع بود که چگونه این سیستم محاسباتی شناختی قادر است 
خلاقیت انسان را در آماده کردن غذاها تقویت کند.

آی بی ام اعلام کرده با استفاده از این برنامه نرم افزاری به واتسون آموزش داده تا 10 هزار 
دستورالعمل غذایی را از پایگاه داده Bon Appetit استخراج کند و یاد بگیرد که مواد 
غذایی چگونه در غذاهای مختلف به کار می روند. دانشمندان همچنین سبک های آشپزی و 

ترجیحات ذائقه انسانی را به واتسون آموزش دادند.
این برنامه نرم افزاری توسط هزاران آشپز خانگی موفق برای بسط دادن دانش واتسون در 

زمینه آشپزی به کار می رود.
واتسون داده ها را تحلیل کرده و از تعاملات پیشین خود نكات زیادی را یاد می گیرد. واتسون 
در آشپزخانه با آلرژی ها و حساسیت  به غذا مانند لبنیات و آجیل یا انتخاب سبک های زندگی 
مثل سبزی خواری نیز کنار می آید. گفته می شود برنامه این ابررایانه زباله زایی را نیز محدود 

کرده است.
آی بی ام پیش تر این ابررایانه را جهت مشاوره دادن به نظامیان و خانواده هایشان برای 

مدیریت کردن هوشمندانه زندگی پس از پایان خدمت طراحی کرده است.
در بخش نفت و گاز، آی بی ام با گروه فنی بریتانیایی Arria برای یكپارچه کردن توانایی های 

واتسون به منظور کمک به ارتقای مدیریت نشت گاز و نفت در پالایشگاه ها همكاری دارد.
در بخش مراقبت های بهداشتی، آی بی ام همكاری خود در حوزه تحقیقات سرطان را با 14 
مرکز درمانی در ایالات متحده بسط داده و این کار را برای کمک به مراقبت های شخصی شده 

پیشرفته مبتنی بر ژنتیک برای مواردی انجام می دهد که درمان آن ها دشوار است.
این شرکت همچنین با بیمه های درمانی برای استفاده از پایگاه های بزرگ داده  آن ها توسط 
واتسون به منظور ارتقای مراقبت از بیماران همكاری کرده و با شرکت های دیگری نیز برای 

نظارت بر بیماران دیابتی و مدیریت درمان های آن ها مشارکت می کند.
 واتسون دستی هم در بانكداری دارد و با شرکت های مالی برای کمک به مشاوران برای 

مقایسه پیشنهادهای سرمایه داری همكاری دارد.
نام  به  هوشمند  اسباب بازی های  سازنده  شرکت  با  واتسون  ابررایانه  دیگر،  سوی  از   
Elemental Path نیز همكاری دارد و به طور مثال، در ساخت دایناسوری که می تواند 

قصه بگوید و به پرسش های کودکان پاسخ گوید، دست داشته است.

محققان دانشگاه استنفورد هشدار دادند که مواد 
شیمیایی سمی مورد استفاده در محصولات زیبایی 
ناخن مانند لاک ها می توانند به سلامت انسان ها و از 

جمله باروری آسیب های زیادی وارد کنند.
 دکتر تو کواچ، اپیدمی شناس دانشگاه استنفورد مدعی 
شده که مواد شیمیایی تولوئن، فرمالدئید و دی بوتیل فتالات 
بسیار سمی محسوب می شوند و قرار گرفتن در برابر آن 
می تواند به سیستم عصبی و هورمون ها آسیب رسانده و با 

سرطان و مشكلات باروری مرتبط باشد.
 تولوئن بطور رایجی به عنوان حلال مورد استفاده بوده و به 

عنوان روکش نهایی در زمان لاک زدن بكار می رود. اما این 
ماده می تواند به سیستم عصبی آسیب رسانده و مشكلاتی 
را در ارتباط با باروری بوجود بیاورد.  تولوئن به عنوان یک 
افزودنی در بنزین استفاده می شود.  فرمالدئید که یک ماده 
مشهور سرطان زاست، به عنوان ماده ای برای سفت کردن 
ناخن ها استفاده شده و در ضدعفونی کردن ابزارهای مراقبت 
از ناخن کاربرد دارد.  قرار گرفتن در معرض دی بوتیل فتالات 
که برای ایجاد انعطاف به لاک اضافه می شود، با مشكلات 

باروری مرتبط شناخته شده است.
در  بسیاری  مضر  شیمیایی  مواد  مواد،  این  بر  علاوه   

محصولات مراقبت از ناخن ها استفاده می شود.
 بسیاری از سالن های آرایشی از تهویه کافی برخوردار 
نیستند و راه های زیادی برای ورود و خروج هوا به داخل 
سالن وجود ندارد. این امر بدان معنی است که مواد شیمیایی 
تبخیر شده از محصولات زیبایی ناخن اغلب در داخل سالن ها 
باقی مانده و افراد و بویژه کارکنان آرایشگاه ها بطور مداوم در 
معرض آن قرار دارند.  از دیگر مشكلات مرتبط با مواجهه با 
این مواد شیمیایی می توان به مشكلات تفكر و حافظه، علائم 
عصبی، تهوع، مشكلات تنفسی، سرطان و انقباضات عضلانی 

غیر قابل کنترل اشاره کرد. 
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علائم هشدار دهنده آلزایمر را جدی بگیرید! 
یک متخصص مغز و اعصاب با تاکید بر اهمیت شناسایی زودهنگام 
علایم اولیه آلزایمر گفت: اگر علائمی مانند ضعف حافظه، کاهش توانایی 
در قضاوت، استدلال و انجام امور روزمره و تغییرات در حالات و رفتار خود 

یا اطرافیان تان مشاهده کردید به متخصص مغز و اعصاب مراجعه کنید. 
دکتر داریوش نسبی تهرانی با اشاره به اینكه بیماری آلزایمر یكی از عوامل 
دمانس است، گفت: علائم آن شامل از دست دادن حافظه، قضاوت و استدلال 
و تغییراتی در حالات و رفتار است. گاهی افراد به این علائم توجهی نمی کنند و 
تشخیص نمی دهند که چنین اختلالی وجود دارد. از آن جا که علائم به تدریج ظاهر 
می شوند، ممكن است که مدت طولانی جلب توجه نكنند و به اشتباه تصور شود 

این رفتارها بخشی از روند پیری است. 
وی با تاکید بر اهمیت تشخیص زودهنگام آلزایمر گفت: اگر علائمی مانند ضعف 
حافظه، کاهش توانایی در قضاوت، استدلال و انجام امور روزمره و تغییرات در حالات 
و رفتار خود یا اطرافیان  تان مشاهده کردید در اسرع وقت به یک متخصص مغز و 

اعصاب مراجعه کنید. 
نسبی تهرانی یادآور شد: با افزایش سن تغییراتی در حافظه ایجاد می شود که 
طبیعی است، اما نشانه های بیماری آلزایمر چیزی بیش از فراموشی های موقتی و 
ساده است. افرادی که به آلزایمر دچار می شوند، مشكلاتی را در برقراری ارتباط، 
وضعیت شغلی،  بر  این مشكلات  می کنند.  تجربه  استدلال  و  تفكر  یادگیری، 

فعالیت های اجتماعی و زندگی خانوادگی فرد تاثیر می گذارد. 
این متخصص مغز و اعصاب گفت: بهتر است افراد مبتلا به دمانس و خانواده هایشان 
هر چه سریع  تر مورد حمایت و مراقبت قرار گیرند و در مورد این بیماری اطلاعاتی 

کسب کنند. 
وی درباره علائم هشدار دهنده آلزایمر گفت: اختلال حافظه در حدی که در انجام 
فعالیت  های روزانه، مشكل ایجاد کند از جمله اختلالات اولیه است. افراد معمولی 
ممكن است یک قرار ملاقات، اسم همكار یا شماره تلفن دوستی را فراموش کنند و 
سپس بخاطر آورند. اما فرد مبتلا به بیماری آلزایمر اغلب مسائل )بویژه مسائلی که 

اخیرا اتفاق افتاده( را فراموش می کند و هرگز هم به خاطر نمی آورد. 
نسبی تهرانی مشكلات در انجام کارهای عادی را از دیگر علایم اولیه ابتلا به 
آلزیمر برشمرد و گفت: فرد پر مشغله ممكن است گهگاهی حواسش پرت شود، اما 
فرد مبتلا به بیماری آلزایمر به تدریج توانائی پخت غذا )به شیوه سابق( را از دست 

می- دهد و گاهی نیز فراموش می کند که غذا خورده است. 
وی گفت: برای همه افراد پیش می آید که در پیدا کردن لغات مناسب، دچار 
مشكل شوند، اما فرد مبتلا به بیماری آلزایمر گاهی کلمات ساده را نیز از یاد 
می برد و لغات نامناسب جایگزین می کند و در نتیجه جملات او نامفهوم می شوند. 
اشتباهات دستوری و ناتوانی در دنبال کردن یک موضوع از دیگر نشانه های این 

بیماری است. 
این متخصص مغز و اعصاب گم کردن زمان و مكان را نیز از علایم آلزایمر دانست 
و گفت: به طور طبیعی گاهی اوقات ممكن است افراد روزهای هفته، تاریخ روز یا 
مقصدشان را فراموش کنند، اما دوباره با تمرکز به یاد آورند. فرد مبتلا به بیماری 
آلزایمر ممكن است در خیابان راه خود را گم کند و نداند که چگونه به آنجا رفته 

است یا نتواند از آنجا راه خانه خود را دوباره پیدا کند. 
نسبی تهرانی درباره اهمیت مراجعه بهنگام به پزشک گفت: فرد مبتلا به بیماری 
آلزایمر نه مشكلاتش را درک می کند و نه مراجعه به پزشک را ضروری می داند. 
همچنین اختلال در تصمیم گیری  های ساده )مانند پوشیدن لباس های زمستانی 

در گرمای تابستان( از دیگر علائم هشدار دهنده است. 
وی در خصوص مشكلات در تفكر ذهنی گفت: گاه و بی گاه ممكن است افراد 
رسیدگی به حساب های مالی  خود را مشكل بدانند، اما مبتلایان به بیماری آلزایمر 

به تدریج ارقام را فراموش می کنند و نمی دانند با آنها چكار کند. 
نسبی تهرانی خاطرنشان کرد: مبتلایان به این بیماری ممكن است اجسام را در 
جاهای نامربوط بگذارند. همچنین خلق و خوی آنها سریع  تغییر می کند و بی هیچ 
دلیل، آرامش به اشک و خشم تبدیل شود. تغییرات در شخصیت در فرد مبتلا به 
بیماری آلزایمر می تواند شدیدتر باشد. این تغییرات شامل سر در گمی، ترس و 

بدبینی، منزوی شدن، بی تفاوتی یا بروز رفتارهای نامناسب است. 
این متخصص مغز و اعصاب در پایان گفت: از دست دادن انگیزه از دیگر علایم این 
عارضه است. فرد مبتلا به بیماری آلزایمر ممكن است نسبت به وقایع و رویدادهای 

محیط زندگی و خانواده اش به طور کامل  بی تفاوت به نظر آید. 

آشنایی با خواص و مضرات خرما
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زندگی کردن در کنار افراد حسود 
گریز اغلب افراد از رو در رویی با خطر و جسارت به خرج دادن ، تنها به این 
دلیل است که از زبان و فکر دیگران می ترسند، وقتی به یک درجه بالا از 
موفقیت و خوشبختی می رسید، متوجه می شوید که خیلی از کسانی که 
قبلاً دوست، همکار یا شریکتان بودند، الان به دیوهای حسادت در اطرافتان 

تبدیل شده اند.
ازآنجا که حسادت یک اتفاق میان فردی متداول است، کنار آمدن با افراد حسود یكی 
از مهمترین  مهارت هایی است که باید یاد بگیرید. اولین چیزی که باید با آن آشنا 
شوید تكنیک نیست بلكه فلسفه بنیادی کنار آمدن با اینگونه افراد است که در این 

مقاله به آن می پردازیم.
بررسی واقعیت

 قبل از اینكه درمورد افراد حسود فكر کنید به این سوال پاسخ دهید: آیا این افراد 
واقعاً به شما حسادت می کنند؟ یكی از چیزهایی که در ما با آن برخورد کرده ایم این 
است که در بسیاری از موارد، حسادت یک تشخیص اشتباه است. کسی نمی تواند 
مدعی باشد که همواره همه کارهایش مورد پسند دیگران بوده است. جریان واقعی 
این است که فرد تصور بهتری از مهارت ها یا موفقیت خود دارد به همین دلیل دچار 
غرور می شود و انتظار برخورد خاص از دیگران دارد. وقتی این برخورد خاص صورت 
نمی گیرد، فرد به اشتباه تصور می کند که دیگران به او حسادت  می کنند. یک نمونه 
برایتان ذکر می کنیم: یک فرد در قسمت کارگزینی باور دارد بهترین فرد متخصص 
این قسمت در شرکت است و باید مهمترین پروژه های کارگزینی را به او بدهند اما 
مدیر به درستی باور دارد که این فرد بهترین نیست و به همین دلیل پروژه های 
معمولی به او می دهد. به این ترتیب، او تصور می کند که مدیر به او حسادت می کند. 
به همین دلیل خوب است چشمانتان را باز کنید و ببینید واقعاً چه اتفاقی می افتد 
و بعد تصمیم بگیرید که آیا آن فرد واقعاً به شما حسادت می کند و یا این فقط یک 

سوءتعبیر از جانب شماست.
قرار دادن فرد حسود  در یکی از دو جعبه

 اگر نتیجه گرفتید که با یک مورد حسادت  واقعی سروکار دارید، دومین کاری که 
توصیه می کنیم این است که به قدرت واقعی آنها برای گذاشتن تاثیر منفی بر شما فكر 

کنید. بر این اساس، این افراد را در یكی از این دو جعبه قرار دهید:
**جعبه بی آزارها. اینها افرادی هستند که به جز کمی مسخره کردن شما و دوست 

نداشتنتان قدرت کافی برای آسیب رساندن به شما را ندارند.
** جعبه تهدیدهای احتمالی. اینها افرادی هستند که قدرت لازم را دارند که به یک 
جنبه از زندگی شما صدمه بزنند مثل یكی از همكارانتان که به شدت مورد اعتماد 
کلیه مدیران سطح بالای شرکت است. کسانیكه در جعبه دوم قرار گرفته اند داستان 
متفاوتی دارند. ازآنجا که این افراد می توانند به زندگی و کار شما ضربه بزنند باید به 

محض مشاهده نظرات و رفتارهای حسودانه آنها، کاری بكنید.
نادیده بگیرید

افرادیكه در جعبه اول قرار گرفته اند کسانی هستند که باید نادیده شان بگیرید. 
مسخره کردن ها و نظرات حسودانه را از یک گوش گرفته و از گوش دیگر بیرون کنید. 
آنها هیچ آسیب جدی به شما نمی توانند بزنند و اگر ببینند حرف هایشان تاثیری روی 

شما ندارد، مطمئناً عقب می کشند و در خفا به متنفر بودن از شما ادامه می دهند.
با دفاع کردن از خودتان در حضور آنها یا اینكه خودتان هم خشمگین شوید، بیشتر از 
آنچه لیاقتشان است به آنها اهمیت می دهید. خیلی از آنها واقعاً امیدوارند چنین چیزی 

اتفاق بیفتد و بتوانند شما را عصبانی کنند.
وارد عمل شوید

کسانیكه در جعبه دوم قرار گرفته اند داستان متفاوتی دارند. ازآنجا که این افراد 
می توانند به زندگی و کار شما ضربه بزنند باید به محض مشاهده نظرات و رفتارهای 
حسودانه آنها، کاری بكنید. اولین رویكردی که توصیه می کنیم حرف زدن با آنهاست. 
نظراتتان را صادقانه به آنها مطرح کنید و نظر آنها را هم بخواهید. اگر مهارت ارتباطی 

شما به اندازه کافی خوب باشد، موثر خواهد بود و خواهید توانست او را قانع کنید.
افراد حسود می توانند واقعاً آزاردهنده باشند اما نباید این اجازه را به آنها بدهید. اگر 
بدانید چطور هوشمندانه با آنها برخورد کنید و اعتمادبه نفس و مهارت های اجتماعی 
لازم برای این کار را داشته باشید، می توانید خیلی راحت آنها را از سر راه پیشرفت خود 
بردارید اگر این رویكرد موثر نبود، زمان آن رسیده که یكی از محبوب ترین مهارت های 
اجتماعیتان را وارد عمل کنید: قطع قدرت این فرد بر خودتان. این یعنی باید محیط 
تان و روش های ارتباطی تان را تغییر دهید تا آن فرد حسود دیگری سلطه ای بر شما 
نداشته باشد.افراد حسود می توانند واقعاً آزاردهنده باشند اما نباید این اجازه را به آنها 
بدهید. اگر بدانید چطور هوشمندانه با آنها برخورد کنید و اعتمادبه نفس و مهارت های 
اجتماعی لازم برای این کار را داشته باشید، می توانید خیلی راحت آنها را از سر راه 

پیشرفت خود بردارید.

هشدار های 
انتظا می

تجهیز خودرو به لوازم ایمنی از 
راهکارهای پیشگیری از سرقت 

خودرو می باشد.

توصیه های 
راهور

سرعت مجازدر راههاي 

خارج از شهر و مناطق غیر 

مسکوني: روزها 95 کیلومتر 

و در شب 80 کیلومتر در 

ساعت است.
اداره آموزش فرهنگ ترافیک راهور قم

راه حلهای ساده برای صرفه جویی
 در مصرف آب!

این روزها با گرم تر شدن کره ی زمین، آب و شیوه ی مصرف آن به مسئله 
ای حیاتی در کل دنیا مبدل شده است. میزان منابع آب تصفیه شده و قابل 
استفاده ای که در دسترس بشر قرار دارد به طور قابل ملاحظه ای کاهش 
یافته است. در ایران نیز با توجه به آب و هوای گرم و خشک آن و کمبود 
بارندگی های اخیر، صرفه جویی در مصرف آب بیش از پیش ضرورت پیدا 
کرده است. با وارد شدن به روزهای گرم تابستان و نیاز همیشگی به آب، 
چیدانه می خواهد روش هایی ساده و کاربردی برای استفاده  درست و بهینه 

از این مایه ی حیات و عنصر ارزشمند را در اختیار شما بگذارد.
 1. هنگام مسواک زدن شیر آب را ببندید. این کار شما می تواند در هر دقیقه از هدر 
رفتن 6 لیتر آب جلوگیری کند. با انتخاب شیر آلات مناسب نیز می توانید در در مصرف 

آب صرفه جویی کنید. 
2. یک وسیله ی جایگزین را در مخزن آب توالت تان قرار دهید تا حجم آب مورد 
استفاده در هر بار سیفون کشیدن را کاهش دهد. شما به راحتی با یک بطری آب می 

توانید این کار را انجام دهید. 
 3. زمان دوش گرفتن تان را کوتاه کنید. با هر بار دوش گرفتن بین 6 تا 45 لیتر آب 

در هر دقیقه مصرف می شود. 
4. شستن ظرف ها و لباس ها با ماشین ظرفشویی و لباسشویی به ویژه اگر در حالت 
اقتصادی از آنها استفاده کنید در مصرف بهینه آب بسیار موثر است. برای استفاده از 
ماشین لباسشویی و ظرفشویی اجازه دهید تا کاملا پر شوند، این کار از شستشوهای 

غیر ضروری جلوگیری می کند.
  5. شیر آبی که چكه می کند را تعمیر کنید. چنین شیر آبی می تواند 15 لیتر آب 
در روز یا 5500 لیتر در سال هدر دهد. حتما هر چند وقت یک بار لوله و اتصالات 

خود را چک کنید. 
6. به لوله کشی آب منزل تان یک بشكه ی آب نصب کنید و از آب جمع شده را برای 

آبیاری گیاهان، شستن اتومبیل و پنجره هایتان استفاده کنید.
 7. برای آبیاری باغچه ی منزل تان به جای شلنگ از ظرف آبیاری استفاده کنید. یک 
شلنگ در هر ساعت 1000 لیتر آب مصرف می کند. کودپاشی و آبیاری گیاهان در 
صبح زود و عصر، تبخیر را کاهش می دهد و باعث صرفه جویی در مصرف آب می شود.

8. یک پارچ را با آب شیر پر کنید و در یخچال قرار دهید. این کار باعث می شود شما 
مجبور نباشید برای سرد شدن آب و پر کردن لیوان تان بگذارید جریان آب شیر هدر 

برود.
 9. کنتور آب نصب کنید. وقتی مجبور باشید برای مصرف جزء به جزء آب منزل تان 

پول پرداخت کنید، این باعث می شود آب را کمتر هدر دهید.
 10. وقتی می خواهید لوازم منزل تان را جایگزین کنید، از محصولاتی استفاده کنید 
که به مصرف بهینه ی آب کمک کنند. می توانید سردوشی، شیر آب، توالت، ماشین 

لباسشویی، ماشین ظرفشویی و لوازمی انتخاب کنید که مصرف آب در آنها کم باشد.
همیشه سعی کنید بهترین ها را انتخاب کنید که هم از نظر زیبایی و هم از نظر 
اقتصادی به نفع شما باشند. شرکت ها و فروشندگان شیرآلات در اهالی فن چیدانه 

گزینه های بسیاری را برای انتخاب در مقابل شما قرار می دهد.
 چرا صرفه جویی در مصرف آب مهم است؟

• کاهش مصرف انرژی. تصفیه ی آب هدر رفته و گرم کردن آب گرمی که از شیر آب 
شما می آید، یک فرآیند انرژی بر است.

• کاهش هزینه. صرفه جویی در مصرف آب باعث کاهش نرخ قبض شما می شود.
 اگر مایلید در نجات آینده ی بشریت نقشی داشته باشید و از آب، این عنصر حیات 
بخش به نحو احسن استفاده کنید، هم محصولات با کیفیت انتخاب کنید و هم خودتان 
در مصرف آب نكاتی که گفته شد را رعایت کنید. خرید محصولات استاندارد، منجر 
به یک طراحی مقرون به صرفه در دکوراسیون منزل شما نیز می شود. همكاران ما 
در بخش شیرآلات و لوله و اتصالات اهالی فن چیدانه این محصولات استاندارد را در 

اختیار شما می گذارند.

در پس ربنای هر افطار ،قلب کودک فقیری به درد آید؛

دستگیری از مستمندان در ماه مبارک رمضان

گزارش /  فریبا خسروی

می شود،  زنده  فقیر  کودکان  یاد  رمضان  آمدن  با 
کودکانی که درد فقر و نداری دل کوچکشان را بیش 
از هر زمان دیگری به درد می آورد و باید با شکم های 
گرسنه در کلبه ای حقیرانه سر بر بالین نهند. مگر نه 
اینکه این ماه، ماه مهمانی خداست و پر از برکت!!؟ چرا 
باز هم باید بوی برنج و گوشت و طعم میوه برایشان 

بیگانه باشد؟
نگاه حسرت انگیزش تنها سهمش از این ماه پربرکت است 
که شاید مرفهی دلش به رحم آید و سری به این دل مستمند 
بزند، لازم نیست در این ماه برای عبادت فقط و فقط به مساجد 
و زیارتگاه ها بروی، اگر با هدیه ای یا طعامی چشمان گریان 

کودکی را شاد کنی توانسته ای پروردگارت را ملاقات کنی.
باز هم رمضان آمده، رمضانی که سادگی گذشته در آن به 
کمرنگی گراییده، زولبیا و بامیه پشت ویترین مغازه ها چشمک 
می زند و صف های طولانی حلیم و آش در هنگام افطار نشان از 
تجمل می دهد، هنوز هم با این همه گرانی از صفای مهمانی ها 
کاسته نشده و تنها معدود خانواده هایی که دستشان تنگ 
است به فنجانی چای و خرما اکتفا می کنند و این تنها غذای 

افطارشان می شود.
قم در تکاپوی تحقق فقر زدایی در ماه فیض الهی

ماه پرفیض الهی فرصتی است برای بندگان در محضر خدای 
باری تعالی، پس باید این فرصت را غنیمت شمرد و در رسیدن 
به برکاتش زحمت ها کشید و سختی ها متحمل شد تا روح و 

جسم را به کمال حق نزدیک کرد.
در کنار ترک معصیت، ادای نماز و روزه، قرائت قرآن و دعا، 

دستگیری فقرا و مستمندان از گرانبهاترین اعمالی است که 
نه تنها خدای حق تعالی از آن غافل نمی ماند بلكه ثواب آن 
همواره مورد تأکید ائمه و معصومین)ع( بوده است، پس باید 
در این فرصت ارزشمند حال فقرا را دریابیم و آنان را در اندک 

اندوخته خود شریک کنیم.
به موجب آنكه فرهنگ ایرانی ها از فرهنگ دینی نشأت 
گرفته این امور همواره مورد توجه اقشار مختلف مردم در همه 
استان ها بوده است، در شهر مقدس قم نیز فرهنگ خانواده ها 
به احسان و کمک به فقرا گرایش دارد و نمی توانند تحمل 
کنند که کودکی گرسنه سر به بالین گذارد و به فرط گرسنگی 
نتواند روزه بگیرد، خانواده های مرفه و کسانی که تمكن مالی 
دارند دست فقرا را می گیرند و در کاهش فاصله طبقاتی اهتمام 
می ورزند، علاوه بر این مبلغان حوزه های علمیه در ماه مبارک 
رمضان در ترویج این امر مانند آموزه های دینی و معارف تلاش 

ویژه ای دارند.
علاوه بر اقدامات مبلغان و خانواده های مرفه در این ماه، 
اقدامات مؤثری از سوی نهادها و سازمان های مختلف مانند 
کمیته امداد خمینی)ره( در همدردی با فقرای زیرپوشش 

کمیته صورت می گیرد.
عبدالله جلالی مدیر کل کمیته امداد امام خمینی قم در 
گفت وگو با خبرنگار فارس با اشاره به اینكه ماه مبارک رمضان 
مختص ایتام و فقراست بیان کرد: فقرزدایی و شاد کردن دل 
مستمندان در این ماه نقش بسزایی در ارتقای سلامت معنوی 

جامعه دارد.
وی بیان کرد: با تكیه بر آیات و روایات در خصوص این ماه 
مبارک، از اهداف این ماه دستگیری فقرا و نیازمندان است بنا 

بر این تلاش در این مسیر ضروری است.

جلالی با اشاره به نقش متولی این نهاد در حق محرومین 
اظهار کرد: طرح اطعام و افطاری دادن به نیازمندان سطح 
استان از برنامه های جدی کمیته امداد در این ماه است که به 
عنوان یک سنت ارزشمند الهی با یاری خیرین استان تحقق 

می یابد.
وی در ادامه با اشاره به اینكه روش های مختلفی برای ارائه 
خدمت به فقرا تدوین شده است گفت: در رأس روش های 
اطعام فقرا، تحویل بن کالا و سبد کالا  از سوی این سازمان 
است و برپایی سفره های افطاری گروهی در مساجد و تالارها 
و نیز توزیع غذا توسط خیرین به درب منازل نیازمندان از 

روش های ارائه شده بعد از آن است.
جلالی با اشاره به تكریم فقرا در این ماه خاطرنشان کرد: فقرا 
در این ماه بیش از نیاز به طعام، نیازمند دلجویی و هم دردی 
هستند لذا طرح مفتاح الجنه توسط مسئولین و نیكوکاران به 
منظور هم صحبتی و همنشینی و دردودل کردن با فقرا در 

اولویت برنامه های کمیته امداد است.
صدای گریه پنهان شده

 پشت لبخندی زیبا را بشنویم
لازم است نه فقط کمیته امداد امام خمینی به عنوان متولی 
نیازمندان، بلكه هر سازمانی در استان حداقل در این ماه مبارک 
با دلجویی از مستمندان شرایط سخت را بر آنان آسان کرده و 
با شنیدن هر ربنای افطار صدای دلشكسته محرومی را بشنوند 

و با این امر سیره امیرالمؤمنین)ع( را در جامعه فراگیر کنند.
»محمد.ب« یكی از خیرین استان قم گفت: ماه فضیلت الهی 
فرصتی برای گسترش فرهنگ انفاق در جامعه اسلامی است، 
هرساله این ماه را فرصتی برای خودسازی و تقرب الهی می یابم 
و دستگیری از این قشر را راهی برای بهره گیری از معنویات 
رمضان می دانم و معتقدم هیچ فرصتی بهتر از این ماه نیست 
تا با این نوع نگرش به زندگی و آرامشی که بعد از آن می یابم 

آخرتم را مهیا سازم.
وی متذکر شد: توجه به مستمندان در این ماه بیش از هر ماه 
دیگری ضرورت می یابد بنا بر این باید ثروتمندان رنج و سختی 
روزه را به منظور درک فقرا تحمل کنند تا فلسفه تشریع روزه 
تحقق یابد و با ترویج این امر فاصله  طبقاتی در جامعه بطور 

محسوسی کاهش یابد.
در کنار تمهید و تلاش مرفهان، دستگاه های دولتی نیز باید 
دست به کار شوند و این امر را همگانی کنند و فقرا و نیازمندان 

را بر سر سفره های خود جای دهند.
انكه در پایان این ماه پرفیض شاهد تمهیدات   به امید 
ارزشمند هموطنان و سازمان های گوناگون در ریشه کن کردن 
فقر و فاصله طبقاتی باشیم و در پایان انقلابی عظیم در حوزه 

کمک به نیازمندان رقم بزنیم.

حس خوب سفره های این ماه

 وقتی بیدار می شوم تا سفره ی سحر را پهن کنم ، ناخوداگاه 
یاد سال ها قبل می افتم که هنوز نمی توانستم روزه بگیرم ، 
وقتی مادرم به آرامی صدایم می کرد و من مشتاقانه با چشمانی 
خوابالود کنار سفره می نشستم و حسرت برادر بزرگ ترم را 

می خوردم که امسال برای سال اول روزه می گیرد.
 اگر به حس خوب مان هنگام سحر و افطار ماه مبارک به دقت نگاه 
کنیم ، رد پایی از روزهای کودکی با روزه های کله گنجشكی اش و 
همچنین سال اولی که روزه ی کامل گرفتیم و تشویق پدر ومادرمان 

را در آن می بینیم.
لذت بعضی از چیزها در خانه و در محیط خانواده در قلب و روح انسان 
نهادینه می شود. پس نباید در این ماه حال و هوای خانه ی مان مثل 
ماه های قبل باشد. نباید عبادت و روزه داری مان را یک امر فردی 
تلقی کنیم . باید رنگی بپاشیم بر همه ی زندگی مان تا هم خودمان و 
هم فرزندنمان هنگامی که صدای ربنا در خانه می پیچد ؛غرق شادی 

و شور شویم. 
برای اینكه این ماه را به خوبی و سلامتی پشت سر بگذارید ،بهتر 
است یک برنامه ریزی ماه مبارکی داشته باشید .ما در پنجره برای تان 

پیشنهاداتی داریم: 
یک ماه متفاوت ازیازده ماه

اول از همه بپذیرید این ماه کمی برنامه های تان تغییر می کند. از 
ساعت کاری ادارات که کمتر می شود تا برنامه های ورزشی که شاید 
بهتر باشد تعطیلش شود یا به بعد از اذان و افطار موکولش کنید. روزه 
داری ،آن هم در تیر ماه و مرداد ماه کار ساده ای نیست . شما تقریبا 

17 ساعت از شبانه روز را روزه هستید ،پس اگر می توانید که روزها 
بیشتر بخوابید ، استراحت کنید و شب ها زمان بیشتری را بیدار باشید 

حتما این کار را انجام دهید. 
سعی کنید برنامه های فوق برنامه تان را کم تر کرده و خودتان را 
خسته نكنید. بی حوصلگی و عصبانیت یكی از عوارض گرسنگی است 
که در کوچكترها قابل قبول است اما شما به عنوان والدین یک خانه 
،مخصوصا مادر های عزیز،باید تمام سعی خود را بكنید که عصبی 
و بی حوصله نباشید و برعكس مهربان تر و صبور تر رفتار کنید تا 

کودکان تان خاطره ی خوبی از این ماه داشته باشند.
 کله گنجشکی ،ضرورتی دوست داشتنی

هر چند هنوز به کودک شما واجب نشده است که روزه بگیرد اما به این 
معنی نیست که  او هیچ سهمی از روزه داری ندارد.فرزندان ما می توانند 

به اندازه ی توان شان با این ماه همراه شوند.
امام باقر )ع( می فرمایند: ما کودکانمان را زمانی که هفت ساله هستند 
به مقداری از روزه که در روز توانش را دارند – نصف روز، کمتر با 
بیشتر – امر می کنیم و زمانی که تشنگی و گرسنگی بر آن ها چیره 
گشت افطار می کنند تا به روزه گرفتن عادت کنند و توان آن را بدست 
آورند. پس شما نیز کودکانتان را زمانی که نه ساله هستند به مقداری از 
روزه که توان دارند امر کنید و زمانی که عطش بر آن ها چیره شد افطار 

کنند.) مرحوم کلینی ره، کافی(
بهتر است هنگام سحر فرزندتان را صدا کنید البته به شرطی که 
خودش هم مایل باشد .سعی کنید غیر مستقیم ،اشتیاق او را برای روزه 
بالا ببرید. طوری سفره ی افطار را طراحی کنید که کوک تان اشتیاقش 

برای همنشینی کنار شما زیاد شود. بیشتر کودکان خودشان برای روزه 
کله گنجشكی پیش قدم می شوند .در اینصورت انها هم با شما سحر 
و افطاری خواهند خورد ،در طول روز هم هر زمان احساس کردید 
گرسنه یا تشنه است ،او را به خوردن تشویق کنید.نگذارید بیشتر از 
توانش تحمل کند .همین که چند ساعتی را روزه دار باشد ،کافیست.

  مادران و کار مضاعف در این ماه
گرمای هوا و ساعات طولانی روزه داری ، با خود الزاماتی را به همراه 
دارد. شما علاوه بر اینكه باید مراقب سلامت خودتان باشید ، باید 
حواس تان به تغذیه و سلامتی دیگر اعضای خانواده هم باشد.سعی 
کنید غذاهای مورد علاقه ی همسر و فرزندانتان را درست کنید. 
خوردن مقدار زیاد شیرینی  های مرسوم در این مها مانند زولبیا و حلوا 
و...نه تنها باعث قدرت بیشتر بدنی نمی شود بلكه ممكن است اضافه 
وزن افراد را نیز بیشتر کند. یک برنامه ی غذایی سالم ، از مواد مقوی 
و تازه لازم است تا روزه داران بتوانند یک ماه در کمال سلامتی روزه 
بگیرند. سلیقه ی اعضای خانواده را به سمت میوه و سبزیجات هدایت 
کنید تا برای طول روز زخیره ی آب مناسب داشته باشند. ممكن است 
همسرتان به خاطر روزه داری و کار بیرون ،آستانه ی تحملش کم شده 
باشد . کمی بیشتر ملاحظه ی او را بكنید.هر چند شما هم شرایطی 
مانند او دارید اما ما خانم ها قدرت تحمل مان زیاد است .شما در حكم 
یک نیروی حمایتی برای بقیه اعضای خانواده هستید پس حواس تان 

به سلامتی خودتان هم باشد .
سال اولی ها و اولویت در رسیدگی

فرزند شما که امسال برای بار اول مكلف شده است و قرار است روزه 

بگیرد ، نیاز به توجه بیشتری دارد. تلاقی ماه مبارک و تابستان هرچند 
به دلیل گرمای هوا کمی کار را سخت می کند اما تعطیل بودن مدارس 
،کمک می کند تا فرزندتان در خانه استراحت بیشتری داشته باشد. 
اگر می توانید برنامه های تابستانه اش را تعطیل کنید و یا به حد اقل 
برسانید. از او بخواهید بیشتر استراحت کند و کارهایی انجام دهد که 

باعث تشنگی اش نشود. 
تشویق را فراموش نكنید. اگر قرار است در پایان این ماه هدیه ای را به 
عنوان جایزه برایش خریداری کنید ، در طول ماه و هر روز می توانید 
با یک لبخند ویژه وبوسیدن مادرانه و پدرانه  اورا از رضایت خود باخبر 

سازید.
 یک برنامه ی شاد برای زیباترین ماه

هر چند ضعف و روزه داری ممكن است ، باعث شود شما بیشتر دوست 
داشته باشید ،استراحت کنید اما فراموش تان نشود که مهم ترین کار 
برای شما به عنوان والدین ، خاطره سازی زیبا از این ماه است .پس 
برای خانواده برنامه های شاد در نظر بگیرید. البته برنامه هایی که علاوه 
بر شادی ، آموزنده نیز باشد. برای مثال سر زدن به اقوام ، دید  وبازدید 

، داشتن برنامه ی قرآن خوانی ، رفتن به پارک و مراکز تفریحی و...
شما می توانید متناسب با علاقه ی فرزندتان هر کدام از موارد بالا را 
پر رنگ ترو کم رنگ تر در خانه تان داشته باشید اما خوب است حالا 
که فرصت بیشتری برای با هم بودن دارید ، هر شب اگر سریال های 
تلویزیون اجازه داد ، نیم ساعت کنار هم جمع شوید ، قران بخوانید 
،حرف بزنید و از این فرصت برای نزدیک تر شدن استفاده کنید.  این 
هنر شماست که این جلسات جذاب و دوست داشتنی باشد. می توانید 

قصه هایی اموزنده ای برای فرزندان کوچک تر تعریف کنید.
رفتن به مسجد هم یكی از برنامه هایی است که در این ماه می تواند 
،پررنگ تر شود اما اگر فرزندتان مخصوصا در سن نوجوانی مایل به 
همراهی با شما نبود به هیچ وجه از اجبار استفاده نكنید .بگذاریدخودش 

در نهایت انتخاب کند.
 مامان بزرگ و بابا بزرگ ،لایکلف الله نفسا الا وسعها

حواس تان به بزرگ تر ها باشد. پدر و مادرهایی که سالها روزه گرفته 
اند و زیر بار نمی روند بخاطر بیماری قند و فشار خون روزه نگیرند.

قبل از شروع ماه رمضان آنها را نزد پزشک ببرید و مطمئن شوید که 
می توانند روزه بگیرند .اگر برای سلامتی شان مضر است ، هر طور که 
شده آنها را متقاعد کنید که ضرر به بدن گناه است ونباید روزه بگیرند.

 دید و باز دید های بی حاشیه
در این ماه احتمالا هم میزبان خواهید بود و هم به مهمانی خواهید 
رفت. حال و هوای سفره ی ماه مبارک هم باید متفاوت باشد اما منظور 
از تفاوت تنها این نیست که چای ،نان و پنیر ، آش و حلیم به آن اضافه 
شود بلكه می تواند در عین صمیمیت و با سلیقه بودن ، ساده نیز باشد. 
فراموش نكنید که روزه داری به چه دلیل است . وقتی نفس کشیدن 
شما به عنوان روزه دارعبادت است ، چرا ثواب افطاری دادن را در سفره 
های تجملاتی جستجو کنید. اصراف و بریز و بپاش هایی که با اصل 
روزه داری منافات دارد و فرزندانی که مثل یک دوربین ، همه ی این 
رفتارها ، حرف ها ، رفت و آمد ها ، قرآن خواندنها و...را ضبط می کنند.

داستان غم انگیزی است که در خانه ی خیلی از ما تكرار می شود.
فرزند شما از قران خواندن و دهان خشک تان شاید مفهومی از روزه را 
در ذهن خود داشته باشد اما وقتی سادگی،صبوری،رسیدگی به فقرا و 
در یک کلام تغییرات مثبت رفتاری شما را می بیند ، مشتاق همراهی 
می شود.این اشتیاق را در او ایجا کنید. بگذارید این ماه مبارک سرشار 
از خاطرات فیروزه ای برای همه ی خانواده باشد.ما را هم از دعای تان 

فراموش نكنید.

 چرا نباید کودکان را با هم مقایسه کرد
 ب�رای اینک�ه فرزندانتان را با کودکان دیگر مقایس�ه 
نکنی�د، دلایل زیادی وج�ود دارد. این مقایس�ه چه با 
خواهر و برادرهای او باشد و چه با بچه یکی از آشنایان، 
ق�رار دادن فرزندت�ان در مع�رض اینگونه مقایس�ات، 
اعتمادبه نفس آنها را به ش�دت خدشه دار کرده و باعث 
می شود احساس حقارت کنند. باوجود این، بسیاری از 
والدین وقتی می بینند فرزندشان به خوبی بچه های دیگر 
نیست، دست به این مقایسه ها می زنند. در زیر به دلایل 
مهمی اشاره می کنیم که به شما نشان می دهد چرا نباید 

فرزندتان را با دیگران مقایسه کنید.
1. هر کودکی متفاوت است. هر کودک یک فرد خاص است 
و اس��تعدادها و توانایی های خاص خودش را دارد. چه اهمیتی 
دارد که یک کودک در موسیقی استعداد دارد و دیگری ندارد؟ 
آن کودک ممكن است در ورزش استعدادی فوق العاده داشته 
باشد یا عاشق کتاب خواندن باشد. هیچكدام از این استعدادها 
بهتر از دیگری نیست، همانطور که هیچ بچه ای از بچه ای دیگر 
برتر نیست. به هیچ عنوان نباید طوری رفتار کنید که احساس 
کنند باید سعی کنند شبیه دیگران باشند. 2. مقایسه کودکان 
، ب��ر اعتمادبه نفس آنها اثر می گذارد. یكی از مهمترین دلایلی 
که نباید فرزندتان را با بچه های دیگر مقایس��ه کنید این است 
که بر اعتمادبه نفس آنها اثر منفی خواهد گذاش��ت. آیا دوست 
دارید خودتان را مدام با دیگران مقایسه کنند؟ بیشتر مشكلات 
مربوط به ضعف اعتمادبه نفس در کودکی ریشه دارد، بنابراین 

کاری نكنید که آنها احساس کنند از دیگران پایین تر هستند . 
3. مقایسه کودکان با هم باعث خشم کودک می شود. مقایسات 
مستقیم باعث عصبانی ش��دن بچه ها می شود. وقتی برایشان 
مشخص می شود که به اندازه کافی خوب نیستند، نه تنها حس 
تلخی و ناراحتی نسبت به شما پیدا می کنند بلكه نسبت به آن 
خواهر و برادر و یا دوست هم همین حس ناراحتی و عصبانیت 
در آنها ایجاد می ش��ود. آیا واقع��اً می خواهید بین بچه هایتان 
خصومت ایجاد کنید؟ مطمئناً نه. پس از مقایس��ه کردن آنها 
ب��ا همدیگر خ��ودداری کنید، حتی اگر تص��ور کنید متوجه 
آن نمی ش��وند، چون ممكن است کسی به اطلاع آنها برساند. 
4.با مقایس��ه کردن  فرزندتان را برای شكست آماده می کنید 
.  فرزندت��ان به مرور زم��ان این پیام را که به اندازه کافی خوب 
نیستند جذب کرده و کم کم آن را باور می کنند. اگر قرار نیست 
موفق شوید اصلاً چرا باید چیزی را امتحان کنید؟ و این دقیقاً 
همان اتفاقی است که می افتد.  با این روش فرزندتان را فقط برای 

شكست آماده می کنید.  
 5. مقایسه کردن کودک با هم در ذهن آنها ماندگار میشود. 
شاید تعجب کنید وقتی بفهمید که خاطرات این مقایسات تا چه 
مدت می تواند در ذهن فرزندتان بماند. مدت زمانی طولانی بعد 
از آخرین باری که به خاطر می آورید به فرزندتان گفته باشید، 
»چ��را تو نمی تونی مثل برادرت باش��ی؟«، فرزندتان به خاطر 
خواهد داشت که چقدر احساس حقارت کرده است. این پیام 
خیلی زود در آنها ماندگار میشود، حتی اگر واقعاً در آن لحظه 

منظور خاصی نداشته باشید. مقایسه کردن فرزندتان با دیگران 
تصویری منفی از خودشان به آنها می دهد. 6. مقایسه کودکان 
باعث خود خواهی آنها می ش��ود . برعكس این مقایسات هم 
همینطور است. عاقلانه است که فرزندتان را به طریق مثبت هم 
با دیگران مقایسه نكنید. دوست دارید فرزندتان طوری بزرگ 
شود که تصور کند از بقیه آدمها برتر است؟ تحسین کردن بچه ها 
کار خوبی است اما باید مراقب باشید که به طور مداوم به آنها 
نگویید که از بقیه بچه ها بهتر و بالاتر هستند. اگر بخواهید آنها 
را خودخواه و متكبر بار بیاورید هیچ لطفی در حقشان نكرده اید.     
7. با سرعت خودشان رشد می کنند. دوران کودکی مسابقه ای 
برای اول شدن نیست. بچه ها با سرعت خودشان رشد می کنند. 
اما بیشتر اوقات والدین وقتی می بینند که فرزندشان در همان 
س��ن فرزند دوستش��ان راه می افتد یا به زبان می افتد، نگران 
می شوند. هیچ برنامه زمانی برای رشد کودکان وجود ندارد، به 
همین دلیل هیچ جای نگرانی نیست. مطمئن باشید که به زمان 

خودشان رشد خواهند کرد.
 مقایسه کردن فرزندتان با دیگران تصویری منفی از خودشان 

به آنها می دهد.
پدر یا مادر بودن یک مس��ابقه نیس��ت و لازم نیست به بقیه 
والدین نشان دهید که فرزندتان چقدر بهتر از بقیه است یا نگران 
باشید که بقیه بچه ها بهتر از بچه شما هستند. فقط باید با محبت 
آنها را تشویق کنید که خودشان را باور داشته باشند و کمكشان 

کنید که توانایی های خودشان را کشف کنند.
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اخبار
عضو مجمع نیروهای خط امام:

تشکل های اصلاح طلب 
قدرت مانور بالایی در انتخابات دارند

یک عضو مجمع نیروهای خط امام گفت: تشکل های رسمی اصلاحات قدرت 
مانور بالایی دارند و می توانند به جمع بندی و راهبردی های مشخص انتخاباتی 

برسند.
حمید قزوینی  با اشاره به وضعیت فعالیت های انتخاباتی اصلاح طلبان عنوان کرد: نزدیک 
به 20 سال است که شورای هماهنگی جبهه اصلاحات تشكیل شده و در انتخابات های 

مختلف همواره نقش کلیدی خود را ایفا کرده است.
این عضو مجمع نیروهای خط امام افزود: وظیفه این شورا ایجاد انسجام و ائتلاف بین 
اصلاح طلبان سراسر کشور است که همواره این وظیفه را به خوبی انجام داده و همچنان هم 
توانایی بالایی دارد تا با 20 سال تجربه در عرصه فعالیت های سیاسی کار ائتلاف و انسجام 
اصلاح طلبان در انتخابات مجلس دهم را بر عهده داشته باشد. عضو مجمع نیروهای خط 
امام خاطرنشان کرد: شورای هماهنگی از چند ماه قبل به شكل عملیاتی در حال بررسی 
ساز و کارهای انتخاباتی است. در همین راستا کمیته انتخابات شورای هماهنگی در حال 
حاضر کار تعامل و با همه گروه ها و تشكل های سیاسی را دنبال می کند که امیدواریم این 

ساز و کارها نهایتا به ائتلاف و ارائه لیست مشترک بینجامد.
قزوینی با بیان اینكه ما برای رسیدن به اجماع باید از تجربه های گذشته خود استفاده 
کنیم، گفت: به نظر می رسد تشكل های رسمی و شناسنامه دار اصلاحات، قدرت مانور 
بالایی برای فعالیت های انتخاباتی دارند و می توانند با تعامل با یكدیگر، به جمع بندی و 
راهبردی های مشخص انتخاباتی برسند. این فعال سیاسی اصلاح طلب در پایان خاطرنشان 
کرد: ما معتقدیم با توجه به اینكه اغلب گروه های اصلاح طلب با تنوع فكری در این 
شورای هماهنگی عضویت دارند، این شورا ظرفیت بالایی دارد و می تواند با ایجاد انسجام، 

اصلاح طلبان را در یک مجموعه واحد دور هم جمع کند.

عراقچی: 

فعلا تمدید مذاکرات در دستور کار نیست
 عضو ارشد مذاکره کننده  هسته ای کشورمان با بیان اینکه تغییر مواضع برخی 
کشورهای 1+5 بعد از مذاکرات لوزان کار را مقداری سخت تر کرده است، تأکید 
کرد: تمدید مذاکرات فعلا در دستور کار نیست و تیم مذاکره کننده تلاش می کند 

در تاریخ تعیین شده به جمع بندی برسد. 
سید عباس عراقچی، معاون وزیر خارجه و عضو ارشد تیم مذاکره کننده هسته ای 
کشورمان گفت: فعلا تمدید در دستور کار ما نیست بنای ما این است که در تاریخ تعیین 
شده به یک جمع بندی برسیم و اگر مقدور نشود، ممكن است کار ما چند روزی ادامه پیدا 

کند تا بشود جمع بندی کرد. 
عراقچی خاطرنشان کرد: به دنبال رسیدن به جمع بندی هستیم و در این دوره بنای 
تمدید به صورت ادوار قبلی را نداریم که چندین ماه تمدید بشود ولی ممكن است چند 
روزی نیاز باشد که کار ادامه پیدا کند . معاون وزیر خارجه در گفت وگو با العالم در خصوص 
میزان پیشرفت مذاکرات گفت: فكر می کنم در موقعیتی نیستم که از درصد پیشرفت 
خاص صحبت کنم به خصوص که کار در بعضی قسمتها کمی جلو رفته و در بعضی 

قسمتها کیفی جلو رفته است . 
برخی راه حل های لوزان پاسخگو نیست

وی در ادامه تأکید کرد: ما یک متن اصلی توافق داریم و چندین متن ضمیمه و در هر 
کدام از اینها یک مقداری کار جلو رفته است و نمی شود در مجموع الان جمع بندی کرد 
که چقدر کار جلو رفته است، ولی بخش نسبتا خوبی از کارها انجام شده است. قسمت 
زیادی از متنها نهایی شده است. البته آن قسمتهایی که باقی مانده ارزش کیفی و محتوایی 

خودش را دارد که باید در خصوص آنها توافق شود. 
عراقچی ادامه داد: الان اجازه بدهید مذاکرات روند خودش را طی کند، ما در خیلی از 
موارد در لوزان به راه حلهای خوبی رسیدیم و الان آن راه حلها پیاده می شود، ولی در بعضی 
موارد در لوزان به راه حل نرسیدیم و همچنین برخی راه حلهایی که در لوزان به آنها رسیدیم 
پاسخگو نیست به خصوص اینكه بعد از لوزان برخی از کشورهای 1+5 اظهاراتی داشتند و 
مواردی را مطرح کردند و تغییراتی در مواضع شان مشاهده شد و این یک مقدار زیادی کار را 
سخت تر کرده است. ما در حال بحث در این موارد هستیم و امیدواریم بتوان اینها را مجددا 

به یک نظم معقول درآورد تا انشاء ا... کار نگارش را در پی آن انجام داد.

رییس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام: 

ملت ایران در مذاکرات برنده است 
رییس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به 
مذاکرات هسته ای کشورمان و 1+5 گفت: باتوجه به چارچوبی که مشخص شده 
گفت وگوها ادامه می یابد و در هر حال ملت ایران برنده است؛ چه این که گفت 

وگوها زودتر و چه این که دیرتر به نتیجه برسد. 
به گزارش ایرنا ،علی اکبر ولایتی این مطلب را روز شنبه و در حاشیه دیدار قائم مقام 
وزیر امور خارجه کره جنوبی در جمع خبرنگاران بیان کرد. وی درباره حمایت رهبر معظم 
انقلاب از تیم هسته ای و عملكرد مذاکره کنندگان کشورمان گفت: مقام معظم رهبری از 
مذاکره کنندگان و تیم هسته ای حمایت کرده اند و مذاکره کنندگان نیز در چارچوبی که 

توسط ایشان ترسیم شده مذاکرات را ادامه داده و پیش می برند. 
ولایتی ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران در این خصوص بر مبنای اصول حرکت می 
کند و در چارچوب این اصول خواهان آن است که از انرژی صلح آمیز هسته ای و در 
راستای مقررات بین المللی استفاده کند.رییس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص 
مصلحت نظام تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران می خواهد در چارچوب مقررات بین 
المللی و بدون آن که تسلیم زیاده خواهی های طرف های مذاکرات شود، به کار خود ادامه 
دهد.وی یادآور شد: در روزها و هفته های اخیر دیده ایم که مقامات آمریكایی و برخی 

مقامات اروپایی اظهارات خارج از توافق را مطرح می کنند.

 کری: 

برای دستیابی به توافق امید هست 
جان کری وزیر خارجه امریکا پیش از شروع دیدارش با محمد جوادظریف 
گفت: موضوعات دشوار و کار سختی پیش رو داریم ولی برای دستیابی به توافق 

امید هست. 
وی که پشت میز مذاکره با ظریف و معاونانش نشسته بود رو به دوربین های خبرنگاران 
افزود: کارهای سخت زیادی داریم که انجام دهیم. یكسری مسائل سخت همچنان باقی 
است ولی امیدواریم.وزیر خارجه امریكا اظهار داشت: در مراحل نهایی تلاش هستیم تا 
ببینیم توافق نهایی ممكن است یا نه. فكر می کنم همه می خواهند توافق را ببینند.ظریف 
هم این سخنان را تایید کرد و گفت: من هم موافقم که باید سخت کار کنیم تا کار پیش 

رود. ما برای این رخداد مهم و برجسته مصمم هستیم و به کار ادامه می دهیم.

عضو شورای مرکزی کارگزاران:

نباید از جایگاه مجلس با انگیزه های 
سیاسی و شخصی هزینه کرد

عضو شورای مرکزی کارگزاران با بیان اینکه اصولگرایان مجلس از وزرا انتظار 
معجزه دارند،گفت: استیضاح های مکرر وزرا با انگیزه  سیاسی همراه است.

سید فاضل موسوی  با تاکید بر اینكه آنچه در کشور درحال وقوع است، حاصل سه دوره 
کار مجلس و دو دوره دولت اصولگراست،  گفت: به نظر می رسد دوستان اصولگرا در مجلس 
از وزرا انتظار معجزه دارند.نماینده اصلاح طلب مجلس هشتم خاطرنشان کرد: آقای روحانی 
یكی از نیروهای شاخص اصولگراست، اما با این تفاوت که او فردی واقع بین و آگاه به مسائل 
کشور است. اتفاقاً درصد قابل توجهی از وزرای دولت تدبیر و امید نیز خاستگاه اصولگرایی 
دارند. در شرایطی که دولت با مشكلات فراوان ناشی از سوءمدیریت دولت اصولگرای پیشین 
روبروست،  استیضاح های مكرر وزرا تنها می تواند با انگیزه های سیاسی ناصواب صورت بگیرد.

نماینده اصلاح طلب ادوار مجلس شورای اسلامی افزود: باتوجه به حضور قدرتمند 
اصولگرایان در دهه اخیر، در دولت و مجلس،  99 درصد هر آنچه در کشور شاهد هستیم را 
باید نتیجه عملكرد اصولگرایان دانست. در شرایطی که دولت با بدهی  725 هزار میلیاردی 
و 75 میلیون نفر حقوق  بگیر ناشی از سیاست های دولت نهم و دهم در بحث هدفمندی 

یارانه ها روبروست، اما هر روز خود را با استیضاح یكی از وزرای کابینه درگیر می بیند.
عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران با اشاره به 400 هزارمیلیارد تومان که دولت قبل 
برای طرح ها و پروژه های زیرساختی در نقاط مختلف کشور وعده داده بود،  تصریح کرد: 
متاسفانه برخی از نمایندگان مجلس در حوزه های انتخابیه خود برخلاف قانون، وعده هایی 
در خصوص ساخت  و ساز طرح های اجرایی می  دهند و هنگامی که این طرح ها عملی 
نمی شود، وزرا را تحت فشار قرار می دهند. این در حالی است که شان نماینده مجلس، 
قانون گذاری و نظارت بر اجرای طرح های دولتی است، نه بیان وعده ها و طرح های اجرایی 
در حوزه های انتخابیه مختلف.  از سوی دیگر باتوجه به وعده های بی پشتوانه فروانی که در 
دولت نهم و دهم شاهد بودیم،  اگر این دولت بخواهد نسبت به اجرای همان وعده ها اقدام 
کند، به صرف بودجه هنگفت، و بیش از 18 تا 20 سال کار بر روی این طرح ها نیاز است.

وی افزود: مجلس جایگاه ویژه ای دارد و کسی حق ندارد این جایگاه را برای انگیزه های 
سیاسی یا شخصی خود هزینه کند. اما همانطور که به روشنی پیداست، برخی جریان های 
خاص در مجلس در پی انگیزه های سیاسی ناصواب، طرح استیضاح هایی همچون آنچه 
در روزهای اخیر شاهد بودیم را مطرح می کنند. این فعال سیاسی اصلاح طلب با اشاره به 
زمزمه های طرح استیضاح وزیر راه و شهرسازی در مجلس،  خاطرنشان کرد: آقای آخوندی 
فردی لایق و البته صریح الهجه است که بی شک اگر دلسوزتر از بسیاری از نمایندگان 
مجلس نباشد، کمتر از آنان نیست و اگر امكان انجام طرحی باشد، در خصوص اجرای آن 
قول می دهد در غیر این صورت، صریحاً با آن طرح مخالفت می کند. به نظر می رسد مسائلی 

از این دست، موجب نوعی انتقام گیری سیاسی برخی نمایندگان از وی شده است.

حسینی صدر: 

تندروها می خواستند مذاکرات همین امروز متوقف شود
وزیر امور خارجه: 

زیاده خواهی نکنند، حتما به توافق می رسیم

 عضو فراکسیون رهروان ولایت مجلس شورای اسلامی 
می گوید: رئیس مجلس با تدبیر خاص خود توانست متن 
نهایی طرح الزام دولت به حفظ حقوق هسته ای را تعدیل 

کند.
موید حسینی صدر در خصوص طرح مجلس درباره الزام دولت 
به حفظ دستاوردها و حقوق هسته ای خاطرنشان کرد: آنچه که 
اخیرا تصویب شد به نظر می رسد دولت در کلیات با مجلس هم 
نظر است اما نكته مهم این است که آقای لاریجانی توانست به 

خوبی این مسئله را مدیریت کند.
وی افزود: در این طرح بیان شده است که این توافق ها در 
مغایرت با اصول کلان حاکم بر سیاست خارجی کشور و نظام 
نیست و موضوع نگران کننده ای در آن وجود ندارد و برخی 
تصمیمات کلان در اختیار رهبری است و طبق قانون اساسی 
نیز تمام موافقت های اقتصادی و سیاسی باید به تصویب مجلس 
برسد بنابراین، این موضوع روال طبیعی خود راطی می کند و من 
احساس نمی کنم که مشكلی در این خصوص وجود داشته باشد.

نماینده مردم خوی و چایپاره در مجلس تصریح کرد: البته عده 
ای در مجلس مواضع تندی دارند و نظرشان این است که مذاکرات 
همین الان باید متوقف شود اما غاطبه مجلس از دولت و تیم مذاکره 
کننده حمایت سنجیده و عاقلانه می کند و منافع کلان کشور را 
در نظر دارد و به ارتقای ایران اسلامی می اندیشد؛ هرچند که آن 
حق قانونی نیز همیشه محفوظ است که هر توافق باید در نهایت به 
تصویب مجلس برسد و این نصّ قانون اساسی است و کسی نمی 

تواند کم یا زیادش کند.
وی در پاسخ به این سئوال که در مجلس شاهد بودیم نمایندگان 
تندرو تلاش می کردند که این طرح به تصویب برسد، پس چگونه 
آن را به نفع دولت می دانید؟ گفت: کاملا درست است، آنها تلاش 
می کردند اما نظر شان در متن نهایی تامین نشد چون آقای 
لاریجانی با تدبیر خاص خود آن را تعدیل کرد و به نفع کشور شد.

حسینی صدر تصریح کرد: البته من خودم نظرم این است 
که که اگر صبر می کردیم و اجازه می دادیم که نتایج مذاکرات 
مشخص می شد و بعد از آن درباره این طرح تصمیم می گرفتیم، 
بهتر بود اما در عین حال عده ای نظرشان این است که آن موقع 
ممكن بود که دولت بگوید دیگر کار از کار گذشته است و من نمی 
توانم دبهّ کنم در حالیكه دبه کردن در عرف بین المللی مرسوم 
است وغربی ها بارها در همین فاصله دبه کردند. هرچند که ما هم 
نمی خواستیم دبه کنیم اما می توانستیم شفاف به طرف غربی 
بگوییم که در قانون اساسی ما جایگاه مجلس در این نوع تصمیم 

گیری ها محفوظ است.
این عضو فراکسیون رهروان ولایت همچنین با اشاره به نشست 
مشترک مجلس و دولت خاطرنشان کرد:این نشست ها اگر چه به 
صورت سنتی برگزار می شود اما من آن را بیشتر در جهت تحقق 
سخن مقام معظم رهبری مبنی بر همدلی و همزبانی دولت و ملت 
می دانم چراکه مجلس عصاره و مصداق ملت است و دولت هم که 
جای خودش را دارد و از این رو، این نشست  را با برکت می دانم که 

در آن گفتگوهای خوبی نیز انجام شد.

محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه گفت: اگر طرف 
مقابل آمادگی به رسمیت شناختن حقوق مردم ایران و 
انجام وظایف خود را داشته باشد و زیاده خواهی نکند، 

حتما به توافق خواهیم رسید.
و 30  وین، ظریف ساعت 9  از  ایرنا  به گزارش خبرنگار 
دقیقه صبح شنبه به وقت محلی در بدو ورود به وین - محل 
مذاکرات هسته ای ایران و گروه 1+5 ، لازمه رسیدن به یک 
توافق خوب را رعایت منافع و حقوق مردم ایران دانست و 
تاکید کرد که طرف مقابل باید به تعهدات خودش نسبت به 

برداشتن تمام تحریم ها عمل کند.
رییس تیم مذاکره کننده هسته ای ایران اظهار داشت: ما 
با هدف رسیدن به یک توافق که منافع و حقوق مردم ایران 
در آن رعایت شده باشد و برای همه دنیا توافق خوبی باشد، 
به وین آمدیم و مطمئنیم که اگر طرف مقابل آمادگی این را 
داشته باشد که حقوق مردم ما را به رسمیت بشناسد، وظایف 
خودش را انجام دهد یعنی برداشتن تحریم ها و همزمان با 
انجام دهد و زیادی خواهی  اقدامات خودش را  اقدامات ما، 

نكند حتما به توافقی خواهیم رسید که به نفع همه باشد .
ابراز امیدواری نسبت به رسیدن به یک توافق  با  ظریف 
خوب ادامه داد: ما با این دید به وین آمدیم که بتوانیم در چند 
روزه آینده با توجه به اینكه زمان مهم نیست و رسیدن به یک 

توافق خوب مهم است، به نتیجه خوب برسیم .
به گزارش ایرنا، وزیر امور خارجه در پاسخ به سوالی مبنی 

بر اینكه آقای جان کری در اظهاراتی گفته است که شرط 
ایران  که  است  این  نهایی  توافق  یا  توافق خوب  به  رسیدن 
به تعهدات بیانیه لوزان پایبند باشد، گفت: در لوزان نسبت 
به راه حل ها تفاهم کردیم و در مورد راه حل ها کار را ادامه 
می دهیم. آن چه ضروری است این است که طرف مقابل 
واقعیت ها را بپذیرد و بر اساس همان واقعیت ها کار خودش 

را انجام دهد.
ظریف تاکید کرد: برداشتن و متوقف کردن همه تحریم 
های از تعهدات طرف مقابل است و ما نیاز داریم که به صورت 
جدی، این تعهد را در طرف مقابل ببینیم؛ چون جمهوری 
به  را  کار  و  است  پایبند  خویش  تعهدات  به  کاملا  اسلامی 

پیش می برد.
ظریف که برای پیوستن به آخرین مرحله مذاکرات هسته 
ای ایران و گروه 1+5 تا ضرب الاجل 30 ژوئن )9 تیرماه( به 
وین پایتخت اتریش سفر کرده است، در فرودگاه بین المللی 
این شهر مورد استقبال 'سباستین کورتز' وزیر امور خارجه 

اتریش قرار است.
اتریش علاوه بر سوئیس، بارها میزبان مذاکرات هسته ای 

ایران و گروه 1+5 بوده است.
جان کری وزیر امور خارجه ایالات متحده آمریكا و طرف 

اصلی مذاکره کننده ایران نیز شب گذاشته وارد وین شد.
گفتنی است، ظریف و کری دیروز با یكدیگر مذاکراتی دو 

جانبه داشته اند.

گزارش: مریم فکری

این روزها بازار سكه تقریبا شرایط کم نوسانی را طی می کند 
و حتی در هفته های گذشته بیش از این که افزایش در رقم سكه 
را شاهد باشیم، مردم کاهش قیمت ها را لمس می کردند. این در 
شرایطی است که طی سال های گذشته مردم به عدم ثبات و حتی 
رشد شوک گونه قیمت ها عادت کرده و هر روز منتظر رشد قابل توجه 

قیمت ها بودند.
این موضوع به خصوص از سال 1391 به بعد منجر به شكل گیری 
بازار سفته بازی و دلالی شده بود و گاها دیده می شد که مردم پول های 
خود را از بانک ها خارج می کردند تا به جای سود حدود 20 درصد، با 

سودهای بالای 100 درصد روبه رو شوند.
گزارش های رسمی دولت نشان می دهد که در طول سال های 
1384 تا 1392 )دوره فعالیت دولت نهم و دهم(، یعنی از خردادماه 
1384 که محمود احمدی نژاد دولت نهم را از دولت اصلاحات تحویل 
گرفت تا خردادماه سال 1392 که دولت دهم را به حسن روحانی، 
رییس دولت یازدهم تحویل داد، قیمت سكه 116 هزار و 988 تومان 
به یک میلیون و 266 هزار و 872 تومان افزایش پیدا کرده است. این 
نشان می دهد که در طول 8 سال فعالیت دولت احمدی نژاد، قیمت 

سكه 982.9 درصد رشد پیدا کرده است.

سال 1384 و رشد 28,2 درصدی قیمت سکه
بررسی تغییر و تحولات بازار سكه حاکی از آن است که قیمت 
سكه در طول 9 ماهه اول فعالیت دولت نهم 28.2 درصد گران شد. 
به عبارتی، در حالی که سكه در خردادماه 1384 به طور متوسط 
116 هزار و 988 تومان قیمت داشت، در اسفندماه رقم آن به 150 

هزار و 78 تومان افزایش یافت.
گزارش های بانک مرکزی همچنین نشان می دهد که متوسط 
قیمت سكه تمام بهار آزادی در سال 1384 رقمی بالغ بر 122 هزار 

و 850 تومان بوده است.

افزایش 87,7 درصدی قیمت سکه در دولت نهم
در سال های بعد دولت احمدی نژاد نیز روند افزایشی قیمت سكه 
ادامه داشت؛ تا جایی که آمارها نشان می دهد که طی 4 سال اول 
دولت محمود احمدی نژاد قیمت سكه حدود 87.7 درصد افزایش 

پیدا کرد.
اعداد و ارقام بانک مرکزی از متوسط قیمت سكه در خردادماه 
در  آزادی  بهار  تمام  قطعه سكه  هر  که  نشان می دهد   1388
خردادماه سال 1388 و در زمان انتخاب رییس دولت دهم، به 
طور متوسط 219 هزار و 626 تومان قیمت داشته است. این 
موضوع، به نوعی حرکت صعودی قیمت سكه در بازار را نشان 

می دهد.
بر این اساس، روند قیمتی سكه تمام بهار آزادی در دولت نهم 
نمایانگر آن است که سكه در سال 1384 به طور متوسط 122 هزار 
و 850 تومان، در سال 1385 حدود 167 هزار و 955 تومان، در 
سال 1386 حدود 190 هزار و 678 تومان، در سال 1387 حدود 
231 هزار و 642 تومان و در سال 1388 حدود 246 هزار و 616 

تومان بوده است.

اوج افزایش قیمت سکه در سال 1391
شاید سال 1391 را بتوان نقطه جوش قیمت سكه دانست؛ 
بهای  این سال  بررسی قیمت ها نشان می دهد که طی  چراکه 
سكه حدود 73.2 درصد افزایش پیدا کرد. براساس گزارش ماهانه 

اقتصادی، هر قطعه سكه تمام بهار آزادی در سال 1390 به طور 
متوسط 588 هزار و 991 تومان قیمت داشت که این رقم در سال 

1391 به حدود یک میلیون و 20 هزار و 619 تومان افزایش 
یافت. این گزارش از متوسط قیمت ها در سال 1392 نیز رقم یک 
میلیون و 46 هزار و 326 تومان را بابت بهای سكه تمام بهار آزادی 

نشان می دهد.

مقایسه دو سال اول دولت احمدی نژاد با دولت روحانی
در این میان، مقایسه دو سال اول عملكرد دولت احمدی نژاد با 

دولت روحانی نشان می دهد که در دو سال اول دولت نهم قیمت 
سكه تمام بهار آزادی از خردادماه 1384 تا خردادماه 1386 از حدود 
116 هزار و 988 تومان به حدود 169 هزار و 20 تومان افزایش 
پیدا کرده است. این تفاوت قیمت ها طی دو سال اول فعالیت دولت 
احمدی نژاد، موید رشد 44.4 درصد قیمت سكه تمام بهار آزادی 

است.
این در حالی است که طی دو سال فعالیت دولت یازدهم 
نه تنها با رشد قیمت سكه روبه رو نبودیم، بلكه قیمت ها نیز کاهش 
یافته است. براساس گزارش بانک مرکزی، متوسط قیمت سكه 
در خردادماه 1392 و در هنگام انتخاب حسن روحانی به عنوان 
رییس دولت یازدهم یک میلیون و 266 هزار و 872 تومان بود، 
اما این رقم در پایان خردادماه 1394 به حدود 910 هزار و 500 
البته آماری که از خردادماه 1394 اعلام  تومان کاهش یافت. 
اطلاع رسانی  شبكه  که  است  قیمتی  آرشیو  براساس  می شود، 
اتحادیه طلا، جواهر و سكه تهران اعلام می کند؛ چراکه هنوز 
گزارش بانک مرکزی از متوسط قیمت سكه در خردادماه امسال 

منتشر نشده است.
به هرحال، با توجه به این اعداد و ارقام از خردادماه سال 1392 تا 
خردادماه 1394، می توان گفت در دوره فعالیت دولت روحانی، قیمت 

سكه 39.1 درصد کاهش یافته است.

بررسی کنید که اعضای هیات مدیره شرکت های سهام 
عدالت که در31 شکل گرفته اند، چقدر حقوق می گیرند؟ 
این سئوال است که چرا در برخی برهه های زمانی در دولت 

قبلی این سهام سود داد و بعد این سود دهی تعطیل شد!
مهدی پازوکی می گوید: هرگونه انحصار در اقتصاد فسادآور 

است و موجب توسعه نیافتگی می شود.
مهدی پازوکی در ادامه سخنان خود درباره بررسی ریشه های 
فساد در اقتصاد گفت: من اعتقاد دارم ریشه بیشتر مفاسد، اقتصاد 
دولتی است؛اما این بدان معنی نیست که بخش خصوصی مشكل 

ندارد.
او با بیان اینكه تولید ناخالص داخلی ایران )GDP ( براساس 
برابری قدرت خرید) PPP ( حدود هزار دلار است و این عدد در 
ژاپن 5 هزار دلار است،تصریح کرد: این درحالی است که مثلا تعداد 
شعب بانكی در ژاپن نصف ایران است.واقعا این میزان شعبه بانک 
چه کمكی به توسعه اقتصاد می کند؟ درحالی که  تعداد زیاد شعب 

بانكی به عدم شفافیت  و فساد منجر می شود.
وی ریشه فساد را اقتصاد دولتی و رانتی ذکر کرد و خاطرنشان 
کرد: هرگونه انحصار در اقتصاد فساد به دنبال خواهد داشت،زیرا 
آگهی مناقصه شرکت مخابرات  انحصار است؛اخیرا"  رانت خود 
منتشر شده ،این آگهی از نظر من مشكوک است! من به عملكرد 
آقای پژویان زمانی که ایشان رییس شورای رقابت بود متعرض بودم 

چون واگذاری شرکت مخابرات براساس اصول رقابتی نبود.
این کارشناس اقتصادی معتقد است که اگرفعالیت و واگذاری 
مخابرات انحصار وجود نداشت، رقابت واقعی در حوزه مخابرات 
شكل می گرفت. بنابراین این اقتصاد دولتی است که سبب شده 

خصوصی سازی واقعی در ایران شكل نگیرد.
پازوکی با اشاره به عملكرد دولت نهم و دهم ،عنوان داشت: 
اینكه می گویم آقای احمدی نژاد کشور را به سمت فساد برد،نمونه 
اش داستان سهام عدالت است؛ بررسی کنید که اعضای هیات 
مدیره شرکت های سهام عدالت که در31 شكل گرفته اند، چقدر 
حقوق می گیرند؟ این سئوال است که چرا در برخی برهه های 

زمانی در دولت قبلی این سهام سود داد و بعد این سود دهی 
تعطیل شد! به گفته وی سهام عدالت 6 سال است که یک ریال 
سود نداده است.درحالی که اگر در اقتصاد شفافیت باشد،علت سود 

ندادن مشخص می شود.
شكل گیری طبقه جدید اجتماعی با کمک فساد در اقتصاد

وی با بیان اینكه فساد اقتصادی سبب شده تا یک طبقه جدید 
در کشور بوجود بیاید،گفت:این طبقه جدید دغدغه تولید ملی را 
ندارد و حتی بخشی از پول خود رابه خارج از کشور انتقال داده 
است؛ سرآمد این طبقه جدید هم پدیده بابک زنجانی بود.متاسفانه 
هنوز این  شبهه وجود دارد که بخش از پشتیبانان بابک زنجانی 

مسئولیت دارند و تا روزی که افشا نشوند ریشه فساد خشكیده 
نخواهد شد.

این اقتصاددان تاکید کرد: باید این سیستم غلط اصلاح شود،زیرا 
سلامت یک جامعه عامل  توسعه یافتگی است.

برنامه ریزی  و  انحلال سازمان مدیریت  به علل  ادامه  او در 
کشور در دولت نهم اشاره کرد و یادآورشد: آقای احمدی نژاد به 
کارشناسان سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور، سكه می داد که 
سازمان را ترک کنند! زیرا کارشناسان سازمان مدیریت و برنامه 
ریزی در جلسات دولت با علم و اطلاعات و آمار که ابزار این سازمان 

است، حرف می زدند و رییس دولت خوشش نمی آمد.

پازوکی با بیان اینكه دولت قبل نیروهای کارآمد را از سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی کشور دور کرد،گفت: هزاران میلیارد پول 
هزینه مطالعه توسعه اقتصاد اسلامی شد،برای این کار موسسه 
تحقیقاتی ایجاد شد،اما امروز مشخص نیست عملكرد این موسسه 
چیست؟ من امروز به عنوان یک شهروند مدعی ام که نتیجه این 

تحقیقات درباره اقتصاد اسلامی چه شد؟
او با تاکید براینكه تفكر آقای احمدی نژاد و حامیانش آینده را 
تیره و تار نشان می دهند،گفت:درحالی که آینده ایران فوق العاده 
زیباست.حداقل 10 الی 12 سال آینده نسل جدید به دلیل تحولی 

که در آی تی بوجود آمده نسل پیشرویی خواهد بود.
این اقتصاددان با تاکید براینكه اقتصاد و حقوق  هر دو علم 
محسوب می شوند و در ارتباط با یكدیگر هستند،خاطرنشان کرد: 
سئوالم از قوه قضاییه این است که آقای مرتضوی که از دانشگاه 
آزاد یكی از شهرستانهای یزد لیسانس گرفته، چگونه همسرشان 
9 میلیارد تومان وثیقه برای آزادی موقت وی تهیه کرده است؟ 
از کجا آورده؟ این حق من است که بپرسم.این مسایل شفافیت 

اقتصاد توامان است .
پازوکی ازدیگر ریشه های فساد را  فرارهای مالیاتی ذکر کرد و 
گفت: قرار بود در برنامه چهارم که آقای احمدی نژاد آن را قبول 
نداشت، نیمی از درآمد کشور از مالیات تامین شود که این اتفاق 
نیفتاد.در برنامه پنجم که دولت ایشان نوشت،این موضوع مجددا 
مورد تاکید قرار داد اما نتیجه چه شد؟ نتیجه این بود که بنا به گفته 
رییس سازمان مالیاتی دولت قبلی 25 درصد تولید ناخالص داخلی 

GDP فرار مالیاتی داریم؛این عدد یعنی 250 میلیارد تومان!
این عدد  بودجه عمرانی کشور حتی نصف  تمام  افزود:  وی 
هم نمی شود،اما به این راحتی فرار مالیاتی صورت می گیرد.باید 
مشخص شود که چه کسانی مالیاتی نمی دهد ؟ درحالی که باید 

کسی که درآمد دارد، مالیات بدهد.
پایان دولت حسن روحانی شاخص های  اگر  ادامه داد:  وی 
برسد،باید  خاتمی  آقای  دولت  آخر  های  شاخص  به  اقتصادی 

مجسمه آقای روحانی را بسازند!

احمدی نژاد سکه را با چه قیمتی تحویل گرفت و با چه قیمتی به روحانی تحویل داد؟

سکه ای که خاطره شد 

مهدی پازوکی: به کارشناسان سازمان مدیریت سکه دادند،از سازمان بروند 

اگر روحانی بتواند شاخص های اقتصادی را به آخر دولت خاتمی برساند باید مجسمه اش را بسازند
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سرور بانوان دو جهان، چهار بانو هستند: 
خديجه بنت خويلد، فاطمه بنت محمد، آسيه بنت 

مزاحم و مريم بنت عمران.
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جهانگیری فعالیتی در اینستاگرام ندارد
گفته می شود: دفتر معاون اول رئیس  جمهور با صدور اطلاعیه ای صفحه منتسب به اسحاق 
جهانگیری در اینستاگرام را تكذیب کرد. متن این اطلاعیه به شرح ذیل است: در پی درج مطلبی در شبكه 
اجتماعی اینستاگرام به نقل از معاون اول رییس جمهور در خصوص واگذاری تیم های فوتبال پرسپولیس 
و استقلال، که واکنش برخی افراد از جمله یكی از متقاضیان خرید باشگاه پرسپولیس را به همراه داشت، 
دفتر معاون اول رییس جمهور به اطلاع می رساند که دکتر جهانگیری هیچگونه فعالیتی تاکنون در شبكه 
اجتماعی یاد شده نداشته و صفحه ای که با نام ایشان در اینستاگرام می باشد، توسط یكی ازعلاقمندان 
که شناختی از ایشان نداریم، ایجاد شده است و تابحال تصاویری را با استفاده از منابع سایت های مختلف 
منتشر کرده است. در این اطلاعیه، تاکید شده که اخبار و مطالب مرتبط با معاون اول رییس جمهور به 

صورت رسمی در پایگاه اطلاع رسانی وی با آدرس: www.fvpresident.ir منتشر می شود.

واکنش اژه ای به ادعای بازداشت زریبافان و ملک زاده
گفته می شود: محسنی اژه ای گفت: خبر بازداشت ملک زاده و زریبافان صحت ندارد. حجت الاسلام 
محسنی اژه ای در جمع خبرنگاران اظهار داشت: اخبار منتشر شده درباره بازداشت محمدشریف ملک زاده 
صحت ندارد. وی همچین بازداشت زریبافان را نیز تكذیب کرد. محسنی اژه ای در پاسخ به سوالی درباره 
هجمه به دستگاه قضایی گفت: برخی از این موارد صرفا انتقاد است که در این زمینه حرفی نداریم اما اگر 
این اقدامات و حرف ها خارج از چارچوب و مواضع قانونی باشد خودشان ضرر می کنند، زیرا اگر قوه قضاییه 

با صلابت و قدرت نباشد، به ضرر مردم تمام می شود.

تایید خبر شهادت دو ایرانی در انفجار کویت
گفته می شود: سخنگوی وزارت امور خارجه شهادت دو ایرانی مقیم کویت در حمله انتحاری به 
مسجد امام صادق )ع( این کشور را تأیید کرد. مرضیه افخم گفت: بر اساس خبری که به تایید منابع 
رسمی سفارت جمهوری اسلامی ایران در کویت به ما رسیده است، شهادت دو ایرانی در حمله تروریستی 
به مسجد امام صادق)ع( صحت دارد. وی افزود: متاسفانه دو تن از هموطنان که مقیم کویت بوده اند در 

اقدام تروریستی - انتحاری روز جمعه به شهادت رسیدند.

آیا از پرونده دکل گم شده رمزگشایی می شود؟
گفته می شود: وزیر نفت در حالی هفته گذشته موضوع گم شدن دکل نفتی 78 میلیون دلاری را 
تایید کرد و از پیگیری ویژه این وزارتخانه خبر داد که ماه ها از انتشار خبر ورود مجلس شورای اسلامی، 
سازمان بازرسی و دیوان محاسبات به پرونده می گذرد اما همچنان خبری از نتیجه این پیگیری ها و چند 

و چون پیشرفت در این پرونده منتشر نشده است.

شهرداری هم مشتری سرخابی ها شد
گفته می شود: رئیس کمیسیون سلامت شورای شهر تهران نسبت به پیشنهاد برخی از اعضای 
شورا برای خرید دو باشگاه استقلال و پرسپولیس واکنش نشان داد. رحمت ا... حافظی در گفت وگو با 
ایسنا، در مورد پیشنهاد مطرح از سوی چند تن از اعضای شورای شهر مبنی بر ورود شهرداری تهران به 
مزایده خرید دو باشگاه پرسپولیس و استقلال گفت: با فضای حاکم در شورای شهر و شهرداری به نظر 
می رسد این پیشنهاد خوبی نیست. وی با بیان اینكه شهرداری برای پرداخت مطالبات پیمانكاران خود 
دچار مشكل است و هراز چندگاهی، مصوبه به شورا می آورد تا بدهی های معوق چندساله پیمانكاران را 
پرداخت کند، گفت: در این فضا چطور ممكن است که شهرداری وارد فضای باشگاه داری شود؟ حافظی 
این گونه پیشنهادات را مانورهای سیاسی و انتخاباتی دانست و گفت: سازوکار مناسبی برای تحقق این 
پیشنهاد وجود ندارد و از آنجایی که زمینه های لازم برای تحقق این وعده وجود ندارد بعید می دانم اعضای 
شورای شهر نیز این موضوع را بپذیرند. پیش از این حجت السلام والمسلمین امرودی، معاون اجتماعی 
شهرداری در واکنش به این پیشنهاد عنوان کرده بود که شهرداری وظیفه توسعه ورزش همگانی را دارد 
و اگر شورای شهر در خصوص ورود شهرداری به ورزش قهرمانی و باشگاهی مصوبه ای ابلاغ کند؛ این 

مهم تحقق می یابد.

موج جدید ابطال کارت های پایان خدمت
گفته می شود: شنیده شده است کارت پایان خدمت چند بازیكن فوتبال که شامل بازیكنان لیگ 
یكی و همچنین لیگ برتری هستند، باطل شده است. به گزارش ورزش سه، پس از سونامی اولیه که از 
قبل شروع فصل قبل شروع شده است و کارت های بازیكنان سرشناسی چون مهرداد پولادی، سروش 
رفیعی، علی حمودی، شجاع خلیل زاده، بختیار رحمانی، آرش افشین و تعداد کثیر دیگری از بازیكنان 
فوتبال، این بار یک سونامی دیگری در همین زمینه در راه است. شنیده می شود که کارت پایان خدمت 
چند بازیكن دیگر که شامل بازیكنان لیگ یكی و حتی لیگ برتری نیز باطل شده است و این بازیكنان نیز 

باید در دو فصل آینده فوتبال خود را در تیم های نظامی ادامه دهند.

دلیل عجیب برای اسیدپاشی لرستان
گفته می شود: روز گذشته در اخبار آمده بود، فردی در استان لرستان روی یک مادر و دختر اسید 
پاشیده است. پس از دستگیری فرد اسیدپاش، فرمانده انتظامی استان لرستان با اشاره به انجام بازجویی 
از متهم گفت: این فرد که از مدتی قبل از همسرش نیز متارکه کرده است در اظهارات خود ادعا کرد که 
همسر برادرش با خواندن ورد و دعا باعث جدایی او از همسرش شده و قصد انتقامجویی داشته است و 
البته اظهارات ضد و نقیض دیگری را نیز به زبان آورد که در مجموع برای وی پرونده ای در این خصوص 

تشكیل شده و متهم برای ادامه روند رسیدگی به جرم روانه دادسرا شد.

حمله سرخابی به اینستاگرام روحانی
به  مربوط  روحانی  حسن  ایران  رئیس جمهور  اینستاگرامی  پست  آخرین  شود:  می  گفته 
دیدار او با احزاب سیاسی است؛ دیداری که در آن از طیف های مختلف سیاسی حضور داشتند و 
سخنرانی هم کردند. پای این پست سیاسی که تا شب پنج شنبه نزدیک به 10 هزار لایک داشت 
نزدیک به 1800 کامنت منتشرشده بود که اکثراً مربوط به هواداران پرسپولیس و استقلال است. 
هرچند مراسم افطاری رییس جمهور بسیار خبرساز شده و نقل هایی از آن میهمانی به خبرهای 
اول خبرگزاری ها تبدیل شده اما پست اینستاگرامی رییس جمهور با هجوم هواداران پرسپولیس 
و استقلال مواجه شده. هجومی که پرسپولیسی ها آن ها را شروع و در ادامه پای همان پست با 

استقلالی درگیری لفظی پیدا کرده اند.

پیش بینی عضو مؤتلفه درباره مذاکرات
گفته می شود: حمیدرضا ترقي، عضو شوراي مرکزي حزب مؤتلفه اسلامي در گفت وگو با آریا گفت: 
از قرائن این گونه استنباط مي شود، هرچند بخش اعظم مذاکرات نهایي شده و به نتیجه رسیده، مسائل 
مهمي هنوز مانده که به بحث نیاز دارد لذا براي رسیدن به آن چهارچوبي که مقام معظم رهبري در چند 
شب گذشته اشاره داشتند قدري به زمان بیشتري نیاز دارد بنابراین به نظر مي رسد طرفین ناگزیر باشند 
زمان مذاکرات را تمدید کنند.وي افزود: با توجه به مقاومت هایي که در طرف مقابل براي پذیرش شرایط 
ایران وجود دارد ممكن است مذاکرات تا شهریور تمدید شود.این فعال سیاسي اصولگرا اظهار داشت: به 
طور طبیعي ایران و 1+5 هیچ کدام حاضر به پذیرش باخت نیستند بنابراین حداقل چیزي که به دست 
خواهد آمد همان برد-برد است ایران تا الان نشان داده از مواضع خودش کوتاه نمي آید و اگر طرف مقابل 

هم به کف خواسته هاي خودشان نرسند بعید است توافق را امضا کنند.

بستنی هایی که آلوده به وبا هستند!
گفته می شود:  کارشناس مسئول بهداشت محیط با هشدار در خصوص خریداری موادی مانند 
بستنی و فالوده از دستفروشان اظهار کرد: احتمال انتقال بیماری هایی مانند وبا از طریق این مواد بسیار 
بالاست.به گزارش ایسنا، بهمن خدادادیان در خصوص خریداری بستنی و فالوده از دستفروشان و افراد 
دوره گرد هشدار داد و اظهار کرد: این افراد صلاحیت بهداشتی وتعهد کاری نداشته و خرید مواد خوراکی 

مانند بستنی و فالوده از آنها می تواند عوارض بهداشتی خطرناکی به همراه داشته باشد.

   
نامحرمانه

مراسم معارفه سرپرست استانداری قم، روز شنبه 
با حضور محمدحسین مقیمی معاون و قائم مقام وزیر 
کشور در امور سیاسی و جمعی از مدیران استانی 

برگزار شد.
صالحی منش قم را در مسیر توسعه قرار داد

معاون و قائم مقام وزیر کشور در امور سیاسی در این 
مراسم ، همدلي و همزباني به وجود آمده در استان قم طي 
دو سال اخیر را مورد توجه قرار داد و گفت: این مسئله 
موجب جهش بسیار خوب قم در زمینه هاي مختلف از 

جمله امنیتي، عمراني و فرهنگي شده است.
محمدحسین مقیمی با اشاره به حساسیت و اهمیت 
استان قم اظهار کرد: همه ي تلاش وزارت کشور این بود 
که انتخاب سرپرست جدید استانداري قم هر چه زودتر 
انجام شود. وی ضمن قدرداني از خدمات حجت الاسلام 
والمسلمین صالحي منش، از وي به عنوان فردي سختكوش 
و خوشرو و از استانداران بسیار خوب دولت تدبیر و امید یاد 
کرد و گفت: آثار خدمات حجت الاسلام صالحي منش براي 

مردم قم مشهود است.
وی افزود: یكی از نشانه های این گفتار فعالیت هدفمند 
و آرامش فعالیت های مختلف در استان قم است که این 
استان امروز به یكی از استان های فعال در کشور مبدل شده 
که رشد سریع خود را در حوزه های مختلف ادامه می دهد.

وی با اشاره به جایگاه معنوی، علمی و سیاسی مهم استان 
قم گفت: همچنین حجت الاسلام بنایی که معاونت سیاسی 
استانداری قم را به عهده داشتند نیز از مدیران با اخلاق، 
متعهد و سخت کوش استان بودند که قطعا پس از بازگشت 
استاندار از مسافرت از خدمات این دو مدیر کوشا، دلسوز 
و متعهد قدردانی خواهد شد. مقیمی بیان کرد: سرپرست 
جدید استانداری قم در پست جدید از امروز فعالیت خود را 
آغاز می کند و امیدواریم مدیران استان همانگونه که با حجت 
الاسلام و المسلمین صالحی منش همكاری داشتند با وی 
نیز نهایت همكاری را داشته باشند تا امور مرتبط با استان به 

بهترین شكل ممكن انجام شود.
وی گفت: قم جایگاه و ارزش بسیاری بالایی در کشور 
و جهان تشیع و جهان اسلام دارد که وجود مضجع شریف 
حضرت فاطمه معصومه)س( و حضور مراجع عظام تقلید در 
استانی که شاهراه مواصلاتی کشور است، قم را به یكی از 

مهمترین استانهای کشور مبدل کرده است.
و  مردم  توقعات  سطع  داد:  ادامه  کشور،  وزیر  معاون 
استان  و  این شهر  مسوولین در خصوص رفع مشكلات 
بسیار بالاست و امیدوارم کمبودهایی که در این استان وجود 
داشته است در مدت فعالیت مدیران جدید به بهترین شكل 

رفع شود. مقیمی بیان کرد: البته فعالیت های بسیار خوب 
و بزرگی در این استان انجام شده است ولی امیدواریم با 
نگاهی که رهبرمعظم انقلاب و شخص دکتر روحانی رییس 
جمهوری به قم دارند )که همگان بر میزان علاقه خاص و 
ویژه رییس جمهوری به قم نیز آگاه هستند( بتوان ظرفیت 

های این استان را پیش از گذشته شكوفا کرد.
وی گفت: سرپرست جدید استانداری نیز به دلیل تجربه 
و علاقه ای که به استان دارند قطعا می توانند منشا خدمات 
ماندگاری در زمان انجام مسوولیت خود در این استان داشته 

باشند.
قائم مقام وزیر کشور سرپرست جدید استان قم را از 
نزدیک ترین افراد و از مشاوران عالی وزیر کشور دانست و 
برای موفقیت وی در این پست جدید آرزوی توفیق کرد و 
حكم وزیر کشور به فریدن همتی مشاور ارشد وزیر کشور با 

حفظ سمت بعنوان سرپرست استانداری قم را تقدیم کرد.
مقیمی در پایان ابراز امیدواری کرد تا روز به روز شاهد 
پویایی بیشتر استان و عدم توقف فعالیت ها در سطوح 

مختلف باشیم .
نیازهای قم با تجمیع توانمندی نیروهای انسانی 

دستگاه ها مرتفع می شود
سرپرست استانداری قم نیز در این مراسم گفت: با تجمیع 

توانمندی های نیروی انسانی دستگاه های اجرایی می توانیم 
بخش قابل توجهی از نیازهای استان را پوشش دهیم.

فریدون همتی با اشاره به جایگاه خاص قم، وجود بارگاه 
حضرت معصومه )س( و مرکزیت حوزه های علمیه جهان 
تشیع را از ویژگی های منحصر بفرد این شهر مقدس ذکر 
کرد و افزود: خدمت به مردم شریف قم و خانواده های معظم 
شهدا توفیقی الهی است. وی با اشاره به اینكه با کنار هم قرار 
دادن نیروهای موفق، استعداد، نیت پاک و همدلی می توان 
نبود امكانات و تجهیزات را جبران کرد اظهار داشت: اگر 
هر فردی در مسئولیت خود عملكرد درستی داشته باشد، 
مردم از او به عنوان فردی موفق یاد می کنند. همتی در 
ادامه اجرای منویات رهبر معظم انقلاب و برنامه های دولت 
تدبیر و امید در استان قم را بسیار مهم برشمرد و افزود: این 
مسئله بدون همدلی دولت و مردم میسر نخواهد شد. وی 
با تأکید بر تقویت همگرایی و همدلی میان اقشار مختلف 
جامعه اسلامی تصریح کرد: برآیند نزدیكی دل ها به یكدیگر 
و مجاهدت مسئولان، خدمت به مردم است. وی در بخش 
دیگری از سخنان خود بابیان اینكه حجت الاسلام والمسلمین 
محمدصادق صالحی منش اقدامات مناسبی را در استان 
از  با استفاده  ابراز امیدواری کرد که  انجام داده است  قم 

ظرفیت های استان آینده مناسبی برای قم رقم بخورد.

قائم مقام وزیر کشور در مراسم معارفه سرپرست استانداری قم:

صالحی منش قم را در مسیر توسعه قرار داد
نکته

نامه وارده

اخبار

»صالحی منش« در اینستاگرام خود نوشت

اگر خون دل بود، ما خورده ایم
حجت الاسلام والمسلمین محمد صادق صالحی منش استاندار 
سابق قم در پیامی که در صفحه اینستاگرام خود منتشر کرد، از مردم 

قم تقدیر و تشکر کرد.
در این پیام آمده است:

سراپا اگر زرد و پژمرده ایم / ولی دل به پاییز نسپرده ایم
 چو گلدان خالی لب پنجره / پر از خاطرات ترک خورده ایم

 اگر داغ دل بود، ما دیده ایم / اگر خون دل بود، ما خورده ایم
دلی سر بلند و سری سر به زیر / از این دست عمری به سر برده ایم

هر چند سلام سرآغاز خداحافظی است، ولی بگذارید این خداحافظی به 
امید در پیش بودن سلامی نو باشد.

اکنون که شاید قرعه برای خدمت در سنگری دیگر برای اینجانب فراهم 
گردیده است، فرصت را مغتنم شمرده و به پاس لطف بی دریغتان در مدت 
مسئولیتم، از همه شما سپاسگزاری می نمایم. با اذعان به این حقیقت که آنچه 
محقق شده، لطف پروردگار و آنچه مانده، بضاعت ناچیز این بنده بوده است، 
همه شما دوستان صمیمی ام را، به خدا می سپارم و صمیمانه درخواست دارم 

قصور و کاستی هایم را با دیده رحمت در این ماه مبارک، بر من ببخشایند.
در سایه عنایات امام عصر )عج(، برای همگی آرزوی توفیق و سربلندی از 

درگاه ایزد منان را دارم.

برای تجزیه ناحیه 4 
نظرسنجی کنید

بین  در  ناحیه 4  تجزیه  بر  مبنی  زمزمه هایی  که  است  وقتی  چند 
فرهنگیان به گوش می رسد. زمزمه هایی که بسیاری از فرهنگیان ناحیه 4 
بیم از عملیاتی شدن آن دارند. در همین راستا لازم است جهت تنویر افكار 
جامعه بزرگ فرهنگیان برای تجزیه ناحیه 4 یک سایت نظرسنجی فعال 
گردد. چراکه تاکنون هیچ گونه اطلاع رسانی در سطح روابط عمومی اداره 
کل آموزش وپرورش و ناحیه 4 قم برای اطلاع رسانی این اقدام مهم صورت 
نگرفته است و حق فرهنگیان شاغل در ناحیه 4 به طورکلی نادیده انگاشته 
شده است. متأسفانه در حال حاضر تمام تصمیمات در اتاق های دربسته و در 
سطح مدیران ارشد اداره کل و ناحیه 4 انجام می پذیرد و فعال شدن این سامانه 
موجب می گردد که فرهنگیان در آینده خود سهیم باشند و از ایجاد تنش و 

ایجاد روحیه یاس و ناامیدی جلوگیری گردد.
بر اساس قوانین و دستورالعمل های وزارت آموزش وپرورش، فرهنگیان در 
هنگان نقل وانتقال باید در سامانه نقل و انتقالات وزارتخانه درخواست خود را 
ثبت کنند. با توجه به اینكه در زمان تجزیه ناحیه 4 حدود یک سوم فرهنگیان 
نزدیک به هزار نفر باید به ناحیه یک منتقل شوند، باید وارد این سامانه شده 
و درخواست خود را ثبت کنند. درخواست کتبی و رضایت فرهنگیان یكی از 

ضروریات این نقل وانتقال می باشد.
بر همین اساس اگر تجزیه ناحیه 4 بدون هماهنگی معلمان انجام شود، این 
کار زیر پا گذاشتن حق فرهنگیان است و آنان می توانند از طریق دیوان عدالت 

اداری حق وحقوق خود را مطالبه کنند.
از سوی دیگر مسئولان آموزش وپرورش استان قم تجزیه ناحیه 4 را در 
راستای افزایش کیفیت آموزشی می دانند، یعنی می گویند اگر تعداد دانش 
آموزان این منطقه کم شود، در کیفیت آموزشی تأثیر خواهد گذاشت. سؤال 
اینجاست مگر در حال حاضر با توجه به اینكه تعداد دانش آموزان ناحیه یک 
تقریباً نصف تعداد دانش آموزان ناحیه 4 می باشد، در این منطقه افزایش 
کیفیت آموزشی رخ داده است. ناحیه 4 قم در کیفیت مسائل آموزشی نظیر 
کنكور، امتحانات نهایی، شرکت در جشنواره ها و قبولی نخبگان حرف اول را 

در سطح استان می زنند.
آیا با افزایش دو برابری آمار ناحیه یک و افزایش محدوده جغرافیایی این 
ناحیه، کیفیت آموزشی محقق می گردد. شایسته است به جای تجزیه ناحیه 
4 برای کمک به مردم منطقه پردیسان، حداقل یک نمایندگی در این منطقه 

فعال گردد.
جمعی از فرهنگیان قم

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم خبر داد: 

راه اندازي سیستم مدیریت هوشمند 
پسماندهاي عمراني و ساختماني

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم از راه اندازي 
سیستم مدیریت هوشمند پسماندهاي عمراني و ساختماني در آینده 

اي نزدیک خبر داد.
 سید عبدا... میرابراهیمي،  در سخناني با اشاره به راه اندازي سیستم 
مدیریت هوشمند پسماندهاي عمراني و ساختماني، اظهار کرد:  سازمان 
مدیریت پسماند با توجه به لزوم مدیریت پسماندهاي عمراني و ساختماني 
اقدام به عقد قرارداد با پیمانكار بخش خصوصي جهت تولید نرم افزار مدیریت 

اینگونه پسماندها کرده است.
 به گفته وي، نرم افزار مذکور مبتني بر ویندوز طراحي شده و داراي بانک 

اطلاعاتي از نوع  sql server 2008  است.
جلوگیري  از تخلفات در هر مرحله عملیات خاک برداري، حمل و تخلیه 
پسماندها، واگذاري محل هاي تخلیه مجاز براساس قرارداد به پیمانكاران 
واجد شرایط و ملزم نمودن آنها به حسن اجراي مقررات و مفاد قرارداد 
اینگونه  به تخلفات و مدیریت  در محل هاي دفع پسماند و رسیدگي 
پسماندها از اهداف کلي سیستم مدیریت پسماندهاي عمراني و ساختماني 
است که سرپرست سازمان مدیریت پسماند به آن اشاره کرد. مدیریت 
ستادي، نظارتي، حقوقي و مالي پسماندهاي عمراني و ساختماني، ایجاد 
بانک اطلاعاتي جامع از پیمانكاران و خودروها،کنترل و ساماندهي مكان 
هاي مجاز تخلیه، شناسایي صحیح و دسترسي آسان به متخلفین در امر 
پیشگري و برخورد با آنها، امكان اخذ گزارشات پویا و ایستا به عنوان وظایف 

دیگر این سامانه تعریف شده اند.
میرابراهیمي عنوان کرد: امید است با اجراي این برنامه نرم افزاري بتوانیم 
از آلودگیهاي زیست محیطي پسماندهاي عمراني و ساختماني تا حد قابل 

توجهي بكاهیم و در زیبایي شهر کریمه اهل بیت)ع( کوشا باشیم

مدیرعامل سازمان عمران و نوسازي شهرداري قم 

اولین بتن ریزي عرش�ه پل میث�م 
با موفقیت اج��را ش��د

مدیرعامل سازمان عمران و نوسازي شهرداري قم گفت :  طي 
هفت�ه گذشته و با توج�ه به اج�راي کام�ل نیمي از پایه ه�اي 
پ�روژه پل میثم، عملیات بتن ریزي یکي از دهانه هاي این پل به 
طول 22 متر و عرض 11 متر در بخش خیابان میثم جنوبي با موفقیت 

اجرا ش�د .
محمد تقي نادعلي در ادامه ابراز داشت :  این پروژه که تحت نظارت و 
اجراي سازمان عمران و نوسازي شهرداري قم و با همكاري قرارگاه سازندگي 
قائم ارتش جمه�وري اسلامي ایران در دست احداث مي باشد به صورت یک 
پل روگذر احداث مي شود که بلوار میثم و بلوار سوم خرداد را بهم متصل مي 
نماید که در گذشته به علت عبور راه آهن شهري ، مسیر دسترسي مستقیم 

این دو خیابان پر تردد قطع شده بود. 
 نادعلي با اش�اره به پیشرفت مناسب  این پروژه در کنار مشكلات موجود، 
اظهار داشت: این تقاطع بطول 332 متر و عرض 11 متر و شامل 12 پایه مي 
باشد که در حال حاضر احداث ستون هاي سمت خیابان میثم به اتمام رسیده 
است و عملیات احداث عرشه پل در این قسمت در دست اجراست و در سمت 
خیابان سوم خرداد با وجود معارض تیرهاي برق شاهد پیشرفت 70 درصدي 
اجراي پایه هاي پل هستیم که لازم است براي جلوگیري از توقف عملیات با 

حمایت بیشتري رفع این معارضات پیگیري شود . 
وي در ادامه هدف از احداث این پل را مورد توجه قرار داد و تصریح 
کرد: کاهش ترافیک و کاهش زمان سفرهاي درون شهري، ایجاد ارتباط بین 
مناطق 2، 6 و 3 و همچنین برقراري راه مواصلاتي بین خیابان سوم خرداد و 

خیابان میثم از جمله اهداف این پروژه مي باشد . 
مدیرعامل سازمان عمران و نوسازي شهرداري قم خاطر نشان کرد : طرح 
معماري و سازه این پل در این منطقه علاوه بر توسعه و رونق اجتماعي، باعث 
افزایش رضایتمندي شهروندان مي گردد و در احیاي بافت فرسوده شهري نیز 

تأثیر بسزائي خواهد داشت .

دبیر هیئت نظارت انتخابات نظام 
اعضای  گفت:  قم  استان  مهندسی 
انتخابات  دوره  هفتمین  در  منتخب 
هیئت مدیره نظام مهندسی استان قم 

به 9 عضو افزایش یافت
محمد رضا فرج اظهار داشت: ثبت نام 
عضویت  انتخابات  در  نامزدی  متقاضیان 
درهیئت مدیره نظام مهندسی استان قم 
از نهم لغایت پایان تیرماه سالجاری صورت 

می پذیرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل راه و 
شهرسازی استان در پایان سومین جلسه 
کمیته اجرایی هفتمین دوره انتخابات هیئت 
مدیره نظام مهندسی استان قم که با حضور 
مهندس محسن بهشتی مدیر کل راه و 
شهرسازی استان و رئیس هیئت نظارت بر 
انتخابات در این اداره کل تشكیل شد، زمان 

ثبت نام از متقاضیان نامزدی در انتخابات 
عضویت در هیئت مدیره نظام مهندسی 
استان قم اعلام گردید. محمد رضا فرج مدیر 
مسكن و ساختمان راه و شهرسازی استان 
انتخابات ضمن  بر  نظارت  هیئت  دبیر  و 
اعلام خبر فوق اعلام داشت: زمان ثبت نام 
داوطلبان نامزدی در انتخابات عضویت در 
هیئت مدیره سازمان نظام مهندسی استان 
قم از نهم لغایت پایان تیرماه سال جاری می 
باشد. وی در ادامه به افزایش اعضای منتخب 
هفتمین دوره انتخابات هیئت مدیره نظام 
با دوره ششم  مهندسی استان در قیاس 
اشاره کرد و توضیح داد: با عنایت به رشد 
بیش از یكی و نیم برابری اعضای سازمان 
نظام مهندسی قم طی دوره های ششم تا 
هفتم این انتخابات )از حدود 2500 عضو به 
بیش از 4200 عضو( اعضای هیئت مدیره از 

هفت عضو به نهَ عضو افزایش یافت.
دوره  هفتمین  نظارت  هیئت  دبیر 
نظام  سازمان  مدیره  هیئت  انتخابات 
مهندسی استان قم تصریح کرد: داوطلبان 
نامزدی در انتخابات عضویت هیئت مدیره 
استان  سازمان نظام مهندسی ساختمان 
لغایت  روز شنبه ششم  از  توانند  قم می 
31 تیرماه سال جاری در ساعات اداری به 
دبیرخانه هیئت اجرایی انتخابات )مستقر 
و  راه  کل  اداره  یک  در ساختمان شماره 
شهرسازی استان قم( واقع در 75 متری 

عماریاسر، مجتمع ادارات مراجعه نمایند.
فرج زمان برگزاری انتخابات را روز پنج 
شنبه نهم مهرماه سال جاری عنوان نمود 
انتخابات سراسری و  این  اظهار داشت:  و 
همزمان با دیگر استان ها از ساعت 8 صبح 

الی 17 در اماکن اعلامی برگزار می گردد.

وی تمدید زمان ثبت نام از متقاضیان 
نظام  مدیره  هیئت  در  عضویت  نامزدی 
مهندسی استان قم را غیرممكن خواند و 
گفت: به تقاضانامه هایی که پس از اتمام 
زمانی ارسال شوند ترتیب اثر داده نخواهد 

شد.
شایان ذکر است استان هایی که تعداد 
اعضای سازمان نظام مهندسی آن ها تا پنج 

هزار نفر عضو 
بر  نظارت  هیئت  اعضای  باشد،  می 

انتخابات آن استان سه نفر خواهد بود.
رئیس و اعضای هیئت نظارت هفتمین 
دوره انتخابات هیئت مدیره سازمان نظام 
مهندس  آقایان  قم،  استان  مهندسی 
بهشتی )رئیس هیئت( و مهندس صابری 
)نایب رئیس( و مهندس فرج )دبیر هیئت( 

می باشند.

دبیر هیات نظارت انتخابات نظام مهندسی استان قم خبر داد:

افزایش اعضای هیات مدیره نظام مهندسی قم به 9 نفر

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
 موجب اجراییه صادره از شعبه 10 محاکم حقوقی قم که در اجرای احكام به شماره 94/ج/251 ثبت 
گردیده له یوسف جندقیان و علیه قدسی پورزند و حسین و مجید و جلیل و ابوالفضل و زهرا همگی جندقیان 
منفرد و فاطمه میرزازاده و عصمت گیلكی و خلیل و علی و لیلا و اعظم و اکرم همگی جندقیان و ابراهیم خانه 
زرین و شهرداری قم و داود محمود زاده مبنی بر فروش پلاک ثبتی 4096/17- اصلی ب1 قم و تقسیم وجه 

بین وارث که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده:
احتراما؛ در خصوص پرونده اجرائی به شماره بایگانی 940251 در خصوص اجرائیه صادره له آقای یوسف 
جندقیان علیه آقای حسین جندقیان و غیره به خواسته الزام به خرید و یا فروش ملک مشاع که اینجانب به 
عنوان کارشناس جهت ارزیابی قسمتی از پلاک ثبتی 17 فرعی از 4096 اصلی بخش یک قم انتخاب شده ام 

از محل قسمتی از پلاک واقع در خیابان سمیه نبش کوچه 26 بازدید به عمل آمد.
ملک مورد بازدید جمعا به مساحت 78/08 متر مربع در دو قسمت، قسمت اول نبش کوچه به وسعت 
42/93 متر مربع که به صورت تمام زیر بنا ساختمان نانوائی با اسكلت فلزی – سقف تیرآهنی ، به ارتفاع حدود 
3/60 متر ساختمان و با دیوار تا زیر سقف کاشی، کف سنگ فرش، درب شیشه ای سكوریت درب آکاردئونی 
، شامل قسمت های پخت و پز نان ، انبار آرد و سرویس پله طبقه فوقانی است ، طبقه فوقانی دارای یک اتاق 

به صورت سفت کاری به وسعت 18 متر مربع به انضمام آب و برق و گاز می باشد.
قسمت دوم به صورت یک قطعه زمین توسط ساختمان های مجاور محصور شده و از طرف خیابان دارای 
دیوار و یک درب پروفیلی است به وسعت 35/15 متر مربع ابعاد قطعه زمین مزبور حدود متوسط 35 متر 

در 10 متر می باشد.
با توجه به مراتب فوق ارزیابی به شرح زیر می باشد:

که مقررگردیده پلاک فوق الذکر در تاریخ 94/04/31 ساعت 9/30 الی 10 صبح به آدرس قم ، خ ساحلی 
، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احكام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به 
فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از پلاک را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی 
این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی 
شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد برنده مزایده باید ده درصد ارزش مزایده 
را فی المجلس و الباقی را قبل از یكماه پرداخت نماید. این آگهی یک نوبت در یكی از روزنامه های محلی درج 

می گردد جهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه نمائید. 
حسن کاظمی – دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 


